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امیرعبداللهیان: 
هیچ امتیازی نمی دهیم؛آمریکا 

برای توافق عجله دارد
وزیر امــور خارجه با بیــان اینکه 
ســه روز پیش پیامــی از آمریکایی 
هــا دریافت شــده شــده اســت، 
گفت: آمریکایی هــا تعجیل دارند 
که زودتر بــه نقطه توافق بــا ایران 
امیرعبداللهیان  حسین  برسند. 
روز شــنبه پس از دیدار با نخست 
وزیر ارمنستان در جمع خبرنگاران 
درباره اظهارات مقامات آمریکایی 

رئیس جمهور در مراسم روز ملی صادرات:
دیپلماسی سیاسی در خدمت 

دیپلماسی اقتصادی باشد

2

پورابراهیمی نماینده مجلس: 
همه مشکلات بر دوش جریان خارج 

کشور نیست 
رئیــس جمهــور با تاکیــد بر 
اینکه ملت ایران همانگونه که 
در جنــگ تحمیلی ســرافراز 
شــد، در جنگ تحریمی نیز با 
اقتصادی  فعالان  میدان داری 
و  پیــروز  تولیدکننــدگان  و 
ســرافراز خواهد شد، تصریح 
کرد: افســران جنگ تحریمی 
تولیدکنندگان و صادرکنندگان 

 نماینــده مردم کرمــان و راور 
و رییس کمیســیون اقتصادی 
مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه قطعا گستاخی غربی ها 
را بی پاسخ نخواهیم گذاشت 
گفــت: البته همه مشــکلات 
بــر دوش جریان خارج کشــور 
نیســت؛ در داخــل هــم بایــد 
درموضوعات مختلف گفتمان  2

وعده دانشگاه علوم پزشکی قم برای رفع کمبود سرم عملی نشد!

سرگردانی مردم قم 
برای پیدا کردن سرم!

قائم مقام ستاد اقامه نماز کشور مطرح کرد:
انتقاد از تراکم و حضور اکثر مبلغان دینی در شهر قم

1
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مدیر کل راه و شهرسازی استان قم هشدار داد:

خرید و فروش امتیاز طرح
 نهضت ملی مسکن غیرقانونی است

8
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معاون آموزش وپرورش استان قم :

سرانه ورزشی هر دانش آموز قمی ۵۰ سانتی متر است

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم گفت: هر نوع خرید و 
فروش امتیاز طرح نهضت ملی مسکن غیر قانونی بوده و تمام 
عواقب حقوقی و قضایی ناشی از آن متوجه فروشنده و خریدار 

است. محمد صادقی روز شنبه در گفت و گو با خبرنگاران 
افزود: علی رغم اطلاع رسانی ها و هشدارها، براساس پایش و 
رصد میدانی شاهد افزایش خرید و فروش امتیاز طرح نهضت 

رئیس کمیسیون بهداشت مجلس: 
با دستورهای کاغذی مشکل کمبود سرم و دارو حل نمی شود 

  

»فصل شیدایی« پرمخاطب ترین نمایش میدانی کشور پس از ۱۸ شب نمایش 
در شهر مقدس قم به کار خود پایان داد. براساس این گزارش ، فصل شیدایی 
بزرگترین نمایش میدانی کشور که تاکنون در ۲۰ استان کشور اجرا شده، به 
بهانه برگزاری کنگره ملی ۶۰۹۰ شهید استان قم که در آبان ماه سال جاری 
در مسجد مقدس جمکران برگزار می شود، از ۱۲ مهرماه سال جاری در قم بر 
روی صحنه رفت. این نمایش پس از ۱۵ شب اجرا با استقبال بسیار گسترده 

»حجت  بزرگداشت  مراسم  برگزاری  از  قم  استان  نخبگان  بنیاد  سرپرست 
الاسلام والمسلمین احمد شریفی« نخبه برگزیده سال قم پنجشنبه هفته جاری 
در  شنبه  ظهر  ظریفیان  حسین  محمد  داد.  خبر  استان  در  بنیاد  این  سوی  از 
جمع خبرنگاران اظهار داشت: نخبگان هر جامعه به عنوان سرمایه های انسانی 
و اجتماعی آن جامعه در راستای پیشرفت کشورها به شمار می روند. سرپرست 
بنیاد نخبگان استان قم گفت: با تأسیس بنیاد ملی نخبگان در نیمه دهه ۸۰ در 

با تقدیر از دست اندرکاران »فصل شیدایی« صورت گرفت؛
پایان کار پرمخاطب ترین نمایش میدانی کشور درقم

سرپرست بنیاد نخبگان استان قم:
مراسم بزرگداشت نخبه برگزیده سال قم برگزار می شود
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تصورخاموشی اپیدمی 
کرونا خطاست

 نگرانی های جدید در مورد سابوارایانت های جدید ویروس 
و   1  .BQ ویروس  زیرمجموعه های  که  دارد  وجود  کرونا 

BQ1.1 به یک تهدید بزرگ در جهان تبدیل شوند، همچنین ویروس XBB هم می تواند 
تصویر کووید1۹ را در سطح جهانی تغییر دهد. بدترین سناریوی ممکن این است که ما شاهد 
افزایش یک یا چند سویه باشیم که از محافظت ایمنی ما دور باشند، درست همانطور که یک 

پیک پیش بینی شده پاییز و زمستان در آمریکا در حال رخ دادن است.
در حال حاضر خیلی بیشتر از زمانی که کووید برای اولین بار به یک نام آشنا تبدیل شد، در 
مورد آن می دانیم و علیرغم برخی عادی انگاری های عمومی چنانچه اگر لازم باشد باید به سخت 
گیری های قبل بازگردیم. جدیدترین داده های CDC نشان می دهد که زیرشاخه های BQ. 1 و 
BQ. 1.1 به حدود 1۲ درصد از سویه های ویروس در گردش در ایالات متحده افزایش یافته اند 
که در هفته گذشته دو برابر شده است، در حالی که تنها یک ماه پیش 1 درصد بود. با این حال 
نباید وحشت کنیم، اما باید هوشیار و آماده باشیم. در حال حاضر شاهد افزایش کووید در برخی 
از کشورهای اروپایی هستیم که تا حدی به دلیل در گردش بودن زیر واریانت های کرونا است. 
ظهور BQ. 1 و BQ1.1 در ایالات متحده و XBB در سطح جهانی غیرمنتظره نیست. کرونای 
جدید ویروسی است که به تکامل خود ادامه خواهد داد تا بتواند ما را آلوده کند و به حیات خود 
ادامه دهد. مسئولان بهداشت و درمان کشور نباید از این مسئله غفلت کنند  چرا که به جز تعداد 
مرگ و بستری و گاه رنگ بندی گمراه کننده شهرها اطلاعاتی ارائه نمی شود. نگرانی از بازگشت 
خیزش اپیدمی و بازگشت ما به سال ۹۸ وجود دارد، در حال حاضر فعال میدان اپیدمی، ویروس 
است و ما منفعلانه به این آتش بس یک سویه از جانب دشمن بیولوژیک دل خوش کرده ایم. این 
رفتار حتی در زمان اعلام خاموشی پاندمی کووید 1۹ هم علمی و منطقی نیست چه برسد در 
این شرایط که در هیچ کشور دنیا و توسط هیچ سازمان متولی بین المللی مانند سازمان جهانی 
بهداشت خاموشی اپیدمی تایید و اعلام نشده است. در شرایط حاضر حتی اگر احتمال بازگشت 
خیزش اپیدمی بسیار کم باشد، نمی توان شرایط را عادی تلقی کرد و باید به این احتمال اندک 
هم توجه جدی داشت. امیدواریم تحلیل کاملی از مدیریت اپیدمی در سه سال گذشته کشور 

انجام شود و از نقشه راه تهیه شده برای ادامه راه استفاده شود.
عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی

در بازدید میدانی امیرآبادی نماینده مردم قم انجام شد؛

بررسی آخرین وضع طرح 
نهضت مسکن ملی استان قم 

آخرین وضع پیشرفت طرح نهضت مسکن ملی استان قم در بازدید میدانی نماینده مردم 
قم در مجلس شورای اسلامی و مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی بررسی شد.

مدیر کل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در حاشیه این بازدید از پیشرفت بیش از ۹۰ درصدی 
طرح های زیتون ۷ و ۸ خبر داد و گفت: این طرح ها در ۹۶ واحد نهایتا تا یک ماه آینده به طور 
کامل به بهره برداری می رسد. داریوش بلدی با اشاره به این که روند اجرای طرح ها در نهضت 
ملی ساخت مسکن بر اساس آورده متقاضیان است خاطرنشان کرد: پروژه زیتون ۶ نیز در صدو 
هشتاد واحد ماه گذشته به بهره برداری رسید. وی افزود: طرح های زیتون ۹ و 1۰ نیز با حدود 
دویست و پنجاه واحد، در ایام الله دهه فجر به طور کامل به بهره برداری می رسند. نماینده مردم 
قم در مجلس شورای اسلامی نیز در این بازدید از ثبت نام بیش از صدو سی هزار متقاضی در 
طرح نهضت ملی ساخت مسکن خبر داد و گفت: ۹۶ هزار نفر از این متقاضیان تا کنون واجد 
شرایط بوده اند. احمد امیر آبادی به دو رویکرد در ساخت مسکن در قم اشاره کرد و افزود: با توجه 
به توافقات انجام شده با وزارت مسکن و شهرسازی احداث شهر جدید پرنیان و یا ساخت بیش 

از ۴۰ هزار واحد مسکونی ویلایی در ابتدای جاده روستای ورجان در استان اجرایی می شود.
 

کارشناس اداره کل هواشناسی استان قم :

روند دمای هوای قم تا پایان هفته
 کاهشی خواهد بود 

کارشناس اداره کل هواشناسی استان قم گفت: دمای هوای قم طی امروز کاهشی خواهد 
بود و از روز سه شنبه تا آخر هفته هم روند کاهش دما افزایش خواهد یافت به طوری که در 
روز جمعه حداکثر دمای هوا به ۲۲ درجه سانتیگراد می رسد. مرتضی صبوری افزود: دمای 
هوای قم تا سه روز آینده کمی ابری در برخی ساعات افزایش ابر و در ارتفاعات شاهد بارش 
پراکنده باران خواهیم بود. وی گفت: امروز شاهد افزایش سرعت وزش باد به صورت موقت و 

غبارآلودگی هوا خواهیم بود. 

حمید سوری*

افزایش مبتلایان به آنفولانزا درقم به ویژه میان دانش آموزان 
و  عرضه  تزریقی،  های  سرم  به  نیازمندی  افزایش  و  قمی 
دسترسی به این دارو برای بیماران قمی را  با چالشی جدی 

مواجه شده است.درخواست سرم و چرایی نبود آن، باعث 
سردرگمی مردم قم شده. بیمارانی که با تجویز پزشک برای 
دست  اما  می کنند  مراجعه  ها  داروخانه  به  سرم  دریافت 

ایمان / گزارش / محسن عبدالهی 
افزایش مبتلایان به آنفولانزا در قم به ویژه میان دانش آموزان قمی و افزایش نیازمندی 
به سرم های تزریقی، عرضه و دسترسی به این دارو برای بیماران قمی را  با چالشی جدی 
باعث سردرگمی مردم قم شده.  نبود آن،  مواجه شده است.درخواست سرم و چرایی 
بیمارانی که با تجویز پزشک برای دریافت سرم به داروخانه ها مراجعه می کنند اما دست 

خالی بر می گردند .
هم اکنون شیوع بیماری آنفولانزا به حداکثر خود رسیده است. همین امر تعداد بیماران 
که به درمانگاه ها مراجعه می کنند را  افزایش داده و به تبع آن دسترسی به تجهیزات، اقلام و 
داروهای مصرفی برای درمان بیماران دچار چالش شده است.حدود ۲ هفته است که قم در 
خصوص تأمین سرم های تزریقی مورد نیاز بیماران دچار مشکل شده و امکان خرید و تهیه 
این سرم ها در داروخانه های سطح شهر ممکن نیست و یا به سختی انجام می شود که این 
امر مشکلات زیادی را برای بیماران و خانواده های آنها در پی داشته است.هرچند در تهیه 
سرم برای بیماران بستری مشکلی چندانی وجود ندارد اما کمبود سرم در بخش سرپایی 

نگرانی های بسیاری را برای بیماران ایجاد کرده است.
چرا مسئولین فکری برای برطرف کردن این مشکل نمی کنند

یک شهروند قمی در این خصوص گفت: چند روزی است که فرزندم به آنفولانزا مبتلا 
شده و با توجه به وضعیت مناسب حال عمومی او، پزشک معالج برای وی استراحت در 
منزل را تجویز کرده است. برای تهیه سرم چند تا داروخانه رفتم چرا مسئولین فکری برای 

برطرف کردن این مشکل نمی کنند.
نبود سرم  و آنتی بیوتیک پذیرفتنی نیست

آقای مهری گفت بنده بعد از مراجعه به حداقل پنج داروخانه نتوانستم داروهای مورد نیاز 
فرزندم  را تهیه کنم.متاسفانه آنتی بیوتیک هم خیلی کم شده داروخانه ای که سرم تهیه کردم 
آنتی بیوتیک نداشت و مجبور شدم از یک داروخانه دیگر آزاد بگیرم.آقای جوادی هم که در 
یکی از داروخانه ها به دنبال سرم بود، گفت: این هشتمین داروخانه است که برای خرید 

سرم به آن مراجعه کرده اما با پاسخ منفی روبرو شده ام.
۲ساعت انتظار برای گرفتن دارو

خانم رضایی گفت: هر داروخانه ای که رفتم سرم نبود من با اسنپ ۵ تا داروخانه رفتم 
فقط داروخانه امام رضا سرم داشت .نبود سرم و الکترونیکی شدن نسخه روند تهیه دارو را 

طولانی تر کرده. از ساعت ۳ تا ۵ نشستم تا نوبت به من رسید و نسخه آماده شد.
سهمیه روزانه فقط ۱۲ عدد

یک متصدی داروخانه روزانه هم با اذعان به کمبود سرم گفت: در یک ماه گذشته و 
علیرغم تماس های مکرر با شرکت های توزیع دارو موفق به خرید سرم نشدیم. سهمیه روزانه 
ما فقط 1۲ عدد سرم هست.وی گفت: از بازگشایی مدارس به بعد شاهد افزایش تقاضا برای 
سرم در بازار هستیم که این امر ناشی از افزایش ابتلای دانش آموزان به آنفولانزا  بوده است.

وی افزود: پس از افزایش تقاضا، تلاش کردیم تا از شرکت های پخش سرم تهیه کنیم اما 
شرکت ها اعلام کردند که سرمی برای فروش ندارند.

در هفته گذشته مسئولین علوم پزشکی قم با تائید افزایش مراجعه مردم قم به مراکز 
درمانی و افزایش دانش آموزان مبتلا به این ویروس از مردم درخواست کردند که استفاده از 

ماسک و رعایت دستورات بهداشتی در اولویت قرار دهند.
دکتر محبی معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: با توجه به گسترش ویروس 
های فصلی و همچنین بیماری های تنفسی، لازم است که والدین در راستای گسترش 

نظارت های بهداشتی دانش آموزان خود نهایت دقت را داشته باشند.
شیوع چشمگیرآنفلوانزا میان دانش آموزان قمی

 معاون فنی مرکز بهداشت قم گفت: با توجه به شیوع چشمگیر آنفلوانزا میان دانش 

از سوی فرزندانشان  به رعایت دستورالعمل های بهداشتی  باید نسبت  آموزان، والدین 
حساسیت بیشتری داشته باشند. 

محمدجواد باقریان در گفت وگویی اظهارداشت: حضوری شدن کلاس های درس موج 
بیماری آنفلوانزا را افزایش داده و تعداد زیادی از دانش آموزان و همچنین خانواده ها با علایم 

سرماخوردگی درگیر این بیماری شده اند. 
انتشار ویروس های فصلی و گسترش بیماری در سطح شهر 

دکتر تفرجی رئیس بیمارستان کودکان قم نیز با اشاره به اینکه بستری کودکان مبتلا به 
کرونا صفر است گفت:با این حال روزانه بیش از هزار و ۴۰۰ کودک بیمار با علائم آنفولانزا و 

سرماخوردگی به صورت سرپایی ویزیت می شود.
وی علائم این بیماری را تب، سرفه، آب ریزش بینی، اسهال و استفراغ عنوان کرد و گفت: 

این علائم بین ۵ روز تا یک هفته طول می کشد.
افزایش بیماران تنفسی در مراکز درمانی 

دکتر عادلی فوق تخصص  نیزریه با اشاره به شیوع بیماری های تنفسی و آنفلوآنزا در جامعه 
به ویژه بین کودکان گفت: امسال شیوع این بیماری نسبت به سال های گذشته بیشتر شده 

لذا شاهد افزایش بیماران تنفسی در بیمارستان ها هستیم.
رئیس کمیسیون بهداشت مجلس: 

با دستورهای کاغذی مشکل کمبود سرم و دارو حل نمی شود 
رئیس کمیسیون بهداشت مجلس نیز  با انتقاد از نبود عزم و اراده جدی برای رفع مشکل 
کمبود دارو تأکید کرد در حال حاضر کودکان و افراد مسن در معرض آنفلوآنزا و سرماخوردگی 
قرار دارند و این بیماری ها در حال افزایش است اما با کمبود سرم و آنتی بیوتیک به ویژه برای 

کودکان در ۳۰ استان کشور روبرو هستیم.
حسینعلی شهریاری با انتقاد از اینکه کمبودهای دارویی همچنان ادامه دارد و رفع نشده 
است، گفت: بارها در جلسات ستاد مبارزه با کرونا این موضوع را مطرح و یادآوری کردم اما 
علیرغم تمامی پیگیری ها و برگزاری جلسات توسط کمیسیون بهداشت و اینجانب در اغلب 

استان ها با کمبود جدی دارو مواجه هستیم.
وی افزود: در حال حاضر کودکان و افراد مسن در معرض آنفلوآنزا و سرماخوردگی قرار 
دارند و این بیماری ها در حال افزایش است اما با کمبود آنتی بیوتیک به ویژه برای کودکان 
در ۳۰ استان کشور روبرو هستیم. نماینده مردم زاهدان در مجلس یازدهم با انتقاد از تداوم 
کمبود سرم در کشور، قوانین بانکی و گمرکی، شرکت های بیمه ای، کمبود مواد اولیه، طلب 
شرکت های تولید دارو افزایش هزینه حمل و نقل و تعرفه های بازرگانی را از جمله دلایل مؤثر 

کمبودهای دارویی و سرم برشمرد.
۷۰ درصد تولید داروی کشور در اختیار شرکت ها و بنگاه های شبه دولتی است 

شهریاری با بیان اینکه ۶۰ تا ۷۰ درصد تولید داروی کشور در اختیار شرکت ها و بنگاه های 
شبه دولتی است، تصریح کرد: نمایندگان مجلس تحت فشارهای شدید قرار دارند و مردم 
برای کمبودهای دارویی به ما مراجعه می کنند و وظیفه ما هم پیگیری و تذکر و اعلام 
خطر است زیرا مجلس به تنهایی تصمیم گیرنده نیست. رئیس کمیسیون بهداشت و 
درمان مجلس یادآور شد: رئیس جمهور بارها خطاب به مسئولان مربوطه تأکید کردند که 
قیمت دارو نباید افزایش یابد و کمبودهای دارویی و سرم باید رفع شود اما متأسفانه تاکنون 
در این رابطه اقدامی انجام نشده  است؛ مردم با کمبود دارو مواجه هستند چه کسی باید 
پاسخگوی آنها باشد.  وی با انتقاد از اینکه عزم و اراده جدی برای رفع کمبودهای دارویی 
وجود ندارد گفت: با دستورهای کاغذی این مشکل حل نمی شود و اگر در این  رابطه 
تدبیر و فکر عاجلی نشود افزایش نارضایتی ها را به  دنبال دارد و مشکل کمبود دارو نباید به 

مشکلات فعلی کشور افزوده شود.
برای مسائل دارو و درمان کشور باید قرارگاه عملیاتی تشکیل شود 

دبیر کل مجمع خیرین سلامت کشور با تاکید بر اینکه برای مسائل دارو و درمان کشور باید 
قرارگاه عملیاتی تشکیل شود و نباید جزیره ای عمل کرد، تصریح کرد: در تابستان و بهار 
سال جاری در مورد کمبود دارو تذکر دادیم و تأکید کردیم که نباید اجازه داد این کمبودها 
به فصول پاییز و زمستان برسد اما متاسفانه توجهی نشد البته وزارت بهداشت هم به  تنهایی 
قادر به حل مشکل کمبود دارو نیست و دولت، بانک مرکزی، گمرک و مجلس باید همکاری 
و تعامل مناسبی داشته باشند؛ انتظار می رود رئیس  جمهور هرچه سریع تر دستور تشکیل 

قرارگاه را بدهد تا مشکلات حوزه دارو و درمان برطرف شود.
شلوغی درمانگاه های قم  خصوصی و دولتی قم هم خود گویای شیوع گسترده ویروس 
آنفولانزا هست.سرپرست معاونت غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی قم ۲1 مهر ماه با ارائه 
توضیحاتی در مورد کمبود سرم در سطح شهر قم گفته بود: این مشکل کشوری بوده و 
در روزهای آتی برطرف خواهد شد.ولی همچنان با گذشت یک هفته مردم قم برای تهیه 
سرم دچار مشکل هستند و این وعده همچنان عملی نشده است امیدواریم طی روزهای 
آینده این مشکل برطرف شود و بیماران نیازمند به سرم بیش از این سرگردان برای پیدا 

کرده سرم نباشند؟!

وعده دانشگاه علوم پزشکی قم برای رفع کمبود سرم عملی نشد!

قائم مقام ستاد اقامه نماز کشور مطرح کرد:سرگردانی مردم قم برای پیدا کردن سرم!

انتقاد از تراکم و حضور اکثر مبلغان دینی 
در شهر قم 

قائم مقام ستاد اقامه نماز کشور با انتقاد از تراکم و حضور اکثر مبلغان دینی در شهر مقدس 
قم گفت: باید تدابیری اندیشیده شود که یک طلبه و مبلغ دینی به تمام شهر ها و مناطق 

دیگر اعزام شود.
براساس این گزارش، جلسه شورای اقامه نماز استان امروز با حضور سید احمد زرهانی قائم 

مقام ستاد اقامه نماز کشور در حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه )س( برگزار شد.
وی در این جلسه با انتقاد از تراکم و حضور اکثر مبلغان دینی در شهر مقدس قم گفت: باید 
تدابیری اندیشیده شود که یک طلبه و مبلغ دینی به تمام شهر ها و مناطق دیگر اعزام و از 

ظرفیت او به بهترین شکل ممکن استفاده شود.
قائم مقام ستاد اقامه نماز کشور افزود: در تلاش هستیم هر مدرسه و هر دانش آموز به 
یک عالم دینی متصل باشد و دیگر شاهد حضور کمرنگ مبلغین در برخی مدارس شهر ها 
راه  در  این جلسه گفت:  در  آستان مقدس حضرت معصومه )س( هم  تولیت  نباشیم. 
ترویج فرهنگ اقامه نماز جماعات و اول وقت باید از انجام اقدامات تشویقی غیرمناسب و 

غیرصحیح که منجر به نتیجه عکس می شود پرهیز شود.
آیت الله سید محمد سعیدی افزود: در راه ترویج این فریضه مهم باید از ظرفیت و نظر 

اندیشه ورزان دینی استفاده کرد و اقداماتی را به کار بست که موثر و قابل اجرا باشد.
وی گفت: در انجام اقدامات ریشه ای باید به این نکته توجه کرد که ممکن است زمان و وقت 

زیادی نیاز باشد پس در این راه نباید عجولانه و تهییجی تصمیم گرفت.
شرایط برگزاری نماز در مراکز تجاری و خدماتی فراهم شود

سیدمحمد تقی شاهچراغی  استاندارقم نیز دراین جلسه، با اشاره به اینکه باید شرایط اقامه 
نماز در مراکز تجاری و خدماتی فراهم شود، اظهار کرد: همچنین باید ستاد اقامه نماز به 

دنبال عقد تفاهم نامه همکاری با شهرداری قم و اداره کل ورزش و جوانان نیز باشد.
سیدمحمد تقی شاهچراغی اضافه کرد: باید از ظرفیت دستگاه ها و سازمان هایی که جامعه 
هدف مشخص و متمرکزی دارند و یا از زیرساخت های مناسبی برخوردار بوده، استفاده شود.

وی با اشاره به اینکه در حوزه نمازخانه های بین راهی مشکلی داریم، عنوان کرد: برای حل 
این مشکل در استان قم نیازمند کمک و حمایت های ملی هستیم که امیدواریم توسط ستاد 

ملی اقامه نماز پیگیری شود.
استاندار قم در پایان تصریح کرد: زمینه اقامه نماز در بین جوانان وجود دارد که نیازمند 

بسترسازی مناسب در این راستا هستیم.
مدیر ستاد اقامه نماز استان در این جلسه با بیان اهمیت ترویج فرهنگ نماز اول وقت 
گفت: در حال حاضر در ۴۰۰ مدرسه طرح امین اجرا می شود که با اجرای این طرح در 

مدارس، روحانیون بطور کامل مدارس حضور دارند.
حجت الاسلام علی عرب پور افزود: علاوه بر مدارسی که طرح امین در آن ها اجرا می شود، 
با همت مرکز تخصصی نماز و استفاده از ظرفیت طلاب و مبلغین، برنامه های فرهنگی و 

مذهبی بهتر و بیشتری در ۲۵۰ مدرسه دیگر اجرا شود.

رئیس کل دادگستری استان قم خبرداد:

صدور ۶۰۶ رای جایگزین حبس در استان قم 
رئیس کل دادگستری استان قم گفت: در نیمه نخست سال جاری ، ۶۰۶ رای جایگزین 

حبس توسط قضات استان قم صادر شده است.
اقدامات  تشریح  در  مظفری  علی  والمسلمین  الاسلام  ،حجت  قم  ندای  گزارش  به 
دادگستری استان قم جهت کاهش جمعیت کیفری و صدور آرای جایگزین حبس ، با اشاره 
به این که استفاده از مجازات های جایگزین حبس، از جمله سیاست های دستگاه قضا برای 
کاهش جمعیت کیفری و کاملا قانونی و دارای آثار و پیامد های مثبت بسیاری است، افزود: 
بر همین اساس در ۶ ماهه نخست سال جاری ۶۰۶، رای جایگزین حبس توسط قضات 

دادگستری استان صادر شده است
وی تصریح کرد: از این تعداد محکومیت های جایگزین حبس صادره در محاکم استان قم، 
»۴ مورد الزام به خدمات عمومی رایگان، ۳ مورد دوره مراقبت، ۵۵۴ مورد تبدیل به جزای 

نقدی و ۴۵ مورد به تحت نظارت سامانه های الکترونیک« مربوط بوده است.
رئیس کل دادگستری استان قم، عنوان کرد: اجرای مجازات های جایگزین حبس علاوه 
برحذف مشکلات و آسیب های ناشی از زندان و حفظ کرامت انسانی هزینه های اجرای 

عدالت کیفری را نیز به گونه ای چشمگیری کاهش می دهد.
حجت الاسلام والمسلمین مظفری همچنین با تشکر از قضات استان قم جهت افزایش 
صدور آرای جایگزین حبس با لحاظ موازین قانونی، اضافه کرد: قضات جز در موارد دارای 
ضرورت، نباید حکم به حبس افراد دهند و در این رابطه می توان از مجازات های جایگزین 

حبس و استفاده از سامانه های نظارت الکترونیکی استفاده کرد.
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دلایل و پیامدهای استعفای 
نخست وزیر بریتانیا

قبل از هر چیز باید توجه داشت که »لیز تراس« 
در زمانی به نخست وزیری بریتانیا رسید که نه تنها 

این کشور بلکه نظام بین الملل هم یک عدم توازن را تجربه می کند که بدون شک 
این مؤلفه هم بر تمام دنیا و روندهای سیاسی – اقتصادی اثرگذار بوده است. در 
بریتانیا ما کمی بعد از نخست وزیری لیز تراس شاهد فوت ملکه الیزابت بودیم که 
این موضوع او را تحت الشعاع قرار داد و از جهتی دیگر پرونده جنگ اوکراین هم وارد 
یک بزنگاه به شدت حساس شده است. در این میان باید متوجه بود که لیز تراس 
به دلیل آنکه از جناح چپِ حزب محافظه کار بریتانیا بیرون آمده بود، یک طرح 
اقتصادی مشخص را مطرح کرد که باعث به وجود آمدن انتقادهای زیادی از وی و 

در نهایت باعث کناره گیری وزیر دارایی این کشور شد.
تراس سعی کرد که با انتخاب جرمی هانت )وزیر خارجه پیشین بریتانیا( به عنوان 
وزیر دارایی، انتقادها از خود را کاهش دهد اما باز هم این موضوع افاقه نکرد و در 
نهایت مجبور به کناره گیری از نخست وزیری شد. نکته اصلی این است که بوریس 
جانسون در زمان نخست وزیری اش توانست برگزیت را که دو نخست وزیر )دیوید 
کامرون و ترزا مِی( را به حاشیه رانده بود، اجرایی کند و از جهتی دیکر توانست 
در بحث واکسیناسیون کرونا یک کارنامه تاریخی از خود به جا بگذارد و در جنگ 
اوکراین هم به یک محور قوی تبدیل شده بود. بدیهی است که از لیز تراس هم 
چنین انتظاراتی می رفت اما با آمدن او به خانه شماره 1۰ داونینگ استریت، این 

انتظارات نه تنها برآورده نشد بلکه در نهایت به استعفای او منجر شد.  
نخست وزیری  مسند  در  که  روز  این ۴۵  در  تراس  لیز  که  است  این  واقعیت 
قرارداشت نتوانست خودش و شعارهایش را محقق کند؛ به عبارتی دیگر در این 
مدت هیچ خبر مثبتی از وی در رسانه های دنیا منتشر نشد. منتقدان وی در این 
چند روز بارها اعلام کردند که برای غلبه بر بحران اقتصادی کشورش و همچنین 
برای کنشگری در پرونده اوکراین دست به ارائه یکسری از طرح هایی می زد که در 
نهایت بتواند آن را عملیاتی کند و وجهه خود و لندن را ارتقاء دهد اما هیچ اقدام 
مثبتی از سوی آن انجام نشد. به همین جهت باید گفت که مجموعه ای از عوامل 
داخلی و خارجی باعث شد تا وضعیت لیز تراس در داخل و خارج از بریتانیا به هم 
بریزد که در نهایت موجبات استعفای وی را فراهم کرد. او که در جوانی خودش 
منتقد سفت و سخت راهبردهای سیاسی – اقتصادی بریتانیا بود، حالا به جایی 
رسید که مورد انتقاد قرار گرفت و در نهایت راهی جز گوشه نشینی را مقابل خود 

ندید.
باید بپذیریم که لیز تراس از سوی حزب محافظه کار بریتانیا انتخاب شد و این 
حزب به خوبی می دانست که او چه توانایی دارد و قرار است چه برنامه ای را ارائه 
دهد. لذا به نظرم بخشی از تقصیر در این موضوع متوجه حزب مذکور است. از 
سوی دیگر باید توجه داشت که حزب کارگر بریتانیا هم وضعیت خوبی ندارد. 
توجه داشته باشید که آخرین نخست وزیر قدرتمند بریتانیا »تونی بلر« بود که چهره 
تأثیرگذاری از این کشور در عرصه خارجی به دنیا نشان داد. در لندن دیگر کسانی 
مانند مارگارت تاچر وجود ندارند و این یک ضعف بنیادین به حساب می آید. توجه 
کنید که نخست وزیر در کنار ملکه یا پادشاه بریتانیا باید نماد و تجلی قدرت در 
داخل و خارج بریتانیا باشد که در سال های اخیر چنین چیزی در بریتانیا مشاهده 

نشده است.
حتی شخصی مانند »جرمی کوربین« که سابقاً حزب کارگر بریتانیا را هدایت 
می کرد هم بعد از مدتی نتوانست آنگونه که جامعه بریتانیا و نظام بین الملل 
می خواست، خودش را نمایان کند یا کنشگری برجسته تری از خود نشان دهد 
و در نهایت راهی جز کناره گیری را  در مقابلش ندید. بر همین اساس باید گفت 
که در شرایط فعلی، بریتانیا نخست وزیری می خواهد که هم بتواند بر مشکلات 
داخلی فائق آید و هم بتواند سیاست خارجی قدرتمندی از خود در سطوح و 
لایه های گوناگون نظام  بین الملل نشان دهد. در این میان شایعاتی هم مبنی 
بر بازگشت مجدد بوریس جانسون به نخست وزیری مطرح شده که نمی توان 
صحت و سقم آن را تایید کرد. این اتفاق ممکن است رخ دهد و او باز هم به عنوان 
نخست وزیر بریتانیا ایفای نقش کند؛ چراکه جانسون توانست یک چهره قابل قبول 
از خود و کشورش در پرونده بریتانیا به دنیا نشان دهد و حتالا از او به عنوان یک 
چهره بین المللی نام برده می شود. در این میان با توجه به اینکه پارلمان عوام در 
دست محافظه کاران است، بعید می دانم که حزب کارگر بتواند نخست وزیر انتخاب 
کند و به همین دلیل باید دید که این حزب به غیر از بوریس جانسون، چه کسانی 

را برای نخست وزیری معرفی خواهد کرد.
                                                                                                       کارشناس مسائل بین الملل

سخنگوی کمیسیون کشاورزی مجلس ؛

مدیریت وزارت صمت نگران کننده است
 سخنگوی کمیسیون کشاورزی مجلس شورای اسلامی گفت: علیرغم آنکه 
برای شخص »فاطمی امین« احترام قائل هستم اما شرایط وزارت صمت اصلًا 

خوب نیست، از این رو مجلس به وضع مبهم وزیر صمت رسیدگی خواهد کرد.
صمت  وزیر  آیا  که  سوال  این  به  پاسخ  در   ، آزادیخواه  احد  الاسلام  حجت 
ابقاء شده است؟ گفت: حقیقت این است که ما از عملکرد رضا فاطمی امین 
به عنوان وزیر صمت راضی نیستیم. من به عنوان یکی از نمایندگان مجلس 
می گویم اتفاقات ناخوشایندی در وزارت صنعت، معدن و تجارت در حال رخ 

داده است.
وی افزود: این موضوع را در جلسه با محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور نیز 
مطرح کردم. متأسفانه واردات بی رویه برخی از کالاهایی که ممنوعیت واردات 
دارند و تولید داخلی آنها را در کشور داریم از طریق معاونان وزارت صمت صورت 
می گیرد. این حجم از واردات آن هم در رابطه با کالاهایی که تولید داخلی دارند از 

طرف برخی از معاونین وزارت صمت واقعاً نگران کننده است.
آزادیخواه تصریح کرد: همچنین نوعی لجاجت در رویه و عملکرد این وزارتخانه 
مشهود است که بر سطح مدیریت در این حوزه سایه انداخته است. این موضوع 

نیز جای نگرانی دارد چرا که در عملکرد تأثیر خواهد گذاشت.
سخنگوی کمیسیون کشاورزی، آب و منابع طبیعی در مجلس در پاسخ به این 
پرسش که چه مصادیقی از واردات بی رویه در دست دارید؟، عنوان کرد: این 
موضوع مصادیق بسیاری دارد. برای مثال در حوزه صنایع سلولزی حدود ۴۵ 
کارخانه و واحد تولید داخلی داریم که در حال تأمین صد درصد نیاز داخلی کشور 

هستند.
و  تولید داخلی در حوزه سلولزی  واحدهای  فعالیت  داد: علیرغم  ادامه  وی 
تولیدات کافی آنها، نامه محرمانه ای از طرف آقای برادران معاون صنایع عمومی 
وزارت صمت مبنی بر »رفع ممنوعیت واردات« در این حوزه ارسال شده که به قول 

معروف حال همه بخش تولیدی را گرفته است.

روسای قوا در نشست مشترک تاکید کردند:

همه دستگاه ها دولت را در اجرای 
برنامه هایش یاری کنند

سران قوا در نشست عصرروزشنبه تاکید کردند: وظیفه همه دستگاهها و نهادها 
همکاری و تعامل در جهت اجرای سیاست ها و برنامه های دولت و ناکام گذاشتن 

دشمنان در رسیدن به اهدافشان است. 
براساس این گزارش ،سران سه قوه در نشست مشترک که بعد از ظهر شنبه در 
محل نهاد ریاست جمهوری برگزار شد، مهمترین موضوعات و مسایل کشور را مورد 

بحث و تبادل نظر قرار دادند.
در این جلسه آیت الله سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور، محمدباقر قالیباف 
رئیس مجلس شورای اسلامی و حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای رئیس 
قوه قضائیه با اشاره به روند رو به رشد اقتصاد کشور، بر ضرورت تقویت نظم و 
آرامش در همه بخش ها به ویژه فضای کسب و کار و مراکز تولیدی با حمایت فعالان 

اقتصادی، تاکید کردند.

اخبار

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی:

 اسلام هراسی معلول قرائت های
 افراطی است

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با تاکید بر اینکه اسلام هراسی، معلول روایت های 
جعلی ارباب قدرت رسانه ای است، گفت: قرائت های افراطی از اسلام با تکیه بر 
مقاصد سیاستمداران خلق شده است؛ وگرنه چگونه ممکن است گروه های افراطی 

چون داعش در فرصت زمانی اندک پدید آیند.  
کشورهای  اطلاع رسانی  وزرای  اجلاس  دوازدهمین  در  اسماعیلی  محمدمهدی 
اسلامی با بیان اینکه از سال ها پیش، قدرت هر کشوری در جهان با توجه به توانایی 
های نظامی، اقتصادی و امنیتی آن کشور طبقه بندی می شد، گفت: قدرت فرهنگ 
و معنا همواره نادیده گرفته شده است از سویی در جهان در حال تغییر کنونی، مفهوم 

قدرت متحول شده است و قدرت معنا در برابر قدرت مادی افزایش یافته است. 
وی با اشاره به اینکه امروز این روایت ها هستند که افکار عمومی را تحت تاثیر قرار 
می دهند، خاطرنشان کرد: روایت ها در رویارویی با یکدیگر قرار گرفته اند و دوران 
جنگ روایت ها آغاز شده است همچنین اقناع افکار عمومی در جهان با روایت های 
تحریف شده و جعلی، دچار بی اخلاقی مفرط شده است و از مسیرهای غیر اخلاقی 
و روایت های ناصحیح می کوشند تا اسلام هراسی را در افکار عمومی، به باور تبدیل 

کنند.
وی افزود: امروز گفتگو نیاز مبرم جامعه مسلمانان است همچنین پیامبر عزیز اسلام 
فرموده است »ان الدین النصیحه«  دین همانا خیر خواهی است. خیر خواهی برای 
مخلوقات الهی، یکی دیگر از بخش های کانونی دین است از سویی حس فطری 
تشخیص خیر خواهی از بد خواهی از حس های ناشناخته و پنهانی درون بشر است. 
خیر خواهی حسی را با خود حمل می کند که راه نفوذ به قلب ها را در پی دارد. مولانا 

می گوید: می رود از سینه ها در سینه ها، از ره پنهان صلاح وکینه ها.
وزیر فرهنگ در ادامه گفت: اینکه جهان غرب این اندیشه زلال را چگونه روایت کرده 
است که از درون آن اسلام هراسی پدیدار شده است، قابل تامل است و این پرسش 
پیش می آید اکنون برای جلوگیری از اسلام هراسی که موضوع اصلی این اجلاس 

است چه باید کرد؟
اسماعیلی ادامه داد: به نظر می رسد ابتدا باید هم نظری در روایت ها را بیش از 
آنچه که هست ترویج کنیم و قدرت معنا را جدی بگیریم. از همین رو پیشنهاد می کنم 
موضوع اجلاس بعدی را راهکارهای  کشورهای اسلامی در روایت صحیح از اسلام قرار 

دهیم و از هم اکنون بکوشیم تا راهکارهای خود را تا اجلاس بعدی ارائه نماییم.
جنگ روایت را جدی بگیریم 

وی در بخش دیگری از سخنان خود گفت:  قدرت معنا و رسانه ای جهان اسلام ، باید 
به سمت خلق روایت های جدید و تاثیر گذار سوق داده شود تا هم روایت های ناصحیح 
را اصلاح نماید و هم روایت های نوینی بر اساس تکیه بر منابع اصیل اسلامی، پدید آورد 
تا قدرت رسانه ای کشورهای اسلامی در اختیار روایت های اصیل و صحیح از اسلام 

قرار گیرد و از قدرت تاثیر گذاری روایات ناصحیح پیشگیری شود. 
وی با بیان اینکه جنگ روایت ها را باید جدی گرفت، تصریح کرد: حضور در فضای 
مجازی و حقیقی را به عرصه روایت های صحیح تبدیل کرد. فقط از همین راه است که 
می توان با اسلام هراسی مقابله کرد زیرا اسلام هراسی ، معلول روایت های جعلی ارباب 
قدرت رسانه ای ونیز قرائت های افراطی از اسلام است و معتقدیم که این قرائت ها را نیز 
همان قدرت رسانه ای، با تکیه بر مقاصد سیاستمدران ، خلق کرده است وگرنه چگونه 
ممکن است گروههای افراطی همچون داعش در فرصت زمانی اندک پدید آیند و چهره  

ای ناصحیح از اسلام را ارائه کنند.
 

وزیر آموزش وپرورش:

مشارکت همه مردم در اداره امور مدرسه 
ضروری است 

وزیر آموزش وپرورش در نشست با نمایندگان اولیا و مربیان گفت: مشارکت همه مردم 
در اداره امور مدرسه ضروری است و باید شرایط حضور و مشارکت مردم در مدرسه فراهم 

شود.
هفته  مناسبت  به  که  مربیان  و  اولیا  نمایندگان  با  نشست  در  نوری  یوسف 
بزرگداشت پیوند اولیا و مربیان برگزار شد بابیان اینکه اولیا برای بازگشایی مدارس 
در سال تحصیلی جدید زحمات زیادی کشیدند و تشکر از تلاش های آنان اظهار 
کرد: تعطیلی طولانی مدارس باعث شد تا بازگشایی مدارس نیاز به وقت، زمان و 
پیچیدگی های بیشتری داشته باشد که انجام این کار با همکاری و مساعدت اولیا 

دانش آموزان میسر نبود.
عضو کابینه مردمی دولت ایران قوی بابیان این که چرخش های انجمن اولیا و مربیان 
باید در راستای اسناد بالادستی و سیاست های نظام تعلیم و تربیت صورت گیرد، 
ادامه داد: پیوند اولیا و مربیان به این معنا است که خانواده نهالی را به آموزش وپرورش 
می دهد و با انجام پیوند این نهال ثمره بیشتر و بهتری خواهد داشت، لذا پیوند اولیا و 

مربیان به تربیت بهتر و بیشتر دانش آموزان منجر خواهد شد.
عضو کابینه دولت سیزدهم در ادامه گفت: کمک از اولیا تنها نباید در راستای کمک 
به یک ساحت که اکنون همان ساحت آموزشی است، صورت گیرد و باید از کمک اولیا 
برای شکوفایی تمامی ساحت های تربیتی برای ارتقای مهارت های چندبعدی دانش 
آموزان بهره گرفت، لذا هرچه ارتباط اولیا با مدرسه بیشتر باشد، موفقیت دانش آموزان 

در مدرسه بیشتر خواهد شد.
نوری افزود: در سند تحول بنیادین ، مشارکت خانواده هدف قرار داده شده است و اگر 
مشارکت های مردمی با خانواده ها در آموزش و پرورش محقق شود، می توانیم مشارکت 
در سایر بخش های کشور را داشته باشیم. مشارکت در مدرسه به این معنا است که اولیا 
و مردم بتوانند از تخصص هایشان برای انجام امور مدرسه ازجمله آموزش استفاده کنند 
و با توجه به این که آموزش وپرورش، آموزش عمومی را انجام می دهد، ضروری است که 
در حوزه های تخصصی از افراد توانمند خارج از مدرسه که می خواهند در امور مدرسه 

مشارکت داشته باشند استفاده شود.
عضو کابینه دولت مردمی ایران قوی تصریح کرد: اولیا زمانی که بچه های خود را 
به نزدیکان خود می سپارند، در طول روز چندین بار آن ها تماس تلفنی می گیرند، اما 
زمانی که فرزندانشان را به مدرسه می فرستند، این اتفاق نمی افتد و این موضوع نشان 
از اطمینانی دارد که اولیا نسبت به مدارس دارند و عزیزترین افراد خود را بدون هیچ 
نگرانی در اختیار مدرسه قرار می دهند، لذا باید از حضور و مشارکت اولیا در اداره امور 

مدارس استفاده کرد.
وزیر آموزش وپرورش با بیان اینکه حضرت امام خمینی )ره( مردم را در رأس امور 
می دانستند، گفت: ۹۲ هزار انجمن اولیا و مربیان در کشور و ۷۵۲ شورای انجمن 
اولیا و مربیان داریم که اگر از سرمایه های اجتماعی و مهارت ها و تخصص این افراد 
استفاده کنیم می توانیم بخش بزرگی از مشکلات را حل کنیم که البته در حال حاضر 

این موضوع اتفاق می افتد.
 

معاون امنیتی و انتظامی وزیر کشور :

امنیت استان ها خوب و مناسب است 
معاون امنیتی و انتظامی وزیر کشور گفت: برخلاف فراخوان های متعدد جریان 
دشمن برای ایجاد اغتشاش در کشور، وضعیت امنیت در استان ها خوب و مناسب 

است.
سید مجید میراحمدی در حاشیه پنجمین همایش ملی پدافند شهری افزود: با وجود 
فراخوان های متعدد جریان دشمن و معاندان، اغتشاشاتی در شهر های کشور نداریم و 

گاهی تحرکات و اقدامات ایذایی انجام می شود.
وی در ارتباط با موضوع تعیین شدن مکان هایی برای تجمعات هم اظهار کرد: 
دستورالعمل هایی در دست بررسی است و بر اساس آن مختصات مکان ها بررسی و 

سپس مشخص می شود.
میراحمدی در خصوص وضعیت شهر زاهدان هم گفت: زاهدان مسئله مستقلی 
است. در این شهر 1۵۰ نفر از اراذل به اموال عمومی و مغازه های مردم، حمله کردند 
که البته با هوشمندی دستگاه های امنیتی و اطلاعاتی وضعیت امنیتی شهر زاهدان 

خوب و مناسب است.
وی همچنین در پاسخ به سوالی درباره زندان اوین، اظهار کرد: رفتن زندانیان بر روی 
مین مطلقا صحت ندارد و اساسا تحولات اوین ارتباطی با اغتشاشات به صورت مستقیم 

ندارد.
معاون امنیتی و انتظامی وزیر کشور اضافه کرد: در ندامتگاه اوین حادثه رخ داده 
مربوط به بند سارقان بود که تصور داشتند با توجه به تحولات شهر های کشور ، نیروی 
حفاظت زندان روی اغتشاشات تمرکز دارد و با این نگرش سعی کردند با ایجاد بلوا و 
آشوب از فرصت پیش آمده سوء استفاده کنند که موضوع مدیریت شد و هیچ زندانی 

از زندان فرار نکرد.

رئیس جمهور با تاکید بر اینکه ملت ایران همانگونه که در جنگ تحمیلی سرافراز 
تولیدکنندگان  و  اقتصادی  فعالان  میدان داری  با  نیز  تحریمی  جنگ  در  شد، 
پیروز و سرافراز خواهد شد، تصریح کرد: افسران جنگ تحریمی تولیدکنندگان و 

صادرکنندگان هستند که باید برای پیروزی در این نبرد تلاش کنند. 
آیت الله دکتر سید ابراهیم رئیسی صبح روز شنبه در آئین گرامیداشت روز ملی 
صادرات از همه دست اندرکاران به ویژه صادرکنندگان که در عرصه صادرات افتخارات 
بزرگی برای کشور آفریدند و با وجود تحریم ها و تهدیدها باعث رشد صادرات کشور 
شدند، قدردانی کرد و گفت: رشد ۴۰ درصدی صادرات در سال گذشته و رشد 
1۳ درصدی صادرات غیرنفتی در سال جاری نشان از عزم صادرکنندگان و فعالان 

اقتصادی است.
از توجه  و نمودی  نماد  را  روز ملی صادرات  رئیس جمهور مراسم گرامیداشت 
به صادرات و صادرکنندگان دانست و افزود: طبیعتا در این نشست باید به موانع 
صادرات و راهکارهای رشد صادرات توجه شود و در این زمینه بهتر و بیشتر از هر نظر، 

دیدگاه های صادرکنندگان قابل توجه است.
دکتر رئیسی با بیان اینکه کارگروه هایی که برای رشد صادرات و رفع موانع پیش روی 
صادرکنندگان فعالیت می کنند، باید به نگاه ها و نظرات صادرکنندگان بیش و پیش 
از دیگران توجه کنند، اظهار داشت: صادرکنندگان میدان داران این عرصه هستند و 

صادرات بدون تردید لازمه یک تولید پایدار است.
رئیس جمهور با اشاره به نامگذاری امسال از سوی رهبر معظم انقلاب تصریح کرد: 
امسال تمام تلاش ما باید در جهت رشد تولید، به ویژه تولید دانش بنیان و فناوری پایه 
باشد. دانشگاه باید در کنار صنعت، معدن، کشاورزی و سایر عرصه های تولید قرار 
گیرد. اگر بازار، اقتصاد و تولید ما دانش پایه و فناوری پایه شد، شاهد رشد ارزش 
افزوده، افزایش تولید، رشد اشتغال و رفع بیکاری و تولید کالاهای نام آور در منطقه 

و جهان خواهیم بود.
باید سهم ایران از اقتصاد منطقه را احیا کنیم

آیت الله رئیسی آمار ارائه شده از سوی وزیر صنعت، معدن و تجارت مبنی بر رشد ۵ 
درصدی تولید را خبری بسیار خوب توصیف و خاطرنشان کرد: همچنین اخبار رشد 
آمار تولید تجهیزات و ابزار تولید، رشد شرکت های بورسی، کاهش نرخ بیکاری در 
کشور، ارتباط با زیرساخت های اقتصادی سازمان شانگهای و آسیا و اتحادیه اوراسیا، 
برداشتن موانع ارتباطات همسایگی و فعال شدن ارتباطات مختلف با کشورهای 
همسایه خبرهای خوبی برای بخش تولید و اقتصاد و در نتیجه رشد و پیشرفت کشور 

است.
رئیس جمهور با اشاره به زمینه گسترش ارتباطات اقتصادی با کشورهای منطقه 
گفت: باید سهم ایران از تعاملات اقتصادی منطقه از جمله در ترانزیت کالا، گردش 
پولی و مالی و سایر عرصه های اقتصادی را احیا کنیم. دولت در این زمینه تمام تلاش 
خود را به کار گرفته و آنچه امروز در این مراسم شاهد بودیم نشان می دهد که فعالان 

اقتصادی نیز در این عرصه فعال هستند.
دکتر رئیسی دستاوردهای ارائه شده در این مراسم را گواه آن دانست که رشد 
اقتصادی در کشور آرمانی دست نایافتنی نیست و افزود: دست یافتن به نرخ رشد 
حدود ۵ درصد در شش ماهه اول فعالیت این دولت، یعنی در شش ماهه دوم سال 
1۴۰۰، یعنی اینکه امسال بیش از ۵ درصد رشد تولید را خواهیم داشت و حتما 
نرخ رشد اقتصادی ۸ درصد که هدف گذاری شده، قابل دستیابی است، چرا که 

زیربناهای آن در کشور وجود دارد.
تراز تجاری کشور در حال مثبت شدن است

رئیس جمهور اظهار داشت: مردان و زنان و انسانهای با اراده ای در میدان اقتصاد 
داریم که اگر موانع از پیش روی آنها برداشته شود، این انگیزه و اندیشه را دارند که 
با همگرایی و همکاری کارها را در مسیر تحقق اهداف رشد اقتصادی کشور پیش 

ببرند، کما اینکه بخش هایی از این هدف تحقق پیدا کرده است.
آیت الله رئیسی با اشاره به آمار ارائه شده مبنی بر اینکه تراز تجاری کشور در حال 
مثبت شدن است، تصریح کرد: مثبت شدن تراز تجاری کشور به دست توانای 
شما صادرکنندگان و تولیدکنندگان عزیز در حوزه کشاورزی، صنعت و معدن کاملا 

امکان پذیر است.
رئیس جمهور با بیان اینکه رشد اقتصادی کشور دشمن را عصبانی کرده است، 
خاطرنشان کرد: برقراری رژیم تحریم ها بر ایران اسلامی همه برای این است که 

کشور رشد نکند، تولید و صادرات نداشته باشد، مولد نبوده و مصرف کننده باشد.
دکتر رئیسی اضافه کرد: وقتی شما اراده می کنید که در تولید  و صادرات حرف برتر 
را در منطقه و جهان داشته باشید، او عصبانی می شود، چون می گوید ما در وزارت 
خزانه داری آمریکا نقشه کشیدیم، نیروهای بسیاری را گذاشتیم که هر جای دنیا شما 
حضور یافتید، شما را متوقف کنند، اما شما از میانه همه این تحریم ها و تهدیدات 

صادرات، تولید، رشد اقتصادی و امید خود را بالا می برید.
دشمن برای جلوگیری از رشد اقتصاد ایران آشوب و بلوا به راه انداخته است

بلوا  و  لذا آشوب  باشد،  اینطور  ادامه داد: دشمن نمی خواهند  رئیس جمهور 
به پا می کند. رسما این را می گویند و به آن عمل هم می کنند. هر جا شما فعالان 
اقتصادی ایرانی حضور یابید و بخواهید بازاریابی کرده و کالای خود را عرضه کنید، 
آنها مانع تراشی می کنند تا کالای شما بازار نداشته باشد. خودشان هم می دانند که 
امروز کالای ایرانی باکیفیت و قابل رقابت با کالاهای جهانی است و لذا نمی خواهند 

شما در کارتان موفق باشید؛ این جنگ اراده هاست.
آیت الله رئیسی با بیان اینکه دشمن اراده کرده که ما رشد و پیشرفت نکنیم، گفت: 
دشمن نمی خواهد ملت ایران حرفی در اقتصاد و تولید و صادرات داشته باشد، ملت 
ایران هم تصمیم گرفته که با عرضه بهترین تولیدات بازارها را فتح کند. ملت ایران در 
هر عرصه ای که با اراده وارد شده موفق شده و توانسته دست برتر را داشته باشد؛ ما 

نشان دادیم که متوقف نمی شویم.
رئیس جمهور با بیان اینکه در روز ملی صادرات، شما عزیزان تولیدکننده باید 
تصمیم و اراده خودتان را به دنیا مخابره کنید و بگویید که اراده ما این است که در 

تولید و صادرات دستی برتر داشته باشیم، افزود: دستیابی به این هدف با زیربناها و 
با همین پایه هایی که در ایران اسلامی وجود دارد، کاملا امکان پذیر است. این هدف 

یک امر شعاری، آرمانی و تحقق ناپذیر نیست، بلکه حتما دست یافتنی است.
افسران جنگ تحریمی تولیدکنندگان و صادرکنندگان هستند

ایران همانگونه که در جنگ تحمیلی  اینکه ملت  بر  تاکید  با  رئیسی  آیت الله 
سرافراز شد، در جنگ تحریمی نیز با میدان داری فعالان اقتصادی و تولیدکنندگان 
پیروز و سرافراز خواهد شد، تصریح کرد: افسران جنگ تحریمی تولیدکنندگان و 
صادرکنندگان هستند که باید برای پیروزی در این نبرد تلاش کنند. ما تا همین جا 
هم به اعتراف خود دشمنان که رسما اعلام کردند در اعمال سیاست فشار حداکثری 

به ایران مفتضحانه شکست خوردند، پیروز شده ایم و باید این مسیر ادامه یابد.
لزوم تنوع بخشی به راهکارهای بازگشت ارز صادراتی به چرخه اقتصاد کشور

رئیس جمهور با بیان اینکه تمرکز دولت باید بر مقررات زدایی و اصلاح مقررات 
دست و پاگیر پیش پای صادرکنندگان باشد، به اعلام آمادگی نمایندگان مجلس 
برای اصلاح برخی قوانین مثل تعهدات ارزی اشاره و خاطرنشان کرد: در دوره 
حضور خود در قوه قضائیه نیز تاکید داشتم که باید برای ارتقای سطح همکاری 
و نقش آفرینی صادرکنندگان در عرصه پیشرفت اقتصادی کشور، ساز و کارهای 
مناسب ایجاد شود. نباید صادرکننده ای را که امروز تشویق می کنیم، فردا بخاطر 
ارزی که بازنگردانده است متهم کنیم. این روا نیست، بلکه باید ساز و کاری ایجاد 
کنیم تا ببینیم حرفش چیست و چرا ارز را بازنمی گرداند و مشکلش چیست و بعد 

تلاش کرد تا مشکلش رفع شود.
حاصل  ارز  برگشت  روش های  تسهیل  و  متنوع سازی  لزوم  بر  رئیسی  آیت الله 
از صادرات تاکید کرد و اظهار داشت: حالا که مجلس هم آمادگی دارد قوانین 
این عرصه را اصلاح کند این همکاری زودتر انجام شود. شورای عالی صادرات با 
فواصل کوتاه تر تشکیل شود و تصمیمات لازم را اتخاذ کند تا این اقدامات پیام ها و 

سیگنال های خوبی به تولیدکننده و صادرکننده ارسال کند.
افزایش صادرات نشانه قدرت اقتصادی و خوب عمل کردن بخش های 

سیاسی است
رئیس جمهور با اشاره به فعال شدن دفاتر تجاری در برخی کشورهایی که در 
یکسال گذشته به آنها سفر کرده است، تصریح کرد: ظرفیت ها و توانمندی های 
تولیدی کشور از سوی این مراکز و دفاتر تجاری به کشورهای هدف معرف می شود.

دکتر رئیسی در بخش دیگری از سخنانش به تدوین برنامه هفتم توسعه و لحاظ 
جایگاه شایسته برای موضوع تجارت و صادرات در آن اشاره کرد و گفت: افزایش 
کمی و کیفی صادرات نشانه قدرت اقتصادی و البته خوب عمل کردن بخش های 
سیاسی کشور است. رئیس جمهور همچنین به فعال شدن بازارچه های مرزی اشاره 
کرد و افزود: فعال شدن این بازارچه ها به توسعه تجارت کمک می کند، اما فعالیت 

این بازارچه ها باید قانونمند شود.
آیت الله رئیسی در بخش پایانی سخنان خود به ارائه بسته ای از سوی وزیر صمت 
برای رفع مشکلات تجاری در کشور و پیگیری آن از سوی معاون اقتصادی رئیس 
جمهور در ستاد هماهنگی اقتصادی دولت اشاره کرد و اظهار داشت: اگر چه این 
گام نهایی در این زمینه نبود، اما گام خوبی بود و خیلی از صادرکنندگان از آن خرسند 

شدند.
امروز مجلس و دولت به تبعیت از رهبری برای افزایش تولید و صادرات 

مصمم هستند
تمامی بخش های کشور  و  دولت  و  امروز مجلس  کرد:  تصریح  رئیس جمهور 
به تبعیت از فرمایشات رهبری معظم انقلاب اسلامی برای افزایش و رونق تولید 
در کشور، افزایش و رونق صادرات بویژه صادرات غیرنفتی مصمم هستند و همه 
بخش های مرتبط باید حمایت و نظارت از تولید و صادرات را پیشه خودشان کنند به 

نحوی که صادرکننده احساس کند که کاملًا مورد حمایت است.
دکتر رئیسی با تشکر مجدد از همه فعالان اقتصادی، تولیدکنندگان و صادرکنندگان 
خاطرنشان کرد: تلاش شما تا کنون نتایج خوبی داشته و ثمرات ان کاملا قابل 
احساس است. بنده به عنوان مسئول دولت از شما درخواست دارد که تلاش خود را 
مضاعف کنید. امروز همه کسانی که آمار و ارقام را می شناسند، می بینند که وضعیت 
با گذشته تفاوت پیدا کرده است و یقین دارم با اراده و پیگیری شما وضعیت و شرایط 

حتماً متفاوت تر خواهد شد.
رئیس جمهور گفت: خواست رهبری از همه ما، از بنده به عنوان طلبه خدمتگزار 
شما و از شما کارآفرین و فعال اقتصادی، تولیدکننده و صادرکننده آن است که کاری 
مضاعف در کشور صورت بگیرد. آنچه انجام شده خیلی خوب است، اما با تلاش 
شما و پشتیبانی بخش های مرتبط، امکان تحقق رشد اقتصادی بیشتر، تولیدبالاتر، 

صادرات بیشتر و برتر وجود دارد.
رئیس جمهور پیش از ارائه سخنان خود  از ۵ صادرکننده برتر کشور به نمایندگی از 

۵۷ صادرکننده برتر سال 1۴۰1 با اهدای لوح تجلیل کرد.

رئیس جمهور در مراسم روز ملی صادرات:

دیپلماسی سیاسی در خدمت دیپلماسی اقتصادی باشد

اطلاعاتی  بانک  ایجاد  بر  رئیس جمهور  اول  معاون 
گفت:  و  کرد  تأکید  اشتغال زا  برنامه های  از  یکپارچه 
وزارتخانه ها و نهادهای مسئول طرح های اشتغال آفرین 

را با اتکا به ظرفیت های مردمی تدوین کنند. 
موضوع  با  جلسه ای  در  شنبه  روز  مخبر«  »محمد 
اشتغال، بر ضرورت ایجاد بانک اطلاعاتی و جمع بندی 
آمار دقیق و یکپارچه برای تدوین برنامه های اشتغال زا در 
کشور تأکید کرد و گفت: هیچ دستگاه اجرایی نیست 
که در زمینه اشتغال آفرینی مسئولیت نداشته باشد و 
لازم است ظرفیت همه دستگاه ها در ایجاد فرصت های 
شغلی احصا شود تا بتوانیم ارزیابی دقیقی نسبت به 

تعهدات و عملکرد آن ها در قبال برنامه های اشتغال زای 
دولت داشته باشیم. معاون اول رئیس جمهور از بانک 
مرکزی هم خواست که توافقاتی با بانک های عامل انجام 
انجام  بانک ها در قبال  دهد و صورتجلسه امضا شده 

تعهدات مرتبط با اشتغال زایی را نهایی کند.
وزرای  رئیس جمهور،  دفتر  رئیس  که  جلسه  این  در 
تعاون کار و رفاه اجتماعی، ارتباطات و فناوری اطلاعات، 
جهاد کشاورزی و معاون علمی و فناوری رئیس جمهور 
و  اقتصادی  امور  وزارت  نماینده  داشتند،  حضور  نیز 
پرداخت تسهیلات اشتغال زایی در  از  دارایی گزارشی 
میزان  سال ۹۹  در  گفت:  و  کرد  ارائه  سیزدهم  دولت 

تسهیلات پرداختی 1۴۰۰ میلیارد تومان بود که این 
عدد در یک سال ابتدایی فعالیت دولت سیزدهم به ۳1 
هزار میلیارد تومان افزایش یافت و علاوه بر آن 1۵ هزار 

میلیارد تومان هم در آستانه پرداخت است.
فرصت های  ایجاد  راهکارهای  جلسه،  این  ادامه  در 
شغلی و رفع موانع پیش روی اشتغال زایی مورد بحث 
رفاه  و  کار  وزارت  شد  مقرر  و  گرفت  قرار  نظر  تبادل  و 
بانک  و  بودجه  و  برنامه  سازمان  همراه  به  اجتماعی 
مرکزی گزارشی جامع از برنامه های دولت جهت ایجاد 
فرصت های شغلی تدوین و ظرف دو هفته آینده ارائه 

کنند.

معاون اول رئیس جمهور تاکید کرد:

بانک اطلاعاتی یکپارچه از برنامه های اشتغال زا ایجاد شود

مهدی مطهرنیا*

 نماینده مردم کرمان و راور و رییس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه قطعا گستاخی غربی ها را بی پاسخ نخواهیم گذاشت گفت: البته همه مشکلات بر 
دوش جریان خارج کشور نیست؛ در داخل هم باید درموضوعات مختلف گفتمان سازی 

و مشکلات را حل کنیم. 
محمدرضا پورابراهیمی روز شنبه در آیین آغاز عملیات شهرک زنجیره ای فتوولتائیک، 
انرژی های تجدید پذیر ایران در شهر ماهان کرمان افزود:اگر اولویتمان را بر مسائل 
اقتصادی و اشتغال مردم بگذاریم مردم حتما با تمام وجود عقب نظام و انقلابشان 

خواهند بود.
با اشاره به بخشی از مصادیق در کف جامعه)اغتشاشات( و نقش غربی ها و  وی 
دشمنان اظهارداشت: اروپایی ها با گستاخی در عرصه میدانی آمدند و حاضر شدند که 

البته جواب محکم، نظام جمهوری اسلامی به آنها خواهد داد.
پورابراهیمی افزود: ما در مقابل  این گستاخی اروپایی ها کوتاه نخواهیم آمد؛ اقدامات 
مداخله جویانه آنها و آمریکایی ها حتما  بی پاسخ نخواهد ماندو  هم دولت و هم مجلس 

محکم  از مواضع انقلاب دفاع خواهد کرد.
وی با بیان اینکه این جریان اغتشاشات جمع خواهد شد اظهارداشت: البته  موضوعات 
و بحث های مهمی غیر از تحریک دشمنان نیز وجود دارد؛ درخصوص موضوعات داخلی 

باید بنشینم و گفتمان سازی و بحث های دیگر هم داشته باشیم.
نماینده مردم کرمان و راور در مجلس افزود: اشکالاتی اگر در کشور هست باید برطرف 
شود زیرا همه مشکلات نیز بر دوش جریان خارج کشور نیست؛ اگر دشمنان این حرکت 
ها را می کنند و بخش عمده ای از جریانی که آنها روی آن موج سواری می کنند، به علت 

ضعفی است که ما در بخش اقتصادی داریم.
وی همچنین درباره اهمیت پروژه ای که امروز در بخش ماهان کرمان کلنگ زنی شد 
اظهارداشت: با همکاری همه امروز شاهد آغاز عملیات اجرایی یکی از بزرگترین پروژه 

های اقتصادی، مهم و راهبردی کشور در استان هستیم.
به گفته پورابراهیمی در این پروژه دستکم ۲ تا سه هزار نیروی مستقیم به عنوان 

متخصص و دانشمند مشغول به کار خواهند شد.

پورابراهیمی نماینده مجلس: 

همه مشکلات بر دوش جریان خارج کشور نیست 
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برنامه برای بهبود عملکرد چشم و بینایی5 آگاهی سلامت؛

آیا از خواص »میوه زیبایی« خبر دارید
برای اینکه با خواص »میوه زیبایی« بیشتر آشنا شوید، خواندن این مطلب را از دست 

ندهید.
میوه »به« خواص زیادی برای سلامت ما دارد و نباید از خوردن آن غافل شد.

ویژگی به، در نوع مصرف خام و پخته آن است که هر دو روش، فواید زیادی دارد.
این میوه سرشار از آنتی اکسیدان است. در واقع ترکیبات پلی فنولیک موجود در آن 

موجب ایجاد خواص آنتی اکسیدانی برای این میوه شده است.
ترکیبات آنتی اکسیدانی نیز به دلیل مقابله با رادیکال های آزاد، اثرات بسیار مثبتی بر 

سلامت قلب و عروق و پیشگیری از انواع سرطان خواهد داشت.
شاید شنیده باشید که از »به« به عنوان »میوه زیبایی« یاد می شود. شاید خواص 
فوق العاده به در درمان لک های پوستی و آکنه علت اصلی این نامگذاری باشد. مواد 
موجود در به همچنین می تواند موجب روشنی و درخشندگی پوست شود. به همین 

علت امروزه انواع مختلفی از ماسک ها و کرم ها با استفاده از این میوه تهیه می شوند.
ماسک های خانگی بسیاری هم هستند که می توان آنها را با استفاده از به، به راحتی 
درست کرد. ترکیب به و عسل نیز به عنوان ترکیبی معجزه آسا برای مقابله با لک ها و 
خشکی پوست شناخته می شود. ترکیب این دو ماده می تواند خاصیت به، را برای 

درمان مشکلات پوستی دوچندان کند.
در طب سنتی برای به، طبیعتی گرم و معتدل عنوان شده است. همین امر باعث 
شده تا تقریباً همه افراد با هر طبعی بتوانند از خواص آن بهره مند شوند. در کتب 
طب سنتی برای به، خواص بسیار زیادی ذکر شده است. همچنین در طب سنتی از 
دانه های به نیز به عنوان یک داروی پرخاصیت یاد می شود. این دانه ها برخلاف میوه 

آن، دارای طبیعتی سرد و تر هستند.
به پخته پرخاصیت تر است یا خام

اینکه میوه به، به صورت خام مصرف شود یا پخته، سوالی است که می تواند در ذهن 
افراد شکل بگیرد.

در پاسخ به این سوال باید عنوان کرد که به خام خواص متعددی دارد اما نباید از 
مصرف آن به صورت پخته نیز غافل شد.

خاصیت به، با پختن آن همچنان حفظ می شود و این یکی از مهم ترین نکات در مورد 
این میوه است.

به پخته می تواند به رفع مشکلات گوارشی کمک کند. مصرف این میوه به صورت 
پخته همچنین می تواند ویار دوران بارداری را کاهش دهد.

از آنجایی که هضم به خام ممکن است برای برخی افراد سخت باشد، مصرف آن به 
صورت پخته به آنها توصیه می شود. در طب سنتی برای به پخته خواصی مثل تقویت 

حافظه و تقویت عملکرد قلب نیز عنوان شده است.
خاصیت ضد التهابی

میوه به دارای مقادیر بالایی ویتامین ث است. تقریباً همه ما می دانیم که وجود این 
ویتامین در برنامه غذایی ما ضروری است و می تواند منجر به تقویت سیستم ایمنی 

شود. همین امر سبب می شود تا مصرف به، بتواند به درمان التهابات کمک کند.
تحقیقات متعدد نشان داده است که به، میوه ای بسیار غنی از فنولیک است. این 
ترکیب سال ها است که در طب سنتی و غربی برای تولید داروهای ضد آنفلوانزا مورد 

استفاده قرار می گیرد.
از دیگر خواص به، می توان به ضد ویروسی بودن آن اشاره کرد که همراه با خواص 
آنتی اکسیدانی و ضد التهابی به، در مبارزه و پیشگیری از سرماخوردگی ها و آنفلوانزا 
و عوامل بیماری زای ویروسی مشابه بسیار مفید بوده است. بنابراین می توان از آن به 

عنوان یک میوه مناسب فصل پاییز یاد کرد.

این روزها با تغییر فصل و سرد شدن تدریجی هوا ابتلا به بیماری های ویروسی از 
جمله آنفلوآنزا و سرماخوردگی و به دنبال آن کرونا زیادتر شده است. آنفلوانزا یک 
بیماری شدید تنفسی است که عامل آن ویروس آنفلوانزا است.اکنون در جامعه 
شاهد هستیم که افراد زیادی هستند که با بیماری ویروسی آنفلوآنزا دست به 
گریبان شده و در خانه زمینگیر شده اند.بدن درد، تب، خستگی و سردرد و... از 

جمله نشانه های بالینی این بیماری است.
ویروس آنفلوانزا چگونه منتقل می شود؟

سرفه، عطسه، دست دادن، روبوسی، دست زدن به سطوح آلوده، تماس دست 
آلوده با اشیاء و محیط، انتقال از طریق مدفوع به اثبات نرسیده اما احتمال انتقال 
از این طریق وجود دارد؛ پس لازم است مادران حتما پس از تعویض پوشک کودک 

، دستهای خود را بشویند.
مهرناز رسولی نژاد، متخصص بیماری های عفونی در گفت وگویی درباره »بیماری 
آنفلوآنزا و نشانه های بالینی آن«، بیان داشت: بیماری آنلفوآنزا، بیماری ویروسی 
حاد تنفسی است که با شروع ناگهانی تب، سردرد، بدن درد، گلودرد، آبریزش و 
اشک ریزش همراه است. وی ادامه داد: ممکن است بعد از چند روز درگیری ریه 
ودرگیری های قلبی و مغزی... به همراه داشته باشد، اما برخلاف سرماخوردگی و 
کرونا داروی اختصاصی دارد و مهم تر اینکه این بیماری واکسن دارد و زمان تزریق 

واکسن آنفلوآنزا هم اکنون است؛ یعنی قبل از آنکه بیماری به اوج برسد.
افراد در تجمعات و اتوبوس و مترو می توانند ویروس را                            به صورت قطرات تنفسی 
منتقل کنند؛ در نتیجه بهتر است هموطنان در این اماکن حتما از ماسک استفاده 
کنند. افرادی که در تجمعات و اتوبوس و مترو حضور دارند می توانند ویروس را                            به 
صورت قطرات تنفسی منتقل کنند؛ در نتیجه بهتر است هموطنان در این اماکن 

حتما از ماسک استفاده کنند
 آنفلوآنزا امسال زودتر آمده است

رسولی نژاد متذکر شد: هر سال آذر و دی ماه همراه با پیک آنفلوآنزا بود اما امسال 
این بیماری زودتر آماده است و ممکن است با کرونا اشتباه شود؛ چراکه شروع 

علائم مثل هم است، اما باید در صورت ابتلا به پزشک مراجعه کنیم.
متخصص بیماری های عفونی با اشاره به ضرورت تزریق واکسن برای برخی از 
افراد جامعه، ابراز داشت: افراد دارای بیماری های زمینه ای، افراد چاق، مبتلایان 

به بیماری های قلبی، ریوی، کبدی، کلیوی، افراد سیگاری و افرادی که داروهای 
سرکوب کننده ایمنی مصرف می کنند می توانند به فرم سخت بیماری آنفلوآنزا 

مبتلا شوند؛ در نتیجه همه این افراد باید واکسن تزریق کنند.
سالی یکبار واکسن آنفلوآنزا بزنید

وی تصریح کرد: واکسن آنفلوآنزا واکسن بسیار موثری است که در سال یکبار 
تزریق می شود و سالانه باید تکرار شود؛ ضمن اینکه افرادی که در تجمعات و 
اتوبوس و مترو حضور دارند می توانند ویروس را                            به صورت قطرات تنفسی منتقل 
کنند؛ در نتیجه بهتر است هموطنان در این اماکن حتما از ماسک استفاده کنند.

آنفلوآنزایی ها تا ۱۰ روز در گیر بیماری هستند
رسولی نژاد با بیان اینکه معمولا بیماری های ویروسی در کودکان خفیف تر از 
بزرگسالان است، گفت: طول بیماری آنفلوآنزا ۷ تا 1۰ روز است و فرد مبتلا باید در 

منزل مانده و استراحت کرده و مایعات مصرف کند.
روند ابتلا به آنفلوآنزا در حال افزایش است

حمیدرضا جماعتی،دبیر کمیته علمی کشوری کرونا، با اشاره به شروع فصل 
پاییز و بازگشایی مدارس،گفت: روند ابتلا به آنفلوآنزا در حال افزایش است. در 
روزهای گذشته، در بررسی ساده ای که بر روی 1۰۰ نمونه آزمایشگاهی از بخش 
مراقبت های ویژه انجام شده بود، ۳۹ مورد ابتلا به آنفلوآنزا گزارش شده که این 

می تواند هشداری برای اپیدمی آنفلوآنزا در هفته ها و ماه های آینده باشد.
ماسک بزنید تا آنفلوآنزا نگیرید

دبیر کمیته علمی کشوری کرونا خاطرنشان کرد: توصیه ما در شرایط کنونی، 
تداوم رعایت پروتکل های بهداشتی به ویژه در فضاهای مسقف، مکان های شلوغ، 
مراکز آموزشی و بخش حمل و نقل عمومی برای پیشگیری از ابتلا به آنفلوآنزا 
است. مهمترین پروتکل بهداشتی در حال حاضر، استفاده از ماسک است اما 

شستشوی مداوم دستها و رعایت فاصله فیزیکی نیز مهم است.
این افراد واکسن آنفلوآنزا بزنند

جماعتی با بیان اینکه تزریق واکسن آنفلوآنزا تاثیر زیادی در کاهش بستری شدن 
در بیمارستانها و مرگ و میر دارد، افزود: توصیه ما این است که کودکان، افراد با 
بیماری های زمینه ای، سالمندان و افراد بالاتر از ۶۵ سال و نیز نیروهای بهداشتی 
و درمانی، واکسن آنفلوآنزا را تزریق کنند.  وی به تشابه علائم آنفلوآنزا و کرونا در 

بیماران اشاره و تاکید کرد: توصیه ما این است که همکاران کادر درمانی پس از 
مشاهده علائم و برای تشخیص دقیق، حتما تست های تشخیصی را تجویز و 
مشخص کنند که بیماری فرد، آنفلوآنزا است یا کرونا؛ چراکه درمان این دو بیماری، 
کاملا با یکدیگر متفاوت است و در صورت گرفتاری شدید، نیازهای به درمان های 

اختصاصی دارد.
بی رویه آنتی بیوتیک نخورید

دبیر کمیته علمی کشوری کرونا یادآور شد: پزشکان و متخصصان توجه داشته 
باشند که از تجویز بی رویه آنتی بیوتیک ها به خصوص آزیترومایسین باتوجه به 
فصل سرما و شیوع عفونت های ویروسی از جمله آنفلوآنزا، خودداری کنند؛ چون 
آنتی بیوتیک ها تاثیر بسزایی در بهبود شرایط این بیماران ندارند و از سوی دیگر، 
این تجویز و مصرف بی رویه باعث ایجاد مقاومت های آنتی بیوتیکی و عوارض در 

برخی بیماران می شود.
ویروس آنفلوآنزا  مرتب جهش پیدا می کند

علی اسداللهی امین، فوق تخصص بیماری های عفونی اظهار کرد: به ویژه 
درباره بیماری آنفلوآنزا سؤالات عمومی وجود دارد که عمدتا پرسیده می شود، 
مثل اینکه من پارسال واکسن زدم چه لزومی به تجدید دوباره آن وجود دارد، باید 
توضیح دهم که ویروس آنفولانزا ویروسی است که مرتب جهش پیدا می کند، و 
واکسن هایی که تولید می شود درست است که برند یا نام تجاری آن یکی است اما 
مواد آن هر سال تغییر می کند، بنابراین واکسن سال پیش معلوم نیست که روی 

آنفولانزای امسال نیز تأثیر داشته باشد و این واکسن باید هر سال تجدید شود.
با تزریق واکسن ایمنی خوبی می گیرید

وی گفت: سؤال مرسوم دیگر این است که من با وجود تزریق واکسن باز هم سرما 
خوردم و واکسن فایده ای نداشت که در جواب این عده باید بگویم که این واکسن 
آنفولانزاست در حالی که اغلب بیماری هایی که مردم آنها را آنفولانزا می نامند در 
دسته سرماخوردگی هاست و سرماخوردگی واکسن ندارد، البته توجه داشته باشید 
که با وجود تزریق واکسن حتی اگر به آنفولانزا هم مبتلا شوید نوع سخت بیماری و 

عفونت ریه و بستری را نخواهید داشت.
آنفلوآنزا شوخی ندارد

این فوق تخصص بیماری های عفونی با تأکید بر اینکه از تزریق واکسن آنفولانزا 
به بهانه هایی همچون اینکه تأثیر ندارد و یا قبلا زدیم غافل نشوید، تصریح کرد: 
مخصوصا در افراد مسن و بانوان باردار، افراد چاق و دارای بیماری های قلبی، 
ریوی و کلیوی، دیابت، افرادی که از کورتون استفاده می کنند و یا شیمی درمانی 
می شوند، کودکان زیر هشت سال و حتی دو سال که ممکن است حتی آنفولانزا 

نیز آنها را مستعد عفونت ریه کند تزریق این واکسن ضروری است.
وی  یادآور شد: توصیه جدید به افراد مسن این است که دز بالای واکسن را 
بزنند که نوع خارجی آن در ایران نیست اما واکسن ایرانی ما که واکسن نوترکیب 
است برای افراد مسن بهتر بوده و سطح ایمنی زایی آن بیشتر است، همچنین این 

واکسن بر پایه تخم مرغ نیست که حساسیت ایجاد کند.
اسداللهی امین یادآور شد: نکته دیگر اینکه شاید لازم باشد که افراد زیر هشت 

سال این واکسن را به فاصله چهار ماه از هم دو بار تجدید کنند.
 واکسن آنفلوآنزا عوارض ندارد

این فوق تخصص بیماری های عفونی عنوان کرد: این واکسن عوارض چندانی 
ندارد و ممکن است در برخی افراد سردرد، خستگی و تورم کمی در محل تزریق 
ایجاد کند و تنها کسانی که قبلا به فاصله شش ماه پس از تزریق دچار بیماری 

گیلن باره شدند باید در خصوص تزریق آن احتیاط کنند.

آیا ویتامین د  با ابتلا به سرطان ارتباط دارد؟

نقش ویتامین D در ابتلا به سرطان ها

آیا می دانستید بیشتر از یک سوم افراد در زندگی خود به سرطان مبتلا 
از  نوع  سه  ریه،  سرطان  و  کولورکتال  سرطان  سینه،  سرطان  می شوند؟ 
و  ریه  پروستات، سرطان  و سرطان  شایع ترین سرطان ها در میان خانم ها 

سرطان کولورکتال نیز شایع ترین سرطان ها در میان آقایان است.
با توجه به متداول بودن سرطان، عجیب نیست که به دنبال پیدا کردن 
راه های طبیعی و مطمئن برای کاهش ریسک ابتلا به سرطان، این بیماری 
بسیار چالش برانگیز، باشید. خوشبختانه راه هایی برای پایین آوردن احتمال 
برخی از سرطان ها وجود دارد، اما همه ی سرطان ها قابل پیشگیری نیستند.

خوردن غذای سالم و طبیعی، حفظ وزن سالم بدن و داشتن تحرک بدنی 
منظم و همچنین کمتر در معرض نور خورشید قرار گرفتن برای پیشگیری از 
سرطان پوست، از بهترین راه های کاهش احتمال ابتلا به سرطان می باشند؛ 
اما یکی از معایب کمتر از نور خورشید استفاده کردن این است که سطح 
ویتامین D بدنتان هم پایین می آید. پوست شما می تواند با کمک نور خورشید 

ویتامین D بسازد. اما این ویتامین چه نقشی در ابتلا به سرطان دارد؟
آیا ویتامین D اثری بر ریسک سرطان دارد؟

یک سری از مطالعات نشان داده اند دریافت ویتامین D بیشتر می تواند 
ریسک برخی از سرطان ها را کاهش دهد؛ اما یک سری مطالعات دیگر چنین 
ارتباطی را نشان نداده اند. با وجود این ابهام، ویتامین D دارای ویژگی هایی 
است که می تواند برای پیشگیری از سرطان مفید باشد. در آزمایشاتی که روی 
حیوانات انجام شد، ویتامین D توانسته بود سلول های سالمی را رشد دهد 
و سلول های آسیب دیده را از بین ببرد. وقتی سلول ها جهش یا موتاسیون 
می کنند، باید از بین بروند و ویتامین D به مرگ این سلول ها کمک می کند 

)اپوپتوز سلول های آسیب دیده(.
بنابراین ویتامین D، رفتارهای سلول ها را تنظیم کرده و رشد سلول های سالم 
را تقویت می کند. سرطان زمانی رخ می دهد که سلول ها جهش می کنند و 
 ،D می توانند خارج از کنترل تکثیر شوند. تحقیقات نشان می دهد ویتامین
رشد رگ های خونی اطراف تومور را کاهش داده و اجازه نمی دهد اکسیژن 
و مواد مغذی به سلول های تومور برسد. ضمنا، ویتامین D نقش مهمی در 
عملکرد سیستم ایمنی بدن دارد و سیستم ایمنی هم مدام سلول ها را از جهت 

سرطانی بودن یا نبودن چک می کند.
ویتامین D علاوه بر نقشی که در رشد سلولی و ایمنی بدن دارد به تنظیم 
جذب کلسیم از روده ها نیز کمک می کند و مشخص می کند چه اندازه کلسیم 

از ادرارتان دفع شود. بنابراین نقش مهمی در تعادل کلسیم و فسفر دارد.
انجمن ملی سرطان چه می گوید؟

اطلاعاتی که تاکنون در دسترس است، آنقدر کافی و گسترده نیست که 
بتوان با قاطعیت گفت مصرف ویتامین D می تواند جلوی سرطان را بگیرد؛ 
اما به این معنی هم نیست که ویتامین D در پیشگیری از سرطان نقش ندارد. 

بلکه تاکنون شواهد برای تائید قطعی این مسئله، کافی نبوده اند.
را  مرگ  احتمال  می تواند   D ویتامین  می دهند  نشان  پژوهش ها  برخی 
در  مورد  این  در  که  و شواهدی  کاهش دهد  دارند  که سرطان  در کسانی 
 D دسترس اند، قوی تر از شواهدی هستند که تا الان در مورد اثر ویتامین
بر ابتلای سرطان داریم. به هر حال در هر دو زمینه باید تحقیقات بیشتری 
انجام شود تا دانشمندان بتوانند نتیجه ی قطعی مبنی بر تاثیر ویتامین D در 

پیشگیری از سرطان ارائه دهند.
بیشتر افراد ویتامین D کافی دریافت نمی کنند

علی رغم اینکه در سال های اخیر در مورد اهمیت و نقش ویتامین D در 
 D سلامت افراد زیاد اطلاع رسانی شده اما همچنان خیلی از مردم ویتامین
کافی در بدن ندارند. چرا افرادی که پوست تیره دارند بیشتر دچار کمبود 
 D هستند؟ پوست تیره تر نسبت به پوست روشن تر، ویتامین D ویتامین
کمتری از نور خورشید دریافت می کند. فردی که پوست روشن دارد، کافیست 
هر روز فقط ده دقیقه زیر نور مستقیم خورشید باشد )بدون ضدآفتاب( تا 
ویتامین D بسازد، اما کسی که پوست تیره دارد باید دو برابر یا حتی سه برابر 

بیشتر زیر نور مستقیم خورشید باشد.
فاکتورهای مرتبط با کمبود ویتامین D در مطالعات انجام شده:

. از سلامت کامل برخوردار نبودن
. نداشتن تحصیلات دانشگاهی

. فشار خون بالا
HDL پایین بودن سطح کلسترول خوب یا .

. چاقی
. مصرف نکردن لبنیات

یافته ها نشان می دهند زندگی کردن در نواحی که نور مستقیم خورشید کم 
است و بالای ۶۰ سال سن داشتن، با پایین تر بودن سطح ویتامین D بدن 
ارتباط دارند. مثلا کسانی که در خانه سالمندان زندگی می کنند و به ندرت 
بیرون می آیند و ۶۰ سال به بالا سن دارند، بیشتر ممکن است دچار کمبود 
ویتامین D باشند. غذا نمی تواند منبع خوبی از ویتامین D باشد، هرچند 
با مصرف شیر و ماست و غلات صبحانه غنی شده و ماهی های چرب مثل 

سالمون می توانید مقدار کمی از این ویتامین دریافت کنید.
همچنان، قرار گرفتن در معرض نور خورشید بدون ضدآفتاب، بهترین راه 
بالا بردن سطح ویتامین D در بدن است. از آنجایی که زیاد در معرض تابش 
خورشید بودن برای سلامت پوست خطرناک است و تمام افراد لزوما در جایی 
زندگی نمی کنند که نور مستقیم خورشید وجود دارد، بیشتر افراد می توانند از 

مکمل ویتامین D با دوز 1۰۰۰ تا ۲۰۰۰ واحد در روز استفاده کنند.
تحقیقات نشان می دهد می توانید تا ۴۰۰۰ واحد در روز ویتامین D بگیرید 
بدون اینکه مسموم شوید؛ اما بهتر است با پزشک مشورت کنید تا سطح 
ویتامین D بدنتان پیش از مصرف هر مکمل بررسی شود. اگر قصد مصرف 
مکمل ویتامین D دارید، از کوله کلسیفرول یا D۳ استفاده کنید که دسترسی 

زیستی بیشتری نسبت به D۲ یا ارگوکلسیفرول دارد.
کلام پایانی

مطالعات گسترده تری باید انجام شود تا بتوان پاسخ قطعی به این سوال داد 
که آیا می توان با بالاتر بردن سطح ویتامین D بدن، ریسک سرطان را پایین 
آورد؟ یک چیز واضح است: شما نباید کمبود ویتامین D در بدن خود داشته 
باشید و سطح این ویتامین در بدنتان خیلی هم نباید بالا برود. دانشمندان 
می گویند فواید ویتامین D تابع یک منحنی U شکل است و در هر دو انتهای 
این طیف، احتمال مرگ افزایش می یابد؛ خیلی پایین یا خیلی بالا. به همین 
 D دلیل لازم است هر شش ماه یک بار از طریق آزمایش خون، سطح ویتامین
خود را چک کنید. سوابق پزشکی اعضای خانواده خود را نیز بدانید. بعضی از 
سرطان ها دارای مولفه ژنتیکی هستند، هرچند فاکتورهای محیطی و سبک 
زندگی، نقش بزرگ تری برای برخی از افراد دارد. به طور کل شما کارهای 

زیادی می توانید برای کاستن از احتمال سرطان انجام دهید.

سلامت

در گفت وگو با یک متخصص بیماری های عفونی مطرح شد؛

شورش آنفلوآنزا در ایران؛چکارکنیم آنفلوآنزا نگیریم؟
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شهید مرتضی احمدی نیا: 

شناخت دوست و دشمن موجب
 ادامه پیدا کردن راه شهداست

شهید مرتضی احمدی نیا در وصیت نامه خود آورده است: به بچه ها مکرراً بگویید 
که چه کسی خوب است و چه کسی بد، تا آن ها هم دوست و دشمن را بشناسند زیرا 

موجب می شود بعدها راه من و همراهانم را ادامه دهند.
براساس این گزارش ،شهید مرتضی احمدی نیا فرزند علی اکبر 1۴ بهمن 1۳۵1 
در قم متولد شد. وی پس از چندی مجاهدت در تاریخ دوم خرداد 1۳۶۷ در جبهه 
غرب کشور به درجه شهادت نایل شد. در ادامه وصیت نامه این شهید والامقام را 
می خوانید: به نام الله پاسدار حرمت خون شهیدان و با درود بی کران به رهبر انقلاب 
و با امید پیروزی رزمندگان اسلام و نابودی صدام و صدامیان و ظهور هر چه زودتر 

قائم آل محمّد)عج(.
حال که این موهبت بزرگ الهی نصیبم گشته و به فیض عظیم شهادت نائل 
گشته ام از شما پدر و مادر از شما عزیزان ممنونم که مرا بزرگ کردید. به من شیوۀ 
مسلمان بودن را آموختید و زحمت زیادی برای بزرگ کردن من کشیدید من شما را 
خیلی اذیّت کرده ام و شما برای من خیلی زحمت کشیدید امیدوارم که مرا ببخشید 
و حلالم کنید. از شما می خواهم برای اسلام بیشتر ترویج کنید و برای ختم من زیاد 
خرج نکنید و اسراف نکنید مادر شما حجابتان را همینطور حفظ کنید و برای من  
گریه نکنید خصوصاً جلوی دشمنان. برادر و خواهر عزیزم اگر در خانه و یا بیرون 
شما را ناراحت و یا اذیّت کرده ام مرا ببخشید. درس بخوانید تا به درد مردم و خودتان 
برسید. از برادرم می خواهم راه مرا ادامه دهد و اسلحه به زمین افتاده من را بردارد  
تا سنگر و جبهه خالی نماند و همچنین از خواهرم می خواهم راه مرا ادامه دهد و 
حجاب خود را به همین صورت حفظ کند. و از هر دوی ایشان می خواهم که مادر و 
پدر را دوست بدارند و به حرف ها و سخنانشان گوش داده و عمل نمایند. حسین و 
مجتبی را از طرف من ببوسید و به بچه ها مکرراً بگویید که چه کسی خوب است و چه 
کسی بد تا آن ها هم دوست و دشمن را بشناسند زیرا موجب می شود بعدها راه من و 
همراهانم را ادامه دهند. از شما می خواهم که دستورات خدا و رسول خدا و اهل بیت 
و امام را گوش دهید و به احکام دین لبیک بگویید و غیبت نکنید که بعد مجبور به 
طلب عفو شوید. از گناهان بپرهیزید و نهی از منکر و امر به معروف را فراموش نکنید 
و از پرهیزگاران باشید و مرا فراموش نکنید. من ۷ الی ۸ روز روزه دارم که در درستی 
آنها شک دارم و همچنین حدود 1۵ روز نماز که در آن شک دارم اگر توانستید آنها را 
برایم انجام دهید. اگر شد مرا در گلزار شهدای انتهای خیابان چهارمردان خاکم کنید 
و برای من پول زیاد خرج نکنید و مجلس را ساده برگزار کنید و برای من زیاد گریه 
نکنید زیرا گریه سزاوار مولایم حسین)ع( است. از امت شهید پرور و شجاع خواستارم 
که راه مرا ادامه دهند و از خانواده و شما امت بزرگ می خواهم که امام را دعا کنید و 
جبهه ها را هم خالی نگذارید. با کمکهای نقدی و جنسی شما روحیۀ رزمندگان بالا 
می رود و خواهشمندم کمک های خود را قطع نکنید زیرا که صلح با دشمن ننگ 
است و خون شهدا پایمال می شود. خدایا اگر دشمن چشم ما را از حدقه درآورد 
عیبی ندارد، خدایا اگر دشمن سر جوانان ما را از تن جدا کند عیبی ندارد، خدایا اگر 
دشمن دستان ما را از تن جدا کند عیبی ندارد، خدایا اگر دشمن جوانان ما را زنده 
به گور کند عیبی ندارد. ولی خدایا  از تو می خواهم یاریمان کنی تا در برابر دشمن 

میثاقمان را نشکنیم و به میثاقمان با امام امّت جامۀ عمل بپوشانیم.
ای مردان امت اسلام از شما می خواهم که حسین گونه از دین خدا حمایت کنید 
و خدا را فراموش نکنید که خدا حامی ماست. ای زنان امت اسلام از شما می خواهم 

که زینب وار مردان خود را حمایت کنید که همان حمایت خدا و دین خداست.
به امید پیروزی رزمندگان اسلام بر کفر جهانی، والسلام.

 
شهید سیدمهدی میرجعفری: 

به همه ملت شریف سفارش می کنم
 که پشتیبان ولایت فقیه باشید

 در وصیت نامه شهید سیدمهدی میرجعفری آمده است: به همه ملت شریف 
سفارش می کنم که پشتیبان ولایت فقیه باشید و اطاعت از امام را سرلوحه کردار 

خویش قرار دهید.
سوم  در  عباس،  فرزند  میرجعفری  سیدمهدی  شهید  گزارش،  این  براساس 
شهریورماه 1۳۴۷ در خانواده ای مذهبی و با تقوا، درشهر قم به دنیا آمد. وی پس 
از چندی مجاهدت در تاریخ هفتم شهریورماه 1۳۶۵، در جبهه حق علیه باطل در 
برابر هجوم مزدوران رژیم بعث عراق به شهادت رسید. در ادامه وصیت نامه این شهید 

والامقام را می خوانید.
سپاس و درود خداوندی را سزاست که حی و قیوم است و هیچ زوالی در او راه ندارد. 
آن خدایی که بر ما منت نهاد و از میان موجودات بشر ما را به شرف انسانیت برگزید 
و نیز برای هدایت ما پیامبر درون، یعنی نعمت عقل و خرد و نیز پیامبر برون، یعنی 
1۲۴ هزار پیامبر فرستاد و خلعت زیبا و سنگین خلیفة اللهی را بر تن آدمی پوشانید.

سلام و درود بی پایان بر یگانه منجی عالم بشریت، واسطه علی شهود حضرت 
بقیة الله الاعظم مهدی صاحب الزمان روحی و ارواح العالمین لتراب مقدمه الفداء.

این وصیت نامه ای است از بنده ضعیف و بی مقدار، در اولین مرتبه اعتراف به 
یگانگی خداوند و شهادت به نبوت حضرت محمد)ص( رسول خدا و خاتم پیامبران و 

شهادت به امامت امیرالمؤمنین)ع( و یازده فرزندش تا حضرت مهدی)عج(.
پدرو مادر عزیز و بزرگوار، می دانم که زحمات بسیار برایم کشیده و رنج فراوان 
برده اید.باید بگویم که من امانتی بیش در نزد شما نبودم و اکنون که وظیفه دفاع از 
دین در برابر کفر بعثی به صورت یک واجب عیان شده دیگر صبر را جایز نمی دانم، 
لذا با تمامی علاقه و احترامی که به شما و برادران و خواهران خویش دارم وظیفه را در 

رفتن به جبهه می دانم؛ باشد تا وظیفه خود را به نحو احسن انجام دهم.
اگر موفق به نابودی دشمن شدیم که با سربلندی به خدمت خواهیم رسید و چنان 
چه لیاقت شهادت در راه خدا نصیبم شد به زندگی جاودانه در نزد باری تعالی خواهم 
رسید و سعادت ابدی نصیب من شده است. پدر و مادر عزیز! می دانم که به فراق 
شما در دنیا و نیز برادر و خواهر و دوستان مبتلا می شوم ولی در عوض در جهان دیگر 
بر ارواح اجداد خود رسول خدا)ص( و فاطمه زهرا)س( و سایر ائمه اطهار همنشین 
خواهم بود و امیدوارم که بتوانم شفاعت شما را نزد خداوند و رسول خدا در روز قیامت 
انجام دهم. خواهرانم، زن اسلامی باشید و به قول امام جعفر صادق )ع( برای ما 
زینت باشید نه این که مایه سرافکندی و خجالت ما. اطاعت از امام و وحدت کلمه 
و حضور یک پارچه در صحنه ها بر عهده شماست. به پدر و مادر و خواهر و برادرانم و 
تمامی کسانی که صدای من به آن ها می رسد سفارش و وصیت می کنم که حفظ 
ارزش های اسلامی و مخصوصا وظیفه امر به معروف و نهی از منکر، مسئولیت و 
تعهد شما را به نظام اسلامی دو چندان می کند. خواهران عزیز خود را از نامحرمان 
بپوشانید، فساد و اصلاح جامعه ما به دست شما است. پس خود را اصلاح کنید تا 
افراد با ایمان در دامان شما پرورش پیدا کنند. بار دیگر به همه ملت شریف سفارش 
می کنم که پشتیبان ولایت فقیه باشید و اطاعت از امام را سرلوحه کردار خویش قرار 
دهید. در آخر از شما می خواهم که برای من دعا کنید و از همه دوستان و آشنایان 

حلالیت بطلبید. دیگر عرضی ندارم شما را به خدای بزرگ می سپارم.
والسلام علیکم و رحمة الله و برکاته، سیدمهدی میرجعفری

با تقدیر از دست اندرکاران »فصل شیدایی« صورت گرفت؛

پایان کار پرمخاطب ترین نمایش میدانی 
کشور در قم

»فصل شیدایی« پرمخاطب ترین نمایش میدانی کشور پس از 1۸ شب نمایش در 
شهر مقدس قم به کار خود پایان داد.

براساس این گزارش ، فصل شیدایی بزرگترین نمایش میدانی کشور که تاکنون در 
۲۰ استان کشور اجرا شده، به بهانه برگزاری کنگره ملی ۶۰۹۰ شهید استان قم که 
در آبان ماه سال جاری در مسجد مقدس جمکران برگزار می شود، از 1۲ مهرماه سال 

جاری در قم بر روی صحنه رفت.
این نمایش پس از 1۵ شب اجرا با استقبال بسیار گسترده شهروندان قمی مواجه 
شد و بر اساس آمار اعلامی از سوی عوامل این نمایش؛ در این مدت بیش از ۹۳ هزار 
نفر به تماشای این اثر فاخر نشستند که به همین دلیل ستاد ملی کنگره شهدای 
استان قم تصمیم گرفت تا سه شب دیگر این نمایش را تمدید کند که سرانجام در 

۲۹ مهرماه آخرین اجرای این نمایش بر روی صحنه رفت و به کار خود پایان داد.
این نمایش روایتی زنده از ۳ فصل »انبیا«، »حوادث صدر اسلام« و »معاصر« است 
که از هبوط حضرت آدم تا ظهور امام زمان )عج( را مرور می کند و ویژگی اجرای این 
نمایش در استان قم آن بود که برخی از بخش های متناسب با شهر مقدس قم به 
آن افزوده شد که از جمله آنان می توان به روایت ورود امام رضا )ع( به نیشابور، ورود 
حضرت فاطمه معصومه )س( به شهر مقدس قم، تبیین نقش مراجع، علما و بزرگان 
دین در نشر معارف دینی و اسلامی و نیز جایگاه شهر قم به عنوان خاستگاه انقلاب 
اسلامی و همچنین بازسازی بخش های از عملیات خیبر که رزمندگان قمی در آن 
حضور داشتند و روایت چگونگی شهادت شهیدان مهدی و مجید زین الدین اشاره 
کرد. در آخرین شب اجرای این نمایش بزرگ میدانی بیش از ۷ هزار نفر از قمی ها به 
تماشای این اثر نمایشی نشستند و بسیاری نیز به دلیل تکمیل ظرفیت صندلی ها به 

صورت ایستاده بازسازی مهمترین مقاطع تاریخ را نظاره کردند.
فصل  نمایش  مجریان  زحمات  و  تلاش ها  پاس  به  نیز  نمایش  این  ابتدای  در 
شیدایی پس از 1۹ شب اجرای زنده، از عوامل این نمایش با حضور سید محمد تقی 
شاهچراغی استاندار قم و سردار محمدرضا موحد فرمانده سپاه امام علی بن ابی 

طالب )ع( استان قم قدردانی شد.
استان قم تاکنون بهترین میزبان فصل شیدایی بوده است

علیرضا کوهفر تهیه کننده نمایش فصل شیدایی در این مراسم اظهار داشت: 
استان قم تاکنون بهترین میزبان فصل شیدایی بوده است که تمامی مسئولان 
استان به خصوص ستاد کنگره ملی شهدا و سپاه قم همکاری بسیار خوبی با 

مجموعه عوامل داشتند.
وی عنوان داشت: مقدمات کار در مردادماه سال جاری در استان قم آغاز شده بود 
بسیاری از همکاران ما طی این مدت به صورت شبانه روزی تلاش کردند تا بهترین 

نمایش را در معرض دید علاقمندان بگذارند.
سردار محمدرضا موحد فرمانده سپاه امام علی بن ابی طالب )ع( استان قم نیز 
اظهار داشت: چندین سال بود که به دنبال اجرای این نمایش در استان قم بودیم 
که فرصت مناسبی فراهم نمی شد که الحمدالله امسال به بهانه برگزاری کنگره ملی 
۶۰۹۰ شهید استان قم این افتخار نصیب قم شد تا میزبان این اثر فاخر نمایشی 
باشد. وی با بیان اینکه شهدا به اینگونه برنامه های نیازی ندارد ابراز داشت: این ما 
هستیم که باید با برنامه ریزی و پیگیری راه و پیام شهدا را دریافت کنیم و در مسیر 
عمل به آن تلاش کنیم و در این نمایش نیز بخش هایی از مجاهدت های رزمندگان 
قمی در سال های دفاع مقدس و نحوه شهادت سردار شهید مهدی و مجید زین 
الدین به نمایش درآمد که تا آخرین نفس در راستای حفظ و حراست از کیان کشور 

و اسلام عزیز تلاش کردند.
سردار موحد ابراز داشت: ملت ما از صدر اسلام تاکنون نمونه ای نداشته است و 
معتقدیم این انقلاب اسلامی به صاحب اصلی آن امام زمان )عج( خواهد رسید و 

امیدواریم در این مسیر ما ادامه دهنده راه شهدا باشیم.
 

مدیرعامل آبفای استان قم مطرح کرد؛

توسعه کشور در گرو تعامل صنعت و دانشگاه
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم گفت: تعامل صنعت و دانشگاه و 
استفاده از ظرفیت های علمی و تجربی یکدیگر پیشرفت و توسعه کشور را به دنبال 

دارد.
مهندس حسن بختیاری در نشستی که به منظور امضا و تبادل تفاهم نامه با 
دانشگاه آزاد اسلامی قم و با حضور رئیس دانشگاه آزاد اسلامی قم و معاونین شرکت 
آب و فاضلاب برگزار شد با اشاره به ضرورت تعامل دانشگاه با صنعت اظهار داشت: 
این تعامل و ارتباط می تواند کمک شایانی به توانمندسازی دانشجویان و در نهایت به 

کاربردی کردن علم و دانش در جامعه داشته باشد.
وی از صنعت آب و فاضلاب به عنوان یکی محوری ترین صنایع فعال در حوزه 
خدمات شهر یاد کرد و گفت: ارتباط بین دانشگاه و صنعت و استفاده از ظرفیت های 
علمی و تجربی یکدیگر، به تربیت دانشجویان متخصص می انجامد که توسعه و 

پیشرفت کشور را به دنبال دارد.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم با اشاره به امکانات پیشرفته این شرکت 
به ویژه در بخش آزمایشگاهی، خاطرنشان کرد: مجموعه آب و فاضلاب فضای بسیار 

مناسبی برای کار کردن، تجربه اندوزی و دانش اندوزی دانشجویان است.
علی عباس محققیان معاون منابع انسانی و تحقیقات شرکت آب و فاضلاب استان 
قم نیز در این نشست گفت: اولویت های پژوهشی شرکت آب و فاضلاب در سال 

1۴۰1 احصا و به مراکز علمی و دانشگاهی استان اعلام شده است.
وی ابراز داشت: امیدواریم بتوانیم در راستای اولویت های پژوهشی آبفا و طرح های 

تحقیقاتی، تعامل مناسبی را با دانشگاه آزاد اسلامی استان قم داشته باشیم.
حجت الاسلام حسن خیری رئیس دانشگاه آزاد اسلامی قم نیز ارتباط صنعت و 
دانشگاه را در مهارت افزایی و کارآفرین کردن دانشجویان مهم ارزیابی کرد و گفت: 
در تلاش هستیم با تعامل دانشگاه و صنعت، دانشجویانی تربیت کنیم که بتوانند 

برای جامعه مفید باشند.
در ادامه این نشست تفاهم نامه همکاری بین شرکت آب و فاضلاب استان قم و 

دانشگاه آزاد اسلامی به امضا دکتر بختیاری و دکتر خیری رسید.
پس از این نشست رئیس دانشگاه قم از مرکز کنترل کیفیت آب و فاضلاب استان 
قم بازدیدکرد و از نزدیک با تجهیزات پیشرفته و فعالیت های در حال انجام این مرکز 

آشنا شد.
فرصت های  و  تحقیقاتی  طرح های  پایان نامه ها،  انجام  در  مشترک  همکاری 
مطالعاتی طی استفاده از ظرفیت علمی دو طرف، بهره مندی طرفین از امکانات 
مشترک یکدیگر از قبیل توان فکری، تجربی، پژوهشی، آزمایشگاهی، کارگاهی، 
کتابخانه ای، فضای فیزیکی و تحقیقاتی و همکاری در برگزاری مشترک همایش ها، 
این  انعقاد  اهداف  جمله  از  آموزشی  جلسات  و  کارگاه ها  میزگردها،  سمینارها، 

تفاهم نامه همکاری های علمی، پژوهشی و نوآوری به شمار می رود.
 

استاندار قم مطرح کرد:

اسقبال گسترده مردم از نمایش فصل شیدایی 
استاندار قم با بیان این که شاهد استقبال گسترده مردم قم از نمایش فصل 
شیدایی بودیم گفت: مهم ترین پیام آن این است که تمام اقشار جامعه پای دین و 

انقلاب مانده اند. 
سید محمدتقی شاهچراغی در آیین اختتامیه نمایش بزرگ فصل شیدایی که در 
مجموعه غدیر قم برگزار شد، ضمن تقدیر از فعالان این نمایش، اظهار کرد: نمایش 
بزرگ فصل شیدایی در استان های بسیاری از کشور و حتی خارج از کشور نیز برگزار 
شده است. وی با بیان اینکه این نمایش قرار بود سال ۹۸ در قم اجرا شود، عنوان 
کرد: شیوع ویروس کرونا موجب به تعویق افتادن کنگره ملی شهدای استان قم و 
درنتیجه برپایی این نمایش شد. وی با اشاره به اینکه در طول مدت زمان برگزاری 
نمایش، حدود ۲۰۰ هزار نفر از آن بازدید کردند، به پیام های مختلف نمایش بزرگ 
فصل شیدایی اشاره کرد و گفت:  مهم ترین پیام آن این است که تمام اقشار جامعه 
پای دین و انقلاب مانده اند. شاهچراغی با اشاره به اینکه برای برگزاری این نمایش 
حدود ۴ ماه تلاش شده است، تصریح کرد: در استان قم ظرفیت های ویژه ای بوده و 

آمادگی لازم برای برگزاری برنامه های مختلف در سال های آینده وجود دارد.
وی از برگزاری اجلاسیه های مختلف کنگره ملی شهدای استان قم یاد کرد و 
گفت: اجلاسیه نهایی کنگره ۶۰۹۰ شهید استان قم همزمان با سالروز شهادت 

شهید زین الدین برگزار خواهد شد که امیدواریم شاهد استقبال بالای مردم باشیم.

والدین اغلب خودشان را موظف می دانند تا فرزندشان را به انجام تکالیف و درس 
خواندن تشویق کنند و به طور طبیعی، وقتی فرزندشان تکالیفش را انجام نمی دهد 
به شدت ناراحت و عصبی می شوند اما به گفته روانشناسان، این احساس مسئولیت 
در والدین و جروبحث با کودک بر سر انجام تکالیف به مرورزمان به کنترل بر سر آن ها 
تبدیل می شود. فرزند شروع به مقاومت می کند تا کنترل بیشتری بر انتخاب های 
زندگی خود داشته باشد، درحالی که شما به عنوان والدین احساس می کنید وظیفه 
کنترل بر همه چیز را دارید. بنابراین، هر دو سخت تر می جنگید و درس خواندن در 

طول سال تحصیلی به جنگ در خانه شما تبدیل می شود! پس چه باید کرد؟
حقیقت برای والدین این است که شما نمی توانید فرزندتان را مجبور به انجام هیچ 
کاری کنید، چه رسد به تکالیف؛ اما کاری که می توانید انجام دهید این است که 
و  انتخاب های فردی فرزندتان احترام بگذارید  به  تعیین کنید،  محدودیت هایی 
به آن ها انگیزه دهید. متاسفانه برخی از والدین برای انجام هر تکلیف برای دانش 
آموزش شان هدیه تشویقی که بیشتر جنبه مادی دارد در نظر می گیرند .این رویه  
در دراز مدت باعث تربیت کودکی می شود که برای انجام هر وظیفه ای از شما باج 
خواهی می کند .ممکن است بگویید "فرزند  من با بقیه فرق دارد، من نمی توانم او ر 
ا به انجام کاری تشویق کنم" اما باید بدانید که همه بچه ها انگیزه دارند، تنها ممکن 
است در انجام تکالیف آن طور که شما می خواهید انگیزه نداشته باشند. در ادامه 
به راهکارهایی برای ایجاد انگیزه بیشتر در دانش آموزان برای انجام تکالیف مدرسه 

اشاره می کنیم.
چرا بچه ها از نوشتن تکالیف متنفرند؟

آیا تابه حال فکر کرده اید که چرا فرزندتان از نوشتن تکالیف فرار می کند؟!
بعد از چهار ماه تعطیلات تابستانی، استراحت و بی حرکت ماندن در خانه طبیعی 
است که رفتن به مدرسه و محدودیت در بازی و تفریح شرایط سختی را برای دانش 
آموزان رقم می زند. با این اوصاف، جای تعجب نیست که برخی از بچه ها انگیزه ای 

برای انجام تکالیف و درس خواندن نداشته باشند.
ایجاد انگیزه در بچه ها برای انجام تکالیف دشوار نیست چراکه کودکان به طور 
طبیعی علاقه به یادگیری دارند؛ به شرط آنکه محیط مناسبی را برای آن ها فراهم 

کنیم و به آن ها انگیزه دهیم.
انگیزه دادن فقط تعیین جایزه مادی نیست

اغلب ما با شنیدن کلمه "انگیزه" سریع به خریدن اسباب بازی جدید، پول دادن، 
دانلود بازی های موردعلاقه و غیره فکر می کنیم؛ اگرچه این انگیزه ها ساده و مؤثر 
هستند و در لحظه مشکل را حل می کنند اما این انگیزه های بیرونی خیلی زود نتایج 
ناخواسته ای را رقم می زنند. درواقع زمانی که کودک با یک پاداش بیرونی انگیزه 

می گیرد، پس از مدتی دیگر علاقه ای به ادامه رفتار نخواهد داشت.
راه درست برای ایجاد انگیزه در فرزندانمان چیست؟

راه درست برای ایجاد انگیزه در کودکان، انگیزه درونی است. انگیزه درونی به 
کودک کمک می کند تا با  درگیر شدن در یک فعالیت از انجام آن لذت ببرد. این لذت 
از درون فرد سرچشمه می گیرد و یک رضایت روانی ناشی از انجام وظیفه است، نه از 
یک نتیجه بیرونی؛ بنابراین، والدین قبل از اینکه فرزندشان را به انجام تکالیف وادار 

کنند، ابتدا باید به او کمک کنند از انجام آن لذت ببرد.
اغلب والدین و حتی معلمان سعی دارند بازی را از تکالیف و درس جدا کنند اما با 
این روش، انجام تکالیف  احساس بدی را در کودک ایجاد می کند. اگرچه تکالیف 
ابزاری برای یادگیری و آشنایی کودکان با دانش تدریس شده در کلاس است اما برای 

لذت بردن از تکالیف، کودک باید از یادگیری لذت ببرد.
چگونه برای انجام تکالیف در بچه ها انگیزه ایجاد کنیم؟

برای ایجاد انگیزه در بچه ها، والدین ابتدا باید طرز فکر خود را تغییر دهند. یادتان 
باشد که هدف از رفتن به مدرسه ورود به دانشگاه، دستیابی به شغل خوب، کسب 
درآمد پایدار و غیره نیست؛ اگرچه تلاش برای رسیدن به این اهداف مهم است اما 
این ها یک طرز فکر کارآمد است و شما همه این کارها را به دلایلی غیر از لذت بردن 
از خود یادگیری انجام می دهید. بنابراین لازم است با رعایت نکات زیر در کودکان 

انگیزه ایجاد کرد تا از یادگیری درس و انجام تکالیف لذت ببرند:
 به فرزندتان قدرت انتخاب دهید

بچه ها باید بدانند که زمانی برای غذا خوردن، زمانی برای انجام تکالیف و همچنین 
زمانی هم برای اوقات فراغت وجود دارد. به فرزندتان قدرت انتخاب دهید تا ترتیب 
انجام بازی و انجام تکالیف را خودش تعیین کند به شرطی که هر دو را تا پایان روز 

انجام دهد. دقت کنید که دادن استقلال به کودک در برنامه تکالیفش یکی از 
بزرگ ترین انگیزه ها است.

 تکالیف را از بازی جدا نکنید
تحقیقات نشان داده که بازی تأثیر قابل توجهی بر یادگیری کودکان دارد. بازی، 
یادگرفتن را برای کودکان لذت بخش می کند و باعث می شود تا همیشه مشتاق 
دانسته های جدید باشند. با توجه به تأثیر بازی بر یادگیری، به هیچ عنوان فرزندتان را 
به خاطر مشق و درس از بازی محروم نکنید و به او نگویید "تا زمانی که تکالیف خود 
را تمام نکنی، نمی توانی بازی کنی"چون در این صورت به کودکتان القا می کنید که 

تکالیف مقوله ای جدا از بازی است و نمی تواند لذت بخش باشد.
والدین و معلمان برای لذت بخش کردن تکالیف و درس برای کودکان می توانند در 
صورت امکان  دروسی همچون ریاضی، انگلیسی و حروف الفبا را در غالب بازی به 
بچه ها آموزش دهند؛ مثلًا، با استفاده از پازل، کتاب های رنگ آمیزی، درست کردن 
حروف با سیم، کشیدن حروف الفبا بر روی شن و... می توان یادگیری این حروف را 

برای کودکان جذاب کرد.
پافشاری نکنید

فرزندتان را چه با پاداش و چه با تنبیه مجبور به انجام تکالیف نکنید. پافشاری، 
تهدید و دعوا نتیجه معکوس خواهد داشت و انگیزه درونی فرزند شما را کاهش 

می دهد. انگیزه انجام تکالیف باید از درون خود کودک ناشی شود.
بگذارید فرزندتان با عواقب طبیعی کارهایش روبرو شود

ممکن است بپرسید وقتی فرزندمان تکالیفش را انجام نمی دهد و قرار باشد ما هم 
پافشاری نکنیم پس چطور او را وادار به انجام تکالیفش کنیم؟

وقتی فرزندتان از انجام تکالیف مدرسه امتناع می کند، هدف از یادگیری و انجام 
تکالیف را برای او توضیح دهید. همچنین عواقب طبیعی انجام ندادن تکالیف را به او 
گوشزد کنید؛ اینکه اگر تکالیفش را انجام ندهد باید به معلمش توضیح دهد که چرا 
تکالیف را انجام نداده و ممکن است زنگ تفریح و بازی با دوستانش را از دست بدهد 
و مجبور شود در مدرسه تکالیفش را بنویسد. اگر فرزندتان با شنیدن این توضیحات 
همچنان در نوشتن تکالیف مقاومت کرد، اجازه دهید عواقب ننوشتن تکالیفش را 

تجربه کند.
لازم به ذکر است که گاهی برخی والدین برای وادار کردن کودک به انجام تکالیف 
با جملاتی باعث ترس کودک از معلم و مدرسه می شوند؛ جملاتی مثل اینکه "اگر 
تکالیفت رو انجام ندی از مدرسه اخراج میشی، معلمت دیگه دوستت نداره، کتک 
میخوری و...". دقت کنید این جملات نه تنها کودک را علاقه مند به انجام تکالیف 

نمی کند بلکه حتی باعث بی انگیزگی کودک در رفتن به مدرسه خواهد شد.
در این میان نباید از تأثیر معلمان غافل شد؛ معلمان نیز می توانند با رفتار مناسب، 
عدم سخت گیری و ایجاد فضای شاد در کلاس، دانش آموزانشان را به درس و مشق 

علاقه مند کنند.
برای انجام تکالیف فرزندتان را همراهی کنید

بسیاری از والدین وقت کافی برای همراهی کردن فرزندشان در انجام تکالیف 
نمی گذارند و این موضوع باعث می شود تا کودک خودش به تنهایی تکالیف را انجام 
دهد؛ تنهایی انجام دادن تکالیف از طرفی برای کودک لذت بخش نیست و از طرفی 
باعث کندی و طولانی شدن زمان انجام آن خواهد بود. این مسئله به خودی خود 
می تواند باعث شود تا کودک رغبتی در انجام تکالیفش نداشته باشد. بنابراین، 
والدین در عمل با همراهی کودک برای انجام تکالیف باید به او نشان دهند که 
آن قدر برای این کار ارزش قائل هستند که حاضرند برای انجام آن با کودکشان وقت 
بگذارند. علاوه بر این، همراهی والدین باعث می شود تا کودک تکالیف را با تمرکز 

بیشتری انجام دهد و به انجام آن متعهد باشد.
 با تعریف و تمجید، انگیزه درونی فرزندتان را افزایش دهید

زمانیکه در کنار فرزندتان می نشینید تا تکالیفش را انجام دهد، به او به عنوان 
موجود ناتوانی نگاه نکنید که نمی تواند کارهایش را انجام دهد. وقتی در هنگام 
انجام تکالیف مداد را از فرزندتان می گیرید و خودتان سعی در حل مسئله یا نوشتن 
مشق هایش می کنید، درواقع غیرمستقیم به کودکتان می گویید "تو بلد نیستی و 
به تنهایی از پس کارهایت برنمی آیی." در عوض، پیام شما باید این باشد: »می دانم که 
می توانی تکالیفت را انجام دهی. من آن قدر به تو ایمان دارم که اجازه می دهم خودت 
به تنهایی کارهایت را انجام دهی.« یادتان باشد تعریف و تمجید یکی از بهترین راه ها 

برای ایجاد انگیزه درونی در فرزندتان است.

چرا بچه ها از نوشتن تکالیف متنفرند؟

لطفا به دانش آموزتان باج ندهید!

رحمانی« عضو هیات علمی پژوهشکده مطالعات فرهنگی 
و اجتماعی وزارت علوم می گوید: آنچه ما در جامعه ایران 
می بینیم، نه تفاوت نسلی بلکه یک تعارض نسلی در حال 
مختصات،  نمی خواهد  قبلی  نسل  یعنی  است؛  وقوع 

ویژگی ها و سبک زندگی نسل جدید را بپذیرد.
یک  می یافت  انتشار  اخیر  ناآرامی های  از  که  تصاویری 
ویژگی برجسته داشت و آن حضور کم سن و سال ها کف 
بر این که مدرسه ها هم درگیر مسائلی  خیابان بود. علاوه 
شد که پیش از آن سابقه نداشت. این وضعیت باعث شد تا 
نگاه ها به سوی نسل موسوم به »دهه هشتادی ها« دوخته 
شود؛ سنینی که از آن ها به عنوان »نسل زد«، »زومر« و ... یاد 
می شود؛ حال گفته می شود این نسل وارد مرحله ای شده که 

به عصری جدید در کشور شکل می دهد.
اعتراض های اخیر در کشور، از ابعاد مختلف قابل بررسی 
است. با وجود تنوع و تکثر افرادی که به شیوه های گوناگون 
این  جنس  علت  به  اما  کرده اند  ابزار  را  خود  نارضایتی 
اعتراض ها، اسامی مختلفی روی آن گذاشته اند. یکی از این 
اسامی اعتراض دهه هشتادی هاست؛ نوجوانان و جوانانی 
که هنوز در سنین دانش آموزی یا حداکثر دانشجویی هستند 
و دختران و پسرانی که کنش و رفتارهای متفاوتی با نسل های 
قبلی دارند. اهمیت شناخت این نسل و خواسته هایشان 
ایرنا  خبری  بررسی های  و  پژوهش  کل  اداره  تا  شد  باعث 
پرونده ای با عنوان »نسل جدید، عصر جدید« بگشاید و در 
چارچوب آن با صاحب نظران حوزه های مختلف روانشناسی، 
جامعه شناسی، کارشناسان مسائل فرهنگی، آموزشی و ... 

گفت وگو کند.
درهمین زمینه، پژوهشگر ایرنا با »جبار رحمانی« عضو 
اجتماعی  و  فرهنگی  مطالعات  پژوهشکده  علمی  هیات 
وزارت علوم گفت وگویی انجام داد که مشروح آن را در ادامه 

می خوانید:
تفاوت نه، تضاد نسلی داریم

در وضعیت کنونی می توان از بروز یک شکاف نسلی 
سخن گفت؟ دلایل آن چیست؟

به طور کلی باید گفت که شکاف نسلی در همه دوره ها 
وجود داشته و از این رو مساله امروز جامعه ما هم نیست. کلا 
همیشه در همه اعصار و همه جوامع این تفاوت نسلی وجود 

دارد و این تفاوت صفر و یک هم نیست.
در زمینه هایی تفاهم وجود دارد و در زمینه هایی تفاوت. 
مشکل وقتی است که نسل قبلی که کنترل برخی شرایط 
را دارد، ویژگی های نسل جدید را نپذیرد و در اینجاست که 
مشکل بروز پیدا می کند و محل مناقشه می شود؛ تفاوت 

نسلی به شکاف نسلی و بعد به تضاد نسلی تبدیل می شود.
آنچه ما در جامعه ایران شاهد هستیم این است که نه تفاوت 
نسلی بلکه یک تعارض نسلی در حال وقوع است. یعنی 
نسل قبلی نمی خواهد مختصات و ویژگی ها و سبک زندگی 
نسل جدید را بپذیرد. صرف نظر از درست یا اشتباه بودن 
سبک زندگی جوانان، در درجه نخست باید آن را پذیرفت و 
در خصوص آن گفت وگو کرد اما از آنجایی که ما نمی خواهیم 
درباره این سبک های زندگی جدید گفت وگو کنیم و بپذیریم، 

به یک تضاد نسلی منجر می شود.
اعتراض ها را نباید به دهه هشتادی ها تقلیل داد

در جریان ناآرامی های اخیر بسیاری روی نقش آفرینی 
می توان  آیا  داشتند،  تاکید  ساله ها   ۱۸ تا   ۱۵ جدی 
خصوصیات مشترکی برای جوانان حاضر در این رده 

سنی برشمرد؟
قاعدتا جوانان 1۵ تا 1۸ ساله خصوصیات مشترکی دارند. 
یک ابهام در تعریف نسل وجود دارد، مبنی بر اینکه آیا نسل را 
یک دهه تعریف کنیم یا خیر. در ایران عرفا یک نسل بر اساس 
دهه تعریف می شود. مساله طیف بسیاری از جوانانی که وارد 
مناقشه شده اند، این است که شیوه مدیریت جامعه قابل 
پذیرش نیست. آنچه محل مناقشه است اینکه چیزی که 
اعضای این نسل به دنبال اش هستند مساله سایر نسل های 
دیگر نیز هست. یعنی مناقشه کنونی امری است که اقشار 
جامعه به شکل های مختلف از دانش آموزان گرفته تا افراد 

سالمند در منزل در آن درگیر هستند.
ما تمایزی را بین جوانان 1۵ تا 1۸ ساله با سایر اعضای 
جامعه نمی بینیم. اگرچه در این زمینه آمار معتبر و رسمی 
نداریم، اما نمی توانیم فقط بگوییم که عوامل معترض جوانان 
هستند.  هشتادی ها  دهه  اصطلاح  به  یا  ساله  تا 1۸   1۵
دانشجویان هم در این زمینه و در راه اندازی برخی تشکل ها 
فعال هستند. در واقع می خواهم بگویم این مساله را صرفا 
نباید به مساله دهه هشتادی ها تقلیل داد هر چند شاید 

فعال تر باشند.
جامعه خواستار اقتصاد پویا و معیشت

 قابل پیش بینی  است
مطالبات یا اولویت های اکثریت دهه هشتادی ها چه 

می تواند باشد؟
زندگی به خود مردم واگذار شود. سیاستمداران بیش از 
حد در جزئیات زندگی دخالت می کنند. آن ها به جای اینکه 
وظایف اصلی خود را در تامین رفاه، امنیت و زیر ساخت 
جامعه  انجام دهند، به مداخله در عرصه های زندگی اقشار 
اکنون  که  است  چیزی  این  می پردازند.  جامعه  مختلف 
مشاهده می شود. جامعه می گوید اموری مانند سبک زندگی 
را به خود ما واگذار کنید و به جای آن اقتصاد پویا یا امنیت 
بنابراین  کنید.  ایجاد  پیش بینی  قابل  و معیشت  مطمئن 
مساله اصلی بحث سبک زندگی بوده و این نگاه بسیار جدی 
است؛ به تعبیری کاملا فرهنگی و اجتماعی و به تعبیری 
موضوعی سیاسی است زیرا به سیاست گفته می شود که 

پایش را از سبک زندگی مردم بیرون بکشد.
درواقع نسل جدید دیگر این حد از مداخله را نمی پذیرد. 
نسل های قبلی به دلیل نوع جامعه پذیریشان، با مداخلات 
کنار می آمدند و می پذیرفتند اما نسل جدید دیگر نمی پذیرد. 
را  سیستم  عملکرد  از  شیوه  این  جدید  نسل  عبارتی  به 

نمی تواند هضم کند و در نتیجه به شدت پس می زند.
سیستم حکمرانی باید به تکثرات مشروعیت دهد

پیشنهاد شما برای اینکه بتوان این نسل را شاخت و با 
آنها ارتباط برقرار کرد، چیست؟

مساله فقط این نسل نیست؛ این است که در جامعه اصولا 
شیوه های خاصی از سبک زندگی دارای مشروعیت شناخته 
می شود و برخی از سبک های زندگی نه تنها مشروعیت ندارد 

بلکه سرکوب هم می شوند.
برسانیم که یک سیاست  نقطه ای  به  را  باید سیستم  ما 
بازشناختی داشته باشد. سبک های مختلف زندگی را مورد 
شناسایی قرار و آن ها را مورد تعریف دوباره خود قرار دهد. از 
طرف دیگر می تواند زمینه گفت وگو را فراهم کند. در واقع 
سیستم حکمرانی باید به این تکثرات مشروعیت دهد و با 
آن گفت وگو کند در غیر این صورت همواره با واکنش های 

خشونت بار رو به رو خواهیم بود.

عضو هیات علمی پژوهشکده مطالعات فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم :

 سیستم حکمرانی باید به تکثرات مشروعیت دهد
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نایب رییس اتاق بازرگانی ایران:

خط تولید کارخانجات بزرگ هم دچار 
مشکل شده  است

نایب رییس اتاق بازرگانی ایران اظهار داشت: خطوط تولید از خط تولید لبنیات و 
دارو گرفته تا تولید فولاد و نساجی در این شرایط دچار مشکل شده اند چراکه خطوط 

تولید هم مبتنی بر اینترنت، هوش مصنوعی، تکنولوژی  های IT و ITC هستند
حسین سلاح ورزی در گفت وگو با ایلنا با اشاره به شرایط کشور و محدود و قطع 
شدن اینترنت و افزایش فیلترینگ در یک ماه گذشته و اثرگذاری این شرایط بر روی 
تجارت و اقتصاد کشور اظهار داشت: اساسا این وضعیت در ایران و هر کشوری که در 

شرایط ناآرامی اجتماعی قرار دارد، اثرگذار است. 
وی از لغو برخی از سفرهای تجاری به ایران در یک ماه گذشته خبر داد و گفت: 
در این مدت زمان برخی از هیات های تجاری از جمله هیات تجاری لهستان که از 
گذشته اعلام تمایل و تقاضای سفر تجاری به ایران را داشتند، متاسفانه سفر خود را 

لغو کردند و از حضور در ایران منصرف شدند. 
اتفاقاتی که موجب  اینکه هر گونه  بر  تاکید  با  ایران  بازرگانی  اتاق  نایب رییس 
نااطمینانی در اقتصاد کشور تاثیر مستقیم و معناداری بر سرمایه گذاری و تجارت 
و رشد اقتصادی داشته و خواهد داشت، ادامه داد: اتفاقات اخیر در تجارت که 
می تواند یک فعالیت کوتاه مدت باشد اثر می گذارد و به طور مشخص محدود کردن 
اینترنت، فیلتر شدن برخی از پلت فرم های در یک ماه گذشته هم بر روی کاهش 

تولید و هم بر کاهش تقاضای موثر و هم تجارت اثرگذار بوده است. 
لحاظ  از  اینترنت  کردن  محدود  اقتصادی  تأثیرات  از  یکی  افزود:  سلاحورزی 
اعتباری بر روی تجارت ایران اثر گذاشته به طوری که با توجه به فیلتر و محدود شدن 
اینترنت تماس های تجاری که از طریق پلت فرم های پیام رسان بین تجاری ایرانی و 

خارجی انجام می شد، قطع شدند. 
وی با اشاره به تبعات تدوام این شرایط در بخش تجارت و اقتصاد کشور تاکید 
کرد: تجربه آفریقای جنوبی نشان می دهد که با تدوام ناآرامی ها از سال ٢٠٠٩ تا به 
امروز اقتصاد این کشور به شدت تحت تأثیر این شرایط قرار گرفته و منجر به کاهش 
سرمایه گذاری، کاهش رشد اقتصادی، افزایش بیکاری شده و این وضعیت نتیجه 

تداوم ناآرامی ها در اقتصاد است.
سلاحورزی ادامه داد: اینکه فکر کنیم قطع شدن اینترنت و فیلتر طیف وسیعی 
از سایت ها، برنامه ها و پلت فرم های فقط به محدود شدن کسب و کارهای کوچک 
می شود، ساده انگارانه است و نه تنها کسب و کارهای کوچک، آنلاین شاپ ها و 
کسب و کارهای مبتنی بر اینستاگرام دچار مشکل شده اند و افرادی که جمعیت آنها 
هم کم نیست، کار خود را از دست داده اند. بلکه خطوط تولید از خط تولید لبنیات و 
دارو گرفته تا تولید فولاد و نساجی در این شرایط دچار مشکل شده اند چراکه خطوط 
تولید هم مبتنی بر اینترنت، هوش مصنوعی، تکنولوژی  های IT و ITC هستند و 
همچنین خارج از کارخانه هم موضوعاتی مانند لجستیک، ثبت سفارش، بازاریابی 
و برنامه های مالی و ارزی بر پایه اینترنت هستند و با این شرایط شاهد کاهش فروش، 

کاهش سود و به دنبال آن اثرگذاری این روند بر روی اشتغال خواهیم بود. 
نایب رییس اتاق بازرگانی گفت: طبق گزارش ها، در این مدت استفاده از وی پی 
آن ها و فیلترشکن ها تا ٣٠ برابر افزایش یافته و نشان می دهد مردم از کانالی برای 
ادامه ارتباطات استفاده می کنند اما در این شرایط هم امنیت کاربران و اطلاعات 

کشور به خطر می افتد.

یک مسئول وزارت صمت تشریح کرد:

آغاز فروش اقساطی خودرو
 توسط تولیدکنندگان

مدیر صنایع خودرو وزارت صمت خاطر نشان کرد: سال آینده زمینه های فروش 
لیزینگی اکثر تولیدات ۲ خودروساز داخلی فراهم خواهد شد.

عبدالله توکلی لاهیجانی در گفت وگو با ایلنا، در پاسخ به این پرسش که سایپا فروش 
لیزینگی خودرو شاهین را با سود ۲1 درصد آغاز کرده آیا این سود منطقی است و 
بازار کشش این سود را دارد؟ گفت: پاسخ دادن به این پرسش در حوزه کاری وزارت 
صمت نیست و این مسئله به سیاست های داخلی این بنگاه اقتصادی باز می گردد و 
ما نمی توانیم در این حوزه اظهارنظر کنیم. این مقام مسئول ادامه داد: اگر شکایتی 
در زمینه بالا بودن سود سایپا ثبت شود سازمان حمایت از مصرف کنندگان می تواند 
به این مسئله ورود و موضوع را بررسی کند. وی با بیان اینکه بعد از سال ها شاهد 
فروش اعتباری خودرو هستیم، افزود: همانگونه که اشاره شد فروش اقساطی در 
حوزه وظایف و سیاست  گذاری های وزارت صمت نیست اما بدون تردید این شیوه 
فروش می تواند در تنظیم بازار تاثیرگذار باشد. مدیر صنایع خودرو وزارت صمت با 
مقایسه فروش خودرو در سال جاری و سالی که گذشت، تصریح کرد: سال گذشته 
برای فروش خودرو مردم صف می کشیدند این در حالیست که امسال شاهد فروش 
قسطی خودروها هستیم و امسال برای فروش خودرو، تولیدکنندگان وام در نظر 
گرفته اند. پس از اینکه ۵۰ درصد از خودروها از فرآیند قرعه کشی خارج شدند 
بدون تردید فروش قسطی تاثیر خود را در بازار می گذارد و باعث متعادل شدن آن 
خواهد شد. توکلی لاهیجانی در پاسخ به این پرسش که آیا این امکان وجود دارد که 
شاهد فروش قسطی خودروهای ایران خودرو در ماه های آینده باشیم؟ اذهان کرد: 
به تدریج خودروهای دیگر نیز به فرآیند فروش اقساطی اضافه خواهند شد؛ در قدم 
نخست ایران خودرو فروش از فرآیند قرعه کشی را حذف خواهد کرد؛ سپس بعد از 
دنبال کردن سیاست افزایش تولید )در قدم اول ایران خودور تولید تارا را افزایش داده 
است( به سمت فروش لیزینگی خواهند رفت. به گفته این مقام مسئول؛ سال آینده 

زمینه های فروش لیزینگی اکثر تولیدات ۲ خودروساز داخلی فراهم خواهد شد.
وی ادامه داد: در حال حاضر تولید خودروهای کامل در ۶ ماه نخست سال جاری 
۲۸۸ درصد افزایش داشته است چراکه جریان تولید در خودروسازان تثبیت و نظمی 
در حوزه تامین فراهم شده است و دیگر شاهد تولید خودروهای ناقص نیستیم و 
خودروهایی که به پارکینگ می رفتند صفر شده اند و این آمار نشان می دهد که افزایش 
تولید باعث شد که یک خودروساز )سایپا( به صورت کامل از فرآیند قرعه کشی حذف 

و دیگر خودروساز )ایران خودرو( نیز در مسیر خروج از فرآیند قرعه کشی قرار بگیرد.
 

 معاون وزیر توسعه اقتصادی روسیه خبرداد

افزایش حجم تجارت ترکیه و روسیه
 به ۶۰ میلیارد دلار تا سال ۲۰۲۵

معاون وزیر توسعه اقتصادی روسیه گفت: بر اساس پیش بینی های ما، تا سال 
۲۰۲۵ گردش مالی بین کشورهای ما به ۶۰ میلیارد دلار خواهد رسید و گردش کالا 

در حوزه آزوف-دریای سیاه احتمالا حدود ۲۵۰ میلیون تن در سال باشد.
به گزارش ایلنا از تاس، ولادیمیر ایلیچف معاون وزیر توسعه اقتصادی روسیه روز 
جمعه در نشست بین المللی  "ساخت روسیه ۲۰۲۲" گفت: گردش تجاری بین 

روسیه و ترکیه تا سال ۲۰۲۵ به ۶۰ میلیارد دلار می رسد.
بین  مالی  تا سال ۲۰۲۵ گردش  ما،  بر اساس پیش بینی های  ایلیچف گفت: 
کشورهای ما به ۶۰ میلیارد دلار خواهد رسید و گردش کالا در حوزه آزوف-دریای 
سیاه احتمالا حدود ۲۵۰ میلیون تن در سال باشد. وی افزود: تلاش هایی که ما 
به طور مشترک با شرکای ترکیه انجام می دهیم شرایط راحت را برای تامین  برای 
واردکنندگان و  صادرکنندگان تضمین می کند. به گفته وی، در ۹ ماهه نخست سال 
جاری حجم مبادلات تجاری دو کشور نسبت به سال گذشته تقریبا دو برابر شده که 
عمدتاً محصولات انرژی )نفت، گاز، زغال سنگ، محصولات نفتی( را شامل می شود. 

با این حال رشد صادرات »غیر نفتی و گازی« به 1۹ درصد رسید.

یک کارشناس اقتصادی گفت: به طور طبیعی ناآرامی ها اثر منفی خود را بر 
بازار دارند اما بازار ارز مشخصا این روزها تحت تاثیر ابهام پیش روی مذاکرات، 
سیاست آمریکا در قبال ایران و همچنین موضع احتمالی سازمان ملل در قبال 
کشور است و تا زمانی که تکلیف این سه مساله روشن نشود؛ ابهام بازار ارز 

تداوم خواهد داشت.
نزدیک به دو هفته پیش خبر آزادسازی ۷میلیارد از پول های بلوکه شده ایران 
منتشر شد که با واکنش های متفاوتی از سوی رسانه های داخلی مبنی بر 
صحت آن مواجه شد تا اینکه یکی از رسانه های خارج از کشور صحت این خبر 
را تایید کرد؛ گفتنی است که در فروردین ماه سال جاری نیز خبری مبنی بر 
آزادسازی ۷ میلیارد دلار از منابع ایران در خارج از کشور منتشر شده بود که در 

نهایت مشخص نشد که این پول های در کجا هزینه شده است.
از زمان انتشار اولین خبر مبنی بر آزادسازی ۷ میلیارد از پول های بلوکه شده 
ایران در خارج از کشور هیچ خبر تکمیلی دیگر از سوی مقامات منتشر نشده 
است و ابهام شدیدی در بازارهای مالی کشور حاکم است همان طور که از 

وضعیت مذاکرات هسته ای خبری به میان نمی آید.

مواجه  شدیدی  ابهامات  با  آن  فعالان  روزها  این  که  بازارهای  این  از  یکی 
هستند، بازار ارز است. طبق آخرین بررسی های صورت گرفته قیمت دلار در 

بازار آزاد در یک قدمی ۳۳ هزار تومانی قرار دارد.
بانک مرکزی می تواند جهش نرخ ارز را متوقف کند؟

کامران ندری، کارشناس اقتصادی در گفت و گو با خبرنگار خبرآنلاین و در 
پاسخ به این پرسش که ممکن است آزادسازی ۷ میلیارد از پول های بلوکه شده 
ایران در خارج از کشور بر قیمت ارز اثر گذارد یا خیر؛ گفت: قیمت ارز به خیلی 
از عوامل وابسته است و یکی از عواملی که بر بازار اثر می گذارد عرضه ارز است. 
این منابع ازاد شده در حال حاضر متعلق به بانک مرکزی است چراکه دولت 
ریال آن را در گذشته گرفته است و در صورتی که بانک مرکزی تصمیم بگیرد 
که این ارز را روانه بازار کند می تواند بر روی کاهش قیمت اثر گذارد البته این 
سناریو با فرض ثابت بودن تقاضا مطرح می شود و تقاضا برای ارز نیز یکی دیگر 

از فاکتورهای مهم تعیین کننده قیمت است.
این کارشناس اقتصادی در ادامه افزود: تا زمانی بانک مرکزی می تواند بر 
روی نرخ ارز اثر کاهشی داشته باشد که این ذخایر را در اختیار دارد و می تواند 

روانه بازار کند و باعث تقویت ارزش پول ملی ما در مقابل ارزهای خارجی شود 
و اینکه برای چه مدت بازار ارز قابل کنترل خواهد بود وابسته به تصمیمات 

سیاست گذاران است.
ندری در ادامه افزود: اینکه چقدر از این ارز می خواهد به بازار عرضه شود، 
به چه شکل می خواهد به بازار عرضه شود و اینکه چقدر این خبر صحت دارد 
و در عمل شدنی است یا خیر، سوالاتی است که از آنجا که ما از تصمیمات 
سیاست گذاران خبر نداریم پاسخی برای آنها نیست و قابل پیش بینی نیست 

که چه اتفاقی خواهد افتاد.
درجه بالای نااطمینانی در بازار

این کارشناس اقتصادی در ادامه گفت: یکی از مشکلات سیاستگذاران ما 
این است که ارتباط آن ها با بازار خیلی ارتباطات شفاف و روشنی نیست در 
نتیجه درجه نااطمینانی در بازار ما بالا است. اگر فعالان اقتصادی از برنامه 
سیاستگذار مطلع باشند و اطمینان داشته باشند که سیاستگذار رفتار خود را 
تغییر نخواهد داد، می تواند به اقتصاد کمک کند و در این زمینه به نظر میرسد 
که سیاستگذار تنها به اعلام این خبر اکتفا کرده و در نتیجه ما نمی دانیم که در 

عمل چقدر تحقق پیدا کرده است.
کامران ندری در ادامه گفت: خود این خبر به تنهایی می تواند اثر خود را بر 
بازار و کنترل نرخ ارز داشته باشد اما در بازار این خبر خیلی موقتی و خیلی 
کوتاه مدت می توانست از شدت افزایش نرخ بکاهد. در نتیجه پس از مدتی اثر 
این خبر نیز از بین خواهد رفت و با توجه به تزریقی که به بازار صورت می گیرد 

واقعیت مشخص خواهد شد.
پیش بینی درجه اعتبار حرف های سیاست گذار دشوار شده است

رفتار  پیش بینی  تحلیلگر  یک  عنوان  به  ما  برای  گفت:  ادامه  در  وی 
سیاست گذار و حتی پیش بینی درجه اعتبار حرف های سیاست گذار خیلی 

دشوار است.
ندری در ادامه در پاسخ به این پرسش که ناآرامی های اخیر چه تاثیری بر بازار 
ارز خواهد گذاشت؛ گفت: ساعت کاری صرافی ها کمتر خواهد شد و زمانی 
که افراد برای تامین ارز مورد نیاز خود مراجعه می کنند می بینند که صرافی 
کار نمیکند و در مضیقه قرار می گیرند اما مسئله اصلی به این برمی گردد که 
ما در آینده چقدر درآمد ارزی خواهیم داشت و تا چه اندازه می توانیم از این 
درآمد ارزی استفاده کنیم و همه اینها به برجام بازمی گردد و در مذاکرات باید 

حل شود.
این کارشناس اقتصادی در ادامه گفت: به طور طبیعی ناآرامی ها اثر منفی 
خود را بر بازار دارند اما اگر مشخص شود که مذاکرات متوقف شده است و 
آمریکا فشار حداکثری را بازگرداند و تحریم های سازمان ملل نیز به آن اضافه 

شود میتواند اثرات خیلی بدی بر روی بازار ارز گذارد.

پیش بینی آینده اقتصاد به دلیل ابهام سیاست ها روشن نیست

بازار ارز بر سر سه راهی

مدیرعامل شرکت مدیریت فناوری بورس تهران پاسخ داد؛

راه اندازی سامانه بومی معاملات بورس به کجا رسید؟
مدیرعامل شرکت مدیریت فناوری بورس تهران در مورد 
راه اندازی سامانه بومی معاملات بورس، گفت: به کارگیری 
این سامانه و نیز استفاده از آن نیازمند برخی از مجوزها 
از طریق بورس ها و سازمان بورس صادر  باید  است که 

شود.
اقدامات  آخرین  به  گفت وگویی  در  دهقان«  »روح الله 
معاملات  بومی  سامانه  راه اندازی  حوزه  در  شده  انجام 
بومی  سامانه  راه اندازی  برای  فنی  کارهای  کرد:  اظهار 
معاملات انجام شده و تقریباً اقدامات مربوط به آن به پایان 

رسیده است.
وی افزود: اکنون برای استفاده از این سامانه در انتظار 
تصمیم گیری مسوولان حاضر در بورس ها و نیز سازمان 

بورس و اوراق بهادار هستیم.
نیز  و  به کارگیری این سامانه  دهقان خاطرنشان کرد: 
استفاده از آن نیازمند برخی از مجوزها است که باید از 

طریق بورس ها و نیز سازمان بورس صادر شوند.
مدیرعامل شرکت مدیریت فناوری بورس تهران اعلام 
کرد که برخی از مذاکرات با سازمان بورس انجام شده، اما 

تاکنون به مرحله نهایی نرسیده است.
نتیجه  شدن  روشن  محض  به  کرد:  خاطرنشان  وی 
این  به کارگیری  با سازمان بورس، فرآیند فنی  مذاکرات 
در  فرآیند  این  بنابراین  می شود؛  انجام  بازار  در  سامانه 

سازمان بورس در حال پیگیری است.

دهقان به تاثیر به کارگیری این سامانه در تسهیل انجام 
معاملات بازار سهام اشاره کرد و گفت: اکنون سامانه فعلی 
معاملات به دلیل پایین بودن حجم معاملات با مشکل 

چندان جدی مواجه نیست.
مدیرعامل شرکت مدیریت فناوری بورس تهران ادامه 

داد: هدف استفاده از سامانه بومی معاملات تسهیل در 
معاملات نیست؛ بلکه به کارگیری یک تکنولوژی جدید 
رشدهای  در  کمکی  بتواند  تا  است  معاملات  حوزه  در 
پیش روی بازار باشد. وی ادامه داد: اکنون در وضعیتی 
بازار  از معاملات  قرار داریم که سامانه موجود به خوبی 

پشتیبانی می کند و روند معاملات در حال انجام است.
دهقان اظهار داشت: سامانه بومی معاملات به عنوان 
این  و  می شود  تلقی  داخلی  استراتژیک  محصول  یک 
سامانه زمینه را برای ایجاد توسعه های بیشتر در آینده 

فراهم کرده است.
مدیرعامل شرکت مدیریت فناوری بورس تهران تاکید 
کرد: طی چند وقت گذشته در سامانه ای که اکنون در بازار 
استفاده می شود توسعه هایی انجام شده تا دیگر با مشکل 
کندی معاملات سال های قبل مواجه نباشیم، همچنین 
در کنار آن سامانه بومی می تواند کمکی در انجام روان تر 

معاملات بازار برای آینده باشد.
وی ادامه داد: هدف ما اکنون به کارگیری یک تکنولوژی 

جدید و قابل توسعه برای آینده بازار است.

وزیر امور اقتصادی و دارایی با بیان اینکه ذهنیت ها در شبکه بانکی و مالی باید 
اصلاح شود تصریح کرد: برخی بانک ها خودشان مانع رشد و توسعه هستند.

سید احسان خاندوزی روز شنبه در نشست شورای اداری شهرستان های بافت، 
رابُر و ارزوئیه استان کرمان در محل شهر بافت افزود:  شبکه بانکی نباید صرفا نگاه به 
تسهیلات گیرنده در کلانشهر داشته باشد بلکه  به شهرهای کوچک هم توجه شود.
وی با بیان اینکه تصمیم داریم تسهیلات اشتغالزایی طی یکسال آینده افزایش 
یابد خاطرنشان کرد: افزود: تمامی دارایی های مردم  از سهام، بیمه عمر، سیم 
کارت و هر چیز که قابل فروش است باید در سامانه ای ثبت شود تا جزو تامین بانکی 

محسوب شود.
خاندوزی همچنین با اشاره به سوابق بالای برخی کارفرمایان گفت: همین اعتبار 

برای ضمانت بانکی و رتبه بندی اعتباری می تواند مورد استفاده قرار گیرد.
وی در بخش دیگری از سخنان خود درباره دلایل محقق نشدن توسعه اقتصادی 
گفت: برای توسعه اقتصادی یک نقشه چکش خورده لازم است و زیرساخت ها 
فرصت  تا  شود  حل  باید  که  است  مسائلی  مهمترین  از  مواصلاتی  راه های  و 

سرمایه گذاری، گردشگری و شغل پایدار ایجاد شود.

وزیر اقتصاد تاکید کرد: ذهنیتی وجود دارد که مسیر پیشرفت همه شهرستان ها 
و استان ها از یک جاده می گذرد اما تجربه جهانی و اقتصاد ایران نشان می دهد 
که مناطقی که راه توسعه یافتگی و مزیت های ویژه خودش را دریافته اند، بسیج 

امکانات را باوجود محدودیت ها انجام داده اند.
خاندوزی بیان کرد: در شهرستان قلعه گنج )جنوب کرمان( مسیر توسعه در چند 
سال گذشته مسیری نبود که سایر شهرستان ها رفته باشند و ظرفیت های متفاوت 

خارج از ابلاغ دولت توانست به پیشرفت منطقه کمک کند.
وی با اشاره به اینکه شاید بتوان با پایداری ردیف بودجه بالاتری گرفت اما اگر 
بخواهیم منجر به اشتغال و توسعه بلند مدت شود نباید به حمایت های دولتی تکیه 
کنیم تصریح کرد: در شهرستان های بافت و رابر و ارزوئیه صادرات انسان های 
خوش فکر، باسواد و با انگیزه را داریم که اگر از اجماع این نخبگان استفاده شود 

می توانند در توسعه نقش آفرینی کنند.
خاندوزی با اشاره به اینکه برای کمک به پیشرفت باید چند پروژه خاص را اولویت 
بندی کنیم و به شکل ذره بینی نقاط را جلو ببریم تا پیشرفت انجام شود، گفت: در 
بحث گندم شهرستان ارزوئیه خلاء صنایع تبدیلی وجود دارد و هر کمکی در این راه 

باشد کوتاهی نخواهیم کرد.
وی با اشاره به اینکه جاده بافت - کرمان 1۵ سال به صورت قطره چکانی جلو 
می رود که باید تکمیل این جاده سرعت گیرد اشاره کرد: سرمایه راکد بلااستفاده 
در کشور بسیار زیاد است؛ ما بر روی معادنی زندگی می کنیم که توان استفاده از 

آنها را نداریم.

وزیر اقتصاد: 

برخی بانک ها مانع توسعه هستند

وزیر نیرو با اشاره به توانمندی های صنعت برق، گفت: پروژه های توسعه انرژی های تجدیدپذیر و استفاده از فناوری های جدید در نیروگاه ها 
جزو اولویت های دولت سیزدهم است.

علی اکبر محرابیان درباره ناترازی انرژی در کشور، گفت: افزایش بهره وری یا راندمان در انرژی کشور جنبه های مختلفی دارد، یک جنبه آن 
به استانداردها مربوط می شود که این مهم وظیفه سازمان استاندارد است، هرچند انصافا اقدامات خوبی نیز انجام داده، درواقع برای مصارف 
مختلف انرژی در بخش های مختلف تعیین استاندارد شده اما باید نظارت بیشتری بر تولید تجهیزات انرژی بر شود، جنبه دیگر به موضوع 
نیروگاه ها و تولید برق مربوط می شود که رویکرد دولت در این زمینه استفاده بهینه از انرژی در اختیار بوده و در این مسیر اقدامات قابل توجهی 
هم انجام شده است. وی ادامه داد: همین که با وجود ۲۰ هزار مگاوات ناترازی برق، تابستان بدون بحرانی را پشت سر گذاشتیم به معنای 
افزایش راندمان است یعنی توانستیم با برق کمتر نیازهای بیشتری را برطرف کنیم، درواقع در بخش خانگی خاموشی نداشته و توانستیم با 

مدیریت مصرف و مدیریت توزیع در شبانه روز جوابگوی بخش صنعت کشور نیز باشیم.
براساس گزارش خانه ملت، محرابیان با بیان اینکه همچنین پروژه های توسعه انرژی های تجدیدپذیر و استفاده از فناوری های جدید در 
نیروگاه ها جزو اولویت های دولت است، افزود: خوشبختانه تقریبا هر ماه شاهد افتتاح طرح های متعددی در این زمینه هستیم که مجموع این 

طرح ها سبب افزایش راندمان نیروگاهی و کاهش مصرف سوخت و تولید برق بیشتر می شود.
وزیر نیرو با پذیرش اجرایی نشدن قوانین متعدد در حوزه انرژی مانند عدم اجرای بندهایی از »قانون رفع موانع تولید«، توضیح داد: اگرچه 
قوانین در حوزه انرژی باید اجرایی شوند اما باید بدانیم؛ نوسازی نیروگاه ها مساله ای نیست که ظرف یک الی دو سال انجام شود، چراکه 
مجموع نیروگاه های کشور حاصل نزدیک نیم قرن فعالیت صنعت نیروگاهی بوده، بنابراین نوسازی آن ها نیاز به اعتبار و زمان دارد اما مهم آن 

است که اکنون سنگ بنای نیروگاه های جدید بر مبنای رعایت الگوی مصرف است.
به گفته محرابیان، تولید محصولات سرمایشی و گرمایشی با راندمان بالاتر برای مصارف خانگی نیز جزو وظایف وزارت صمت است، لذا 
وزارتخانه مذکور باید این مهم را پیگیری کند. وزیر نیرو درباره اینکه ناترازی حوزه انرژی چگونه برطرف خواهد شد، گفت: علاوه بر توسعه 

میادین گازی، کاهش شدت مصرف انرژی سبب رفع ناترازی و افزایش تولید در میادین و پالایشگاه های گاز می شود.

معاون سازمان ملی استاندارد گفت: اگر مصالح ساختمانی مشمول استاندارد اجباری بدون رعایت معیارهای 
استاندارد تولید شوند، عمل جرم رخ داده و مجازات قابل رسیدگی برای آن در نظر گرفته شده است.

احسان ساده در گفت و گویی در مورد وضعیت استانداردسازی مصالح ساختمانی به ویژه بتن، اظهار کرد: بررسی 
وضعیت استانداردسازی مصالح ساختمانی از جمله بتن مبتنی بر آنالیزهای آزمایشگاهی انجام می شود؛ یعنی ادارات 
استاندارد در سراسر کشور نمونه برداری می کنند و در آزمایشگاه تخصصی دارای تجهیزات لازم، آنالیز آزمایشگاهی 
انجام می شود. معاون ارزیابی کیفیت سازمان ملی استاندارد افزود: گاهاً اخباری مبنی بر غیراستاندارد بودن مصالح 
از جمله بتن منتشر می شود که قابل رسیدگی است اما نکته این است که بتن مشمول استاندارد اجباری است و 
مشخصات فنی برای این کالا تعریف شده است. وی ادامه داد: در صورتی که مصالح ساختمانی مشمول استاندارد 
اجباری از جمله بتن بدون رعایت استاندارد تولید و عرضه شود مجازات قابل رسیدگی برای آن در نظر گرفته شده 
است؛ در واقع برای این عمل جرم انگاری صورت گرفته است و با حضور مقامات قضائی استان به این مساله رسیدگی 

می شود حتی سازمان ملی استاندارد می تواند علیه این اقدام به دستگاه قضائی اعلام جرم کند.
ساده با بیان اینکه استاندارد و نمونه برداری یک علم است و باید منشأ تولید را بررسی کرد، تصریح کرد: نظارت بر بازار 
فقط از سوی سازمان استاندارد انجام نمی شود بلکه نهادهای دیگر از جمله سازمان حمایت، تعزیرات و… نیز در این 

حوزه ورود می کنند ولی درست این است که بررسی استاندارد محصولات در منشأ انجام شود.
وی افزود: در حال حاضر هر کارخانه و تولیدکننده ای که پروانه تولید داشته باشد و محصولی تولید کند که مشمول 
استاندارد اجباری باشد از سوی مأموران استاندارد مورد بازرسی قرار می گیرد. معاون ارزیابی کیفیت سازمان ملی 
استاندارد اظهار کرد: اگر تخلف احصا شود واحد هم پلمپ می شود و هم اگر جزو مواردی باشد که مشمول رسیدگی 
قضائی باشد، پرونده قضائی تشکیل و به دستگاه قضائی معرفی می شوند. ساده گفت: همچنین اگر مردم با موارد 

تخلف مواجه شدند می توانند از طریق سامانه نظارت بر اجرای استاندارد به راحتی شکایت کرده و گزارش دهند.

وزیر نیرو:

نوسازی نیروگاه ها ظرف یک تا دو سال امکان پذیر نیست
معاون سازمان استاندارد ؛

تولید مصالح ساختمانی غیراستاندارد جرم است
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کسب ۱۷ نشان برنز؛ 

درخشش پسران و دختران خردسال 
قمی در مسابقات تکواندو قهرمانی کشور 

پسران و دختران خردسال قمی با کسب 1۷ نشان برنز در مسابقات تکواندو 
قهرمانی کشور خوش درخشیدند.

بر اساس این گزارش، دختران تکواندوکارقم در مسابقات تکواندو قهرمانی کشور 
1۰ مدال برنز کسب کردند. این پیکار ها باحضور تکواندوکارانی از استان های 
مازندران، تهران، البرز، قزوین، سمنان و قم در قالب منطقه دو پیگیری شد که 
دختران هیات تکواندو قم موفق شدند در تمامی اوزان 1۰ نشان برنز تصاحب 
کنند. نازنین زهرا حکیمی فر، هانیه پاداش خواه، نهال فتحی اشتیاقی، یاسمین 
شاه محمدی، بهار زفرقندی، بهار عاشوری، سوگل حیدرلو، زینب ناصری پور، 

نازنین زینب پسندیده، فاطمه مثقالی از استان قم صاحب گردن آویز برنز شدند.
در پایان این رقابت ها تیم هیات تکواندو استان قم در مجموع تیمی بعد از 

مازندران، البرز، تهران و بالاتر از قزوین و سمنان، عنوان چهارمی را کسب کرد.
اساتید مریم سادات محمودزاده حسینی به عنوان سرمربی، سمیرا اسلامی 
و پریسا کشاورز به عنوان مربی و فرشته کریمی مهر به عنوان سرپرست هدایت 
تیم خردسالان دختر تکواندو قم را بر عهده داشتند. رقابت های تکواندو قهرمانی 
تکواندو  میزبانی هیات  به  کشور در گروه سنی خردسالان در بخش دختران، 

مازندران در شهرستان فریدونکنار، مجتمع ورزشی شهدا برگزار شد.
درخشش پسران تکواندوکار قم با کسب ۷ مدال برنز 

پسران تکواندوکار خردسال قم هم در مسابقات تکواندو قهرمانی کشور ۷ مدال 
برنز کسب کردند. محمد کسری ترابی، محمدطا ها قلیچ خانی، امیر محمد 
موحدی، امیرعلی شیری، محمد طا ها محمدی، محمد ایلیا فهیمی و ابوالفضل 
ملکی در اوزان مختلف به مدال برنز دست یافتند. در پایان این پیکار ها تیم هیات 
کرد.  دختران  را کسب  پنجمی  عنوان  تیمی،  در مجموع  قم  استان  تکواندو 
تکواندوکارقم هم در این مسابقات 1۰ مدال برنز کسب کردند و عنوان چهارمی 
تیمی را از آن خود کردند.  این مسابقات به میزبانی فریدونکنار اصفهان برگزار شد.

با کسب سه مدال طلا، یک نقره و یک برنز رقم خورد؛

قهرمانی تیم کاتا جودو قم در رقابت های 
قهرمانی کشور 

تیم کاتا جودو قم قهرمان رقابت های قهرمانی کشور و انتخابی تیم ملی شد.
براساس این گزارش، تیم کاتا جودو قم با کسب سه مدال طلا، یک نقره و یک 
برنز، مقتدرانه بر سکوی نخست رقابت های قهرمانی کشور و انتخابی تیم ملی 
ایستاد. مهدی عظیمی و فخرالدین رضایی در فرم کاتامه نوکاتا این رقابت ها عنوان 
قهرمانی را از آن خود کردند. محمد حسن سالاری و محمد رضا صحرایی، فرم 
گوشین جوتسو مدال طلا را از آن خود کردند. در فرم ناگه نوکاتا رده سنی زیر 
۲۳سال سیدعلی میرسپاسی و محمد احسن در جایگاه دومی ایستادند. محمد 
جواد بشارتی نیا و محسن قاسملو هم مدال برنز فرم ناگه نوکاتا رده زیر ۲۳ سال را 
از آن خود کردند. مسابقات کاتا جودو قهرمانی کشور و انتخابی تیم ملی با حضور 

۹۵ جودوکار به میزبانی تهران برگزار شد.

یک پیشکسوت تیم فوتبال استقلال می گوید آبی پوشان پایتخت در زدن 
ضربات نهایی مشکل دارند.

محمد نوریدرباره تساوی بدون گل آبی پوشان پایتخت مقابل آلومینیوم اراک 
در هفته دهم رقابت های لیگ برتر اظهار کرد: استقلال حاکم مطلق زمین بود و 
از موقعیت های خود نتوانست استفاده کند. من از نیمکت استقلالی آلومینیوم 

تعجب می کنم که برای یک امتیاز آمده بود. در نیمه دوم به سید حسین حسینی 
فکر نکنم یک توپ هم رسیده باشد. تیم باید در زمین فوتبال بازی می کند. 
حواشی ای که در بازی درست شد فکر می کنم  در این مدت فقط منحصر به 
استقلال بوده است. کاری که نیمکت آلومینیوم انجام داد چندی پیش برای 
استقلال هم توسط آقای ساپینتو پیش آمد اما این مربی از بازی اخراج شد. 

به نظر من استقلال مستحق سه امتیاز بازی بود اما تیم از فرصت های خود 
نتوانست استفاده کند و دروازه بان آلومینیوم هم روز خوبی داشت.

او با انتقاد به این مساله که آبی پوشان پایتخت در زدن ضربات نهایی دچار 
مشکل هستند، خاطرنشان کرد: استقلال در نیمه دوم مقابل آلومینیوم بهتر 
بازی کرد. تیم در فاز حمله عملکرد خوبی دارد و از بازیکنان با کیفیتی برخودار 
است اما نمی دانم چرا تیم در ضربات نهایی تمرکز لازم را ندارد. فکر می کنم 
نبودن ریکاردو ساپینتو کنار زمین تاثیرگذار بوده است. بازیکنان در ضربات آخر 
مشکل دارند و فکر می کنم بدشانسی یا نبود تمرکز از دلایل آن باشد. استقلال 

روند بهتری در این زمینه کسب خواهد کرد.
نیاز آبی ها به بازیکن مکمل در خط حمله 

این پیشکسوت تیم فوتبال استقلال درباره شرایط این روزهای آبی پوشان 
پایتخت گفت: من بازی تیم های دیگر را هم می بینم. فوتبال استقلال، فوتبال 
بسیار قدرتمندی است و نسبت به تیم های دیگر اختلاف قابل توجهی دارد. 
استقلال، فوتبال بهتری از سال گذشته بازی می کند. حضور هواداران باعث 
قوت قلب بازیکنان است و استقلال روز به روز بهتر می شود. در مستطیل سبز 
هیچ کس حریف استقلال نیست و این تیم در زمین حق خود را خواهد گرفت.

بازی  به یک شکل  بازیکنان  پایان گفت: در خط هافبک، همه  نوری در 
می کنند. فکر می کنم حضور یک بازیکن بازی ساز ضروری است و در بازی 
مقابل آلومینیوم هم توپ های ایده آلی به مهاجمان نرسید. امیدوارم در نیم 
با حضور آقای فتح الله زاده شاهد ترکیدن چند بمب باشیم اگر یک  فصل 
مهاجمی به استقلال بیاید که مکمل بازیکنانی مثل محبی و قایدی باشد، 
اتفاقات خیلی بهتری به نظر فنی رخ خواهد داد. به نظر من اسقلال در نیم 

فصل به تقویت نیاز دارد.

محمد نوری ؛

مشکل استقلال در ضربات نهایی است

بموجب ماده 1۲ قانون ثبت اسناد و ماده ۵۹ اصلاحی آیین نامه مربوطه املاکی که در سه ماهه دوم سال 1۴۰1تقاضای 
ثبت آنها پذیرفته شده و شماره های که از قلم افتاده و در وقت مقرر آگهی نشده هر آنچه طبق آرای هیات نظارت و دستور 
اداری آگهی نوبتی آنها باید تجدید شود به شرح ذیل آگهی می گردد.الف( املاکی که تقاضای ثبت آنها پذیرفته و شماره 
هایی که از قلم افتاده و در وقت مقرر آگهی نشده و مدت اعتراض آنها از تاریخ اولین نوبت این آگهی به مدت ۹۰ روز می 

باشد.
1-پلاک  ۲۰۲۷ اصلی: خِانم ملائیکه احمدی  فرزند حیدرعلی  شش دانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به پلاک ثبتی دوهزار و بیست و هفت اصلی واقع در بخش دو حوزه ثبتی قم به مساحت تقریبی 1۷۲/۵۰ متر مربع به 

آدرس :خیابان یادگار امام ۲۴ متری شهید موسوی کوچه ۲۶ کوچه مسجد پلاک 11۹  که آگهی میگردد.
۲-پلاک ۲۳۴1/۸/1۸۴ اصلی: آِقای امیریعقوبی  فرزند عباس  شش دانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به پلاک ثبتی یکصد و هشتاد و چهار فرعی از هشت فرعی از دو هزار و سیصد و چهل و یک  اصلی واقع در بخش دو حوزه 
ثبتی قم به مساحت تقریبی 1۳۲/۳۳ متر مربع به آدرس :خیابان امام زاده ابراهیم کوچه ۴۳ پلاک۲۴  که آگهی میگردد.
۳-پلاک ۲۵۲۷/1۳۳/۴۰۲ اصلی: خانم فاطمه کاظمی آرا  فرزند محمد رضا  شش دانگ یک قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به پلاک ثبتی چهارصد و دو فرعی از یکصد و سی و سه فرعی از دو هزار و پانصد و بیست و هفت اصلی 
واقع در بخش دو حوزه ثبتی قم به مساحت تقریبی 1۲۲/۴۵ متر مربع به آدرس : خیابان سی متری کیوانفر کوچه 1۴ 
فرعی ۲۰ پلاک ۲۰ که آگهی میگردد.اظهارنامه حاوی حدود موضوع ماده 1۳ قانون و ماده 1۳آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختما ن های فاقد سند رسمی .حدود ملک :شمالا در دو قسمت اول بطول ۴/۲۰ متر 
دیوار به دیوار ساختمان احداثی و قسمتی از پلاک ۲۵۲۷/1۳۳ اصلی دوم بطول ۲/۶۰ متر دیوار به دیوار پلاک ۳۲۳ 
/۲۵۲۷/1۳۳ اصلی .شرقا در دو قسمت اول بطول ۹/۳۰ متر  دیوار به دیوار پلاک ۲۵۲۷/1۳۳/۳۶۹ دوم بطول ۸/۷۰ 
متردیواربه دیوار باقیمانده ۲۵۲۷/1۳۳ اصلی جنوبا بطول ۶/۹۰ متر دیوار به دیواریست شارع سه متری غربا به طول 

1۷/۷۵ دیوار به دیوار پلاک ۲۵۲۷/1۳۳/۳۵۴ اصلی.
۴-پلاک ۳۰۸۰/1۷۳ اصلی: آِقای مهدی معماریان  فرزند سامی  شش دانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به پلاک ثبتی یکصد و هفتاد و سه فرعی از سه هزار و هشتاد  اصلی واقع در بخش دو حوزه ثبتی قم به مساحت 

تقریبی ۹۰ متر مربع به آدرس :خیابان ۴۵ متری مدرس شهرک مهدیه کوچه ۵ پلاک۷۳  که آگهی میگردد.
۵-پلاک ۳۰۸۰/1۷۴ اصلی: خِانم نرگس شریفی  فرزند صفرعلی  شش دانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به پلاک ثبتی یکصد و هفتاد و چهار فرعی از سه هزار و هشتاد  اصلی واقع در بخش دو حوزه ثبتی قم به مساحت 

تقریبی 1۲۰ متر مربع به آدرس :خیابان ۴۵ متری مدرس شهرک مهدیه کوچه ۵ پلاک۸۴  که آگهی میگردد.
۶-پلاک ۳1۷۷ اصلی: آِقای خیرالله کریمی  فرزند مهرعلی  شش دانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
مجاور نهر آب پلاک ۲۵۹1/۴۰۴ به پلاک ثبتی سه هزار و یکصد و هفتاد و هفت  اصلی واقع در بخش دو حوزه ثبتی قم به 
مساحت تقریبی 1۷/۹۸ متر مربع به آدرس :خیابان سی متری هفت تیر روبروی  کوچه ۸۲ پلاک۳۸۳ که آگهی میگردد.

آگهی نوبتی اصلاحی:
املاکی که آگهی نوبتی آنها اشتباهاً انتشار یافته و به دستور اداری تجدید می گردد.

1-1۷۴1/۳1اصلی :آقای محمد رضا رجبی فرزند عباس شش دانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
باستثناء ثمنیه اعیانی به  پلاک ثبتی سی و یک فرعی از یکهزارو هفتصد و چهل ویک اصلی واقع دربخش دوحوزه ثبتی 

قم به مساحت تقریبی ۸۰ مترمربع به آدرس دادخواه ۵1 پلاک ۷ که آگهی میگردد.
۲-1۷۴1/۳۲اصلی :آقای حسن قربانی بهپور فرزند علی شش دانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده  به  
پلاک ثبتی سی و دو فرعی از یکهزارو هفتصد و چهل ویک اصلی واقع دربخش دوحوزه ثبتی قم به مساحت تقریبی ۸۰ 

مترمربع به آدرس : قم انتها ی جوادالائمه خیابان رسول دادخواه کوچه ۵1 پلاک 1۸ که آگهی میگردد.
۳-1۷۴1/۳۳ اصلی : آقای قدرت الله خسرو بیگی بزچلویی  فرزند اسدالله شش دانگ یک قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده  به  پلاک ثبتی سی و سه فرعی از یک هزارو هفتصد و چهل و یک اصلی  واقع در بخش دو حوزه ثبتی قم 
به مساحت تقریبی ۶۶متر مربع به آدرس: قم ، نیروگاه ، انتهای جوادالائمه ، 1۴متری عرفان کوی صاحب الزمان پلاک 

۶ واقع در بخش دو قم که آگهی می گردد.
۴-1۷۴1/۳۴ اصلی : آقای حسن رضایی  فرزند محرمعلی شش دانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
پلاک ثبتی سی و چهار  فرعی از یک هزارو هفتصد و چهل و یک اصلی به مساحت تقریبی ۸۰ مربع  به آدرس :  نیروگاه–

خیابان جوادالائمه -رسول دادخواه– کوی ۵1 پلاک ۴ واقع در بخش دو قم که آگهی می گردد.
۵- 1۷۴1/۳۵ اصلی : آقای حسن فرمانی پرزاد  فرزند مهدی شش دانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به پلاک ثبتی سی و پنج فرعی از یک هزارو هفتصد و چهل و یک اصلی به مساحت تقریبی ۴۸/۲۰ مربع  به آدرس :  
نیروگاه–خیابان جوادالائمه -رسول دادخواه– بعد ازکوی ۵۵ نبش 1۴ متری کریم خان پلاک ۲۰۴ واقع در بخش دو قم 

که آگهی می گردد.
۶- 1۷۴1/۳۶ اصلی : آقای جلال ونکی فراهانی  فرزند جعفر شش دانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
باستثناء ثمنیه اعیانی به پلاک ثبتی سی و شش فرعی از یک هزارو هفتصد و چهل و یک اصلی به مساحت تقریبی ۸۰ 
مربع به آدرس :  نیروگاه–خیابان جوادالائمه –خیابان باهنر - رسول دادخواه–۵1 پلاک 1۳ واقع در بخش دو قم که آگهی 

می گردد.
۷- 1۷۴1/۳۷ اصلی : آقای امیر جواهری افضل  فرزند اسدالله شش دانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به پلاک ثبتی سی و هفت  فرعی از یک هزارو هفتصد و چهل و یک اصلی به مساحت تقریبی ۸۰ مربع  به آدرس :  

نیروگاه–خیابان جوادالائمه -رسول دادخواه–کوچه ۵1پلاک 1۶ واقع در بخش دو قم که آگهی می گردد.
۸- 1۷۴1/۳۸ اصلی :خانم زهرا کرمی دادبه  فرزند غلام شش دانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک 
ثبتی سی و هشت فرعی از یک هزارو هفتصد و چهل و یک اصلی به مساحت تقریبی ۸۰ مربع  به آدرس :  نیروگاه–خیابان 

جوادالائمه -رسول دادخواه–  ۵1کوی پلاک ۹ واقع در بخش دو قم که آگهی می گردد.
۹- 1۷۴1/۳۹ اصلی : خانم  معصومه کلائی  فرزند قدرت الله  شش دانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
پلاک ثبتی سی و نه فرعی از یک هزارو هفتصد و چهل و یک اصلی به مساحت تقریبی ۶۵/۵۰مربع  به آدرس :  نیروگاه–

خیابان جوادالائمه -رسول دادخواه–نبش کوی ۵۳ واقع در بخش دو قم که آگهی می گردد.
1۰-1۷۴۲/۲۵ اصلی :آقای رمضانعلی بیاتی   فرزند محمد حسین  شش دانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده است به پلاک ثبتی بیست و پنج فرعی از یک هزار و هفتصد و چهل و دو اصلی به مساحت تقریبی ۲۰۰/۰۷ مربع 
به آدرس: نیروگاه– انتهای جوادالائمه-۲۰متری باهنر– 1۴متری عرفان –بعد از مدرسه خاتم - پلاک ۶۳واقع در بخش دو 

قم که آگهی می گردد.
11-1۷۴۲/۲۶ اصلی :آقای ذبیح الله جعفری گویا  فرزند عباداله شش دانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده است به پلاک ثبتی بیست و شش فرعی از یک هزار و هفتصد و چهل و دو اصلی به مساحت تقریبی 1۰۳/1۲ 
مربع به آدرس: نیروگاه– انتهای جوادالائمه-۲۰متری باهنر––کوچه ۶- انتهای 1۲ متری خاتم الانبیا ء پلاک 1۰۴واقع در 

بخش دو قم که آگهی می گردد.
1۲-1۸1۲/۷1 اصلی :خانم  فاطمه عبداله زاده  فرزند عسگر شش دانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
پلاک هفتاد و یک فرعی از یکهزار و هشتصد و دوازده اصلی به مساحت 11۲متر مربع به آدرس :خیابان توحید خیابان 

جوادالائمه کوچه 1۰سمت راست فرعی اول پلاک ۹۳ واقع در بخش دو قم که آگهی می گردد.
1۳-پلاک 1۹۰1/1/۴۵ اصلی: آِقای رضا زند وکیلی فرزند امان الله  شش دانگ یک قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به پلاک ثبتی چهل و پنج فرعی از یک فرعی از یکهزار و نهصد و یک اصلی واقع در بخش دو حوزه ثبتی قم به 

مساحت تقریبی ۸۵ متر مربع به آدرس :خیابان امام زاده ابراهیم کوچه 1۲ پلاک۸۰ که آگهی میگردد.
1۴-پلاک ۲۵۴۸/۷۳ اصلی: آِقای صفرحسنی فرزند حسن  شش دانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
پلاک ثبتی هفتاد و سه فرعی از  دو هزار و پانصد و چهل و هشت اصلی واقع در بخش دو حوزه ثبتی قم به مساحت تقریبی 

1۴۷/۶۰ متر مربع به آدرس :ده متری امیرالمومنین کوچه ۳1 پلاک ۶ که آگهی میگردد.
لذا  به موجب ماده 1۶ قانون ثبت اسناد و املاک چنانچه اشخاص نسبت به املاک ذکر شده در این آگهی واخواهی 
داشته باشند باید از تاریخ اولین نوبت انتشار این آگهی )ردیف الف( تا مدت ۹۰ روز و آنهایی که طبق آرای هیئت نظارت 
و دستور اداری تجدید آگهی شده )ردیف ب( به مدت ۳۰ روز دادخواست خود را با اخذ رسید به این اداره تسلیم نمایند 
همچنین طبق ماده 1۷ قانون مذکور در صورتی که قبل از انتشار این آگهی دعوایی اقامه شده باشد طرف دعوی یا 
متقاضی ثبت باید گواهی دادگاه مشعر به جریان دعوی را ظرف مدت مرقومتسلیم نمایند اعتراضات یا گواهی طرح 
دعوی که بعد از مدت مرقوم واصل شده باشد بلااثر است و طبق قسمت اخیر ماده 1۶ قانون ثبت و تبصره ماده 1۷ 
رفتار خواهد شد جمعاً به موجب تبصره ۲ ماده واحده مصوب 1۳۷۳/۰۲/1۵ اعتراض به تقاضای ثبت موضوع ماده 
1۶ قانون ثبت می بایست توسط معترض ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به این اداره با تقدیم دادخواست به 
مرجع ذیصلاح قضایی پذیرد. ضمناً طبق ماده ۵۶ آیین نامه قانون ثبت حقوق ارتفاقی در موقع تحدید حدود در صورت 
مجلس تحدیدی قید خواهد شد این آگهی نسبت به ردیف الف در ۲ نوبت به فاصله ۳۰ روز و نسبت به ردیف ب در یک 

نوبت چاپ و منتشر می شود.
تاریخ انتشار نوبت اول: یکشنبه ۱4۰۱/۰۸/۰۱ 
تاریخ انتشار نوبت دوم: سه شنبه  ۱4۰۱/۰۹/۰۱
عباس پور حسنی 
رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
شناسه آگهی:۱3۹۱۷۲۷

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک ثبت جعفریه تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضی پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تایید نموده اند.
پرونده   1۴۰1/۰۶/۰۸ مورخ    1۴۰1۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰1۹۰ شماره  1-رای 
به  تقی  فرزند  صالحی  اصغر  آقای   1۴۰۰11۴۴۳۰۰۰۵۰۰۰۰۵۹ کلاسه 
کدملی ۰۳۸۵۶۹۸۴۲۹ نسبت به ششدانگ یک قطعه باغ بمساحت ۳۰۰۰۰ 
مترمربع،پلاک ۶ فرعی از ۴۵ اصلی شهرستان جعفرآباد خریداری به وسیله سند 

رسمی شماره ۶۹۵۹1 دفترخانه ۲۳ قم)م الف1۵۰۴۹(
پرونده   1۴۰1/۰۶/۰۷ مورخ    1۴۰1۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰1۸۴ شماره  رای   -۲
به  محمود  فرزند  نما  چهره  داوود  آقای   1۳۹۸11۴۴۳۰۰۰۵۰۰۰۰۷۴ کلاسه 
کدملی ۰۳۸۵۶۷۷۰۵۷ نسبت به ششدانگ خانه بمساحت 1۵۴ مترمربع،پلاک 
فرعی از ۵۵ اصلی شهرستان جعفرآباد خریداری از مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 

امامقلی محمدی)م الف1۵۰۵۰(
پرونده   1۴۰1/۰۶/۰۸ مورخ    1۴۰1۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰1۸۸ شماره  رای   -۳
کلاسه 1۳۹۹11۴۴۳۰۰۰۵۰۰۰۰۴۲ آقای پوریا چراغی فرزند جمیل به کدملی 
۰۳۷۲۵۰۰۲۸۵ نسبت به ششدانگ خانه بمساحت 1۵۰/1۵ مترمربع،پلاک 
فرعی از ۵۵ اصلی شهرستان جعفرآباد خریداری از مبایعه نامه عادی مع الواسطه 

از سید یداله موسوی)م الف1۵۰۵1(
پرونده   1۴۰1/۰۶/۰۷ مورخ    1۴۰1۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰1۸۰ شماره  رای   -۴
به  خیراله  فرزند  لو  حمزه  مجتبی  آقای  کلاسه 1۴۰۰11۴۴۳۰۰۰۵۰۰۰۰۳۵ 
کدملی ۵۵۷۹1۲۵۸۲۸ نسبت به ششدانگ خانه بمساحت 1۰۰ مترمربع،پلاک 
نامه عادی مع  از مبایعه  از ۵۵ اصلی شهرستان جعفرآباد خریداری  ۲۳ فرعی 

الواسطه از قنبر محمدی)م الف1۵۰۵۲(
پرونده   1۴۰1/۰۶/۰۷ مورخ    1۴۰1۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰1۸۲ شماره  رای   -۵
کلاسه 1۳۹۹11۴۴۳۰۰۰۵۰۰۰۰1۹ خانم فاطمه بابائی فرزند عباداله به کدملی 
۰۳۷۰۷۴1۶۳۳ نسبت به ششدانگ خانه بمساحت 1۵۲ مترمربع،پلاک فرعی از 
۵۵ اصلی شهرستان جعفرآباد خریداری از مبایعه نامه عادی مع الواسطه از رمضان 

جوکار)م الف1۵۰۵۳(
پرونده   1۴۰1/۰۶/۰۸ مورخ    1۴۰1۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰1۸۶ شماره  رای   -۶
کلاسه 1۳۹۹11۴۴۳۰۰۰۵۰۰۰۰1۵ آقای اکبر شعبانی فرزند محمود به کدملی 
۰۳۸۳11۷۳۲1 نسبت به ششدانگ خانه بمساحت 1۵۵۷/۵۰ مترمربع،پلاک۲۴ 
فرعی از ۵۵ اصلی شهرستان جعفرآباد خریداری از مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 

ابوالقاسم محمدی)م الف1۵۰۵۴(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
تا چنانچه اشخاص ذینفع  آگهی  روز  به فاصله 1۵  نوبت  مشاعی مراتب در دو 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد واملاک جعفریه تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت 
یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را 
به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 

که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و روزگار(
تاریخ انتشار اول: ۱4۰۱/۰۸/۰۱  
تاریخ انتشار دوم: ۱4۰۱/۰۸/۱۶
محمدرضا خدایاری- رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان جعفرآباد

لیست آگهی نوبتی سه ماهه دوم سال 14۰1 بخش دو ثبت قم

آگهی موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 

رسمی اداره ثبت اسناد واملاک جعفریه

دارنده مدال طلای وزنه برداری قهرمانی آسیا:

 می خواهم بدون اما و اگر سهمیه المپیک بگیرم
دارنده مدال طلای وزنه برداری قهرمانی آسیا با بیان اینکه به دنبال کسب سهمیه 
المپیک پاریس است، گفت: باید در گزینشی ها مقتدرانه ظاهر شوم تا کسب سهمیه 
المپیک به اما و اگر کشیده نشود. »سیدرسول معتمدی« اظهار داشت: از مردادماه 
سال جاری ۲ تورنمنت سنگین )بازی های کشورهای اسلامی و مسابقات قهرمانی 
آسیا( را تجربه کردم و این به صلاحدید کادر فنی و فدراسیون بود. در منامه نتایج خوبی 
را کسب کردم اما من به این مسابقات به چشم یک رقابت تدارکاتی برای وزنه برداری 
قهرمانی ۲۰۲۲ جهان نگاه می کردم. مردادماه در مسابقات وزنه برداری بازی های 

کشورهای اسلامی در دسته 1۰۲ کیلوگرم به روی تخته رفتم. در منامه وزنم هم 1۰۲ 
کیلوگرم بود اما در دسته 1۰۹ کیلوگرم حضور داشتم و به مدال طلا و سکوی قهرمانی 
رسیدم. بدنم را در دسته 1۰۹ کیلوگرم در چالش جدیدی قرار دادم. توانستم سه مدال 
طلا را کسب کنم و این یک رقابت جدید بود. در سه تورنمنت قبلی در دسته 1۰۲ 
کیلوگرم وزنه زدم و وزن اصلی من هم 1۰۲ است لذا باید برای مسابقات قهرمانی 
وزنه برداری قهرمانی  دارنده مدال طلای مسابقات  آماده شوم.   این دسته  جهان 
۲۰۲1 جهان ادامه داد: حضور در ۲ تورنمنت در فاصله زمانی کم، سخت است اما 

من برای موفقیت در آوردگاه جهانی و المپیک نیاز به کسب تجربه دارم. کادر فنی و 
فدراسیون نیز به همین خاطر من را در لیست اعزام قرار داد. مسابقات جهانی امسال 
سطح بسیار بالایی دارد، این رقابت ها نخستین گزینشی المپیک است و باید در آن 
یک رکورد مجموع خوب را به ثبت برسانم. هدف اصلی من حضور مقتدرانه در دسته 
1۰۲ کیلوگرم است و باید عملکرد خوبی در گزینشی ها داشته باشم تا کارم به اما و اگر 
در روزهای پایانی کشیده نشود. البته دسته 1۰۲ کیلوگرم یکی از شلوغ ترین دسته ها 

به شمار می رود و قهرمانان نامداری در آن حضور دارند.

رییس فدراسیون فوتبال بار دیگر با مطرح کردن اسم جواد نکونام برای حضور روی نیمکت تیم ملی ایران در جام جهانی 
۲۰۲۲ باعث بروز حاشیه در روند این تیم در آستانه شروع رقابت ها شد.

براساس این گزارش، مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال ایران برای دومین بار متوالی خبر از حضور جواد نکونام به عنوان 
تنها مربی ایرانی در کادر فنی این تیم داد تا باز هم با واکنش باشگاه فولاد روبرو شود.

تاج که در نخستین و تنها جلسه مطبوعاتی خود قبل از ورود کی روش به داخل کشور خبر از انتخاب نکونام به عنوان دستیار 
او داد با مخالفت اولیه این سرمربی و باشگاهش روبرو شد. تاج نه تنها نکونام را تنها مربی ایرانی کادر فنی تیم ملی ایران در 
جام جهانی ۲۰۲۲ قطر دانست بلکه پا را فراتر از این گذاشت و او را به عنوان سرمربی بعدی تیم ملی ایران برای حضور در 
رقابت های جام ملت های ۲۰۲۳ آسیا معرفی کرد. با این حال در فاصله یک ماه مانده به برگزاری نخستین بازی تیم ملی ایران 
مقابل انگلیس بار دیگر نکونام از سوی تاج به عنوان دستیار اصلی کی روش معرفی شد اما باشگاه فولاد خوزستان مخالفت 
جدی خود را با این انتقال مطرح کرد. تاج در حالی برای دو سال آینده هم برنامه ریزی کرده است که در یک ماه مانده به جام 
جهانی قطر نتوانسته نقطه نظر مشترک با حمیدرضا گرشاسبی مدیرعامل فولاد خوزستان داشته باشد. نکونام برای حضور در 
کادر فنی تیم ملی ایران نیاز به موافقت مسئولان باشگاه فولاد دارد اما مسئولان فدراسیون بدون توجه به این موضوع درباره 
حضور سرمربی یک تیم باشگاهی اظهار نظر می کنند. تیم ملی فوتبال ایران در گروه B جام جهانی ۲۰۲۲ با کشورهای 

انگلیس، آمریکا و ولز همگروه است.

مربی تیم ملی فوتبال ایران گفت: در جام جهانی و دیدار مقابل انگلیس به نوعی برتری داریم و امیدواریم نتیجه بگیریم.
براساس این گزارش، تیم ملی فوتبال ایران کمتر از یک ماه دیگر نخستین دیدار خود را در جام جهانی ۲۰۲۲ قطر برابر انگلیس 

انجام داده است.
ایران در این دوره از رقابت ها و در گروه B در کنار تیم های انگلیس، آمریکا و ولز قرار دارد. صرفنظر از فشارهایی که برای حذف تیم 
ملی از جام جهانی ایجاد شده است، کارلوس کی روش و دستیارانش در این تیم برنامه های آماده سازی را پیش می برند تا ملی پوشان 
با آمادگی کامل راهی قطر بشوند. »راجر دسا« مربی تیم ملی و دستیار اول کارلوس کی روش در ایران در خصوص آخرین شرایط و 

اردوهای ایران گفت: ما در حال حاضر یک تیم مقدماتی را انتخاب کرده ایم. این ترکیب نهایی ما نیست.
مربی آفریقایی تیم ملی ایران با اظهار رضایت از شرایط ملی پوشان تاکید کرد: بسیاری از بازیکنان در اوج دوران حرفه ای خود 
هستند. دسا درباره تقابل با انگلیس در جام جهانی که می تواند سخت ترین بازی ایران در این رقابت ها باشد، به نقطه قوت تیم ملی 
و سابقه حضور کی روش در تیم منچستریونایتد اشاره کرد و افزود: ما در مقابل انگلیس به نوعی برتری داریم زیرا کارلوس ]کی روش[ 

قبلًا در انگلیس کار می کرد. امیدواریم بتوانیم نتیجه بگیریم.
مدت زمان قرارداد کی روش و دستیارانش با تیم ملی ایران سئوال دیگری است که دسا در واکنش به آن گفت: صحبت از ماندن ما تا 
جام ملت های آسیا است. این مربی آفریقایی تیم ملی در خلال صحبت هایش به نکته دیگری هم اشاره کرد و یادآور شد: فکر می کنم 

در فوتبال شما فقط به خوبی بازی قبلی خود هستید.

فولاد همچنان مخالف است؛

تکرار رفتار غیرحرفه ای تاج در مورد نکونام
مربی تیم ملی ایران:

بازیکنان ایران در اوج هستند
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وزیر امور خارجه با بیان اینکه سه روز پیش پیامی از آمریکایی ها دریافت شده 
شده است، گفت: آمریکایی ها تعجیل دارند که زودتر به نقطه توافق با ایران 

برسند.
حسین امیرعبداللهیان روز شنبه پس از دیدار با نخست وزیر ارمنستان در جمع 
خبرنگاران درباره اظهارات مقامات آمریکایی که گفته اند مذاکرات رفع تحریم ها 
از دستورکار خارج شده است، تاکید کرد: آمریکایی ها گفتار و رفتارشان متناقض 

است و در پیام خود تعجیل دارند که زودتر به نقطه توافق برسند.
وی توضیح داد: سه روز پیش پیامی از آمریکا دریافت کردیم و به آنها گفتیم که 
باید موارد اتهامی آژانس علیه برنامه هسته ای ایران حل و فصل شود و حاضر 
نیستیم توافقی انجام دهیم و آژانس مثل استخوان لای زخم مانده بخواهد از 

مسیر سیاسی به ایران فشار وارد کنند.
رییس دستگاه دیپلماسی کشورمان با انتقاد از تناقض در رفتار و گفتار آمریکایی 
ها اظهار داشت: آمریکایی ها ضمن اینکه تبادل پیام هایشان با ما ادامه دارد اما 
تلاش می کنند به مسائلی که در روزهای گذشته در داخل ایران جریان داشت 
بدمند؛ فکر می کنم آنها دنبال این هستند که اعمال فشار سیاسی و روانی کند و 

بخواهند در مذاکرات امتیاز بگیرند.
امیرعبداللهیان بیان کرد: ما هیچ امتیازی را به طرف آمریکایی نمی دهیم 
و در چارچوب منطق و چارچوب توافقی که خطوط قرمز جمهوری اسلامی 
ایران رعایت شود حرکت می کنیم اما در عین حال هیچ گاه میز مذاکره را ترک 

نمی کنیم.
وزیر امور خارجه بار دیگر تصریح کرد: هیچ امتیازی به طرف آمریکایی نخواهیم 
داد. ارزیابی ما از پیام طرف آمریکایی حتی در روزهای اخیر این است که نه تنها 
اولویت آن هاست بلکه شتاب هم دارند اما آنها برای مصارف داخلی خودشان هم 
و تحریک برخی از عوامل در داخل ایران در مواضع اعلامی شان به گونه ای دیگر 

سخن می گویند و اینها از تعارضات رفتار آمریکایی است.
آنچه که در ایران گذشت، بخشی مطالبات مسالمت آمیز مردم بود

امیرعبداللهیان اظهار کرد: در تماسی که آقای بورل نماینده عالی سیاست 
خارجی اتحادیه اروپا داشتند به وی گفتم که از این مسیر فاصله بگیرید آنچه 
که در ایران گذشت، بخشی مطالبات مسالمت آمیز مردم بود که ما نسبت به آن 
احترام می گذاریم و به مطالبات مسالمت آمیز مردم بر مبنای قانون اساسی پاسخ 

داده می شود.
وزیر امور خارجه افزود: اما در درون این مطالبات مسالمت آمیز افراد اغتشاشگر و 
افراد مسلحی که براساس گزارشات مقامات انتظامی و پلیس ما با سلاحی غیر از 
سلاح های سازمانی موجود در ایران درون مردم نفوذ کرده اند و متاسفانه تعدادی 

از مردم ما را شهید کردند و به قتل رساند.
از شمال  ما در بخش هایی  امیرعبداللهیان خاطرنشان کرد: در عین حال 
غربی و جنوب شرقی کشور شاهد عملیات تروریستی بودیم عملیات تروریستی 
گروهک های شناخته شده ای همچون حزب منحله دموکرات از مبدال کردستان 
عراق و جریان جیش الحق که ما به درستی آن را جیش الظلم می نامیم که منشعب 

از جریان القاعده در جنوب شرقی کشور است.
وزیر امور خارجه بیان کرد: متاسفانه برخی به دنبال این هستند که بر این فضا 
دامن بزنند جمهوری اسلامی ایران با حکمت، منطق و اقتدار در مسیر امنیت 

ملی گام برخواهد برداشت.
امیرعبداللهیان تصریح کرد: امنیت، ثبات و آرامش در ایران را به سبک و روش 

خودشان به شکل متعادل و متقابل و در عین حال متناسب پاسخ می دهیم.
هدف گذاری تجارت سه میلیارد دلاری تهران - ایروان

وی در ادامه به روابط تهران و ایروان در حوزه اقتصادی و تجاری اشاره کرد و 
از ۷۰۰  تبادل تجاری   آینده نزدیک حجم  توافق کردیم که در  اظهار داشت: 
میلیون دلار به یک میلیارد دلار افزایش پیدا کند و برای افزایش این حجم تبادل 

تجاری تا ۳ میلیارد دلار هدفگذاری کرده ایم.
وزیر امور خارجه تصریح کرد: خوشبختانه زمینه های بسیار خوبی در زمینه های 
انرژی، کشاورزی و تولیدات مشترک بین دو کشور وجود دارد که تجار و بازرگانان 
می توانند از این ظرفیت استفاده کنند. البته گردشگری هم یکی از ظرفیت هایی 
است که میان دو کشور به شکل فعال جریان دارد و توافقات جدیدتری را برای 

تقویت مسیر گردشگری هم به عمل آورده ایم.
مناقشه میان آذربایجان و ارمنستان باید از مسیر سیاسی حل شود

وزیر امور خارجه درباره جمع بندی دیدارهایش با مقامات ارمنستان و تحولات 
باید  که  کردیم  تاکید  ارمنستان  جمهوری  مسئولان  به  داشت:  اظهار  قفقاز 
مناقشات بین ارمنستان و آذربایجان پایان داده شود؛ تمامیت ارضی ارمنستان 
و آذربایجان مورد توجه قرار گیرد و ما قطعا نسبت به هرگونه تغییر ژئوپلیتیک و 
یا هرگونه تغییر در مرزها حساس هستیم و به صراحت مواضع مان را به تمامی 

طرف ها اعلام کردیم.
امیر عبداللهیان ترانزیت را یکی از محورهای این مذاکرات برشمرد و گفت: 
در موضوع ترانزیت بین ایران و ارمنستان در چارچوب کریدور شمال – جنوب 
گفت وگوهای بسیار خوبی با مقامات ارمنستان انجام شد و  معتقدیم که تقویت 
مسیر ترانزیتی ارمنستان می تواند به تقویت کریدور شمال به جنوب و افزایش 

ترانزیت در این کریدور کمک کند.
درخواست  بر  مبنی  ها  زنی  گمانه  برخی  درباره  سوالی  به  پاسخ  در  وی 
سلام از سوی طرف ارمنی از ایران گفت: ما با همسایگان و برخی از کشورها 
همکاری های دفاعی داریم اما آنچه که مهم است اینکه باید در مسیر سیاسی و از 
مسیر گفت و گو، مناقشه میان جمهوری آذربایجان و ارمنستان و ترسیم خطوط 

مرزی صورت بگیرد.
امیرعبداللهیان با تاکید بر اینکه باید به مناقشاتی که میان جمهوری آذربایجان و 
ارمنستان وجود دارد پایان داده شود و تمامیت ارضی ارمنستان و آذربایجان باید 
مورد توجه قرار گیرد، اظهار کرد: ما قطعا نسبت به حساسیت جدی خودمان در 
هرگونه تغییر ژئوپلتیک در منطقه و تغییر مرزها به صراحت مواضع خودمان را به 

همه طرف ها در منطقه اعلام کرده ایم.
ایران با هرگونه تغییر ژئوپلتیک و تغییر در مرزهای منطقه مخالف است

حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه در دیدار با نیکول پاشینیان نخست 
وزیر جمهوری ارمنستان آخرین تحولات روابط دوجانبه و شرایط منطقه را مورد 

گفت وگو و تبادل نظر قرار داد.
وزیر امور خارجه در این دیدار اهمیت توسعه روابط با همسایگان از جمله 
ارمنستان در سیاست خارجی دولت، حمایت جمهوری اسلامی ایران از برقراری 
صلح دائم بین جمهوری های آذربایجان و ارمنستان و حل و فصل اختلافات 
مرزی و تثبیت مرزها و همچنین تمامیت ارضی کشورهای منطقه را مورد تاکید 
قرار داد و بر ضرورت تقویت همکاری های اقتصادی و فرهنگی درون منطقه ای به 

منظور تقویت همسایگی تصریح کرد.
وزیر امور خارجه ضمن تاکید بر لزوم حفظ و توسعه کریدور شمال- جنوب از 
مسیر ارمنستان افزود: جمهوری اسلامی ایران با هرگونه تغییر ژئوپلتیک و تغییر 

در مرزهای منطقه مخالف است. 
وزیر امور خارجه کشورمان افتتاح سرکنسولگری جمهوری اسلامی ایران در 
قاپان را در جهت توسعه روابط دو کشور به ویژه تجارت و حمل و نقل و ترانزیت 

دانست و از افتتاح سرکنسولگری جمهوری ارمنستان در تبریز استقبال کرد.
باید برای افزایش حجم تجارت تا سه میلیارد دلار تلاش کنیم

امیرعبداللهیان با اشاره به میزان ۷۰۰میلیون دلاری مبادلات تجاری دو کشور 
و وجود ظرفیت در حوزه های تجاری، انرژی، کشاورزی و تهاتر برق و گاز اظهار 
داشت: در مرحله اول می بایست این میزان را به یک میلیارد دلار افزایش داد و 

تلاش کرد تا در گام بعدی این میزان، تا سه میلیارد دلار افزایش داشته باشد.
وی، ضمن تاکید بر لزوم حفظ و توسعه کریدور شمال- جنوب از مسیر ارمنستان 
افزود: جمهوری اسلامی ایران با هرگونه تغییر ژئوپلتیک و تغییر در مرزهای منطقه 

مخالف است.
وزیر امور خارجه کشورمان همچنین، با بیان مخالفت خود با حضور نیروهای 
بیگانه در منطقه، بر لزوم به کارگیری و استفاده از فرصت های درون منطقه از 
جمله ساز و کار ۳+۳ اشاره کرد و افزود: مشکلات منطقه می بایست توسط 

کشورهای منطقه حل و فصل شود.

 امیرعبداللهیان: پیام جدید از آمریکایی ها دریافت شد

سخنگوی وزارت امور خارجه :هیچ امتیازی نمی دهیم؛آمریکا برای توافق عجله دارد

ادعای انتقال پهپاد ایرانی به مسکو 
بی اساس است

 سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان گفت: ادعاهای بی اساس در مورد انتقال 
پهپاد برای استفاده در درگیری اوکراین را رد می کنیم.

ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور خارجه به اقدام شورای وزرای امور خارجه 
اتحادیه اروپا و دولت انگلیس در اعمال تحریم های جدید علیه جمهوری اسلامی 
ایران واکنش نشان داد و ادعای آنها را مبنی بر استفاده پهپادهای ایرانی در جنگ 
امور  وزارت  سخنگوی  دانست.  بی اساس  و  واهی  بهانه هایی  روسیه  و  اوکراین 
خارجه بیانیه مشترک آلمان، فرانسه و انگلیس در این مورد را قویاً مردود برشمرد و 
در محکومیت آن گفت: ادعاهای بی اساس در مورد انتقال پهپاد برای استفاده در 
درگیری اوکراین را رد می کنیم. وی افزود: ما همواره بر این امر تاکید داشته ایم که همه 
اعضای سازمان ملل باید به طور کامل به اهداف و اصول مندرج در منشور ملل متحد 
و حقوق بین الملل از جمله استقلال، حاکمیت و تمامیت ارضی کشورها احترام 
بگذارند. کنعانی تصریح کرد: ما از صلح و پایان فوری جنگ در اوکراین از طریق یک 
فرآیند سیاسی حمایت می کنیم. سخنگوی وزارت امور خارجه بیان کرد: طرف های 
یادشده در ادامه اقدامات غیرمسئولانه، مخرب و غیرقانونی خود برای ایجاد فضای 
مسموم سیاسی علیه جمهوری اسلامی ایران تلاش می کنند از قطعنامه ۲۲۳1 
شورای امنیت سازمان ملل یک تفسیر گمراه کننده ارائه کرده و بین ادعاهای بی 
اساس خود و قطعنامه ۲۲۳1 ارتباط برقرار کنند. این در حالیست که موضوعات 
حول درگیری جاری در اوکراین با قطعنامه ۲۲۳1 در موضوع و محتوا کاملًا بی ارتباط 
است. وی در تشریح فریب کاری طرف های اروپایی تاکید کرد: ملت بزرگ ایران هرگز 
فراموش نمی کند که برخی کشورهای اروپایی مدعی علیه جمهوری اسلامی ایران، 
با گسیل سلاح های کشتار جمعی از جمله تسلیحات شیمیایی برای صدام حسین 
در جریان جنگ تحمیلی هشت ساله او علیه جمهوری اسلامی ایران، در جنایات 
او سهیم هستند و جمهوری اسلامی ایران همچنان آن کشورها را شریک جنایات 
صدام حسین و در نتیجه مسئول و پاسخگو می داند. کنعانی عنوان کرد: جمهوری 
اسلامی ایران رویکردهای تحریک آمیز جاری اتحادیه اروپا و انگلیس را بخشی از یک 
سناریوی هدفمند سیاسی و مغایر با ادعاهای پوچ و توأم با نفاق آنها برای کمک به 
صلح و ثبات پایدار در جهان می داند. سخنگوی وزارت امور خارجه با مخرب توصیف 
کردن تحرکات اتحادیه اروپا در روزهای گذشته، بیان کرد: دولت جمهوری اسلامی 
ایران در راستای حمایت از منافع ملی و تأمین حقوق حقه مردم شریف ایران، حق 
پاسخگویی نسبت به هرگونه اقدام غیرمسئولانه را برای خود محفوظ می داند و در 

دفاع از منافع ملت ایران اندکی تردید به خود راه نخواهد داد.
  

ذاکر عضو کمیسیون اجتماعی مجلس:

 اعتراض یک فرصت و نه یک تهدید است
یک عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه » اعتراض 
نشان دهنده بیداری، بصیرت، هوشمندی و نظارت مردم بر مسئولان و کارگزارن 
نظام است« گفت: اعتراض یک فرصت و نه یک تهدید است و ما این را غنیمت و 

نه بلا می دانیم.
سید سلمان ذاکر در گفت وگو با ایسنا درباره ضرورت ایجاد بسترهایی برای بیان 
اعتراضات گفت: قانون اساسی مجوز برگزاری اعتراضات را داده است؛ قطعا مردم به 
خصوص جوانان، دانشجویان، بانوان،  کارگران و کارمندان حق اعتراض دارند منتها 

مجوزی از وزارت کشور برای برگزاری تجمعات گرفته شود.
وی با بیان اینکه دولت باید آیین نامه مربوط به برگزاری تجمعات را تدوین کند، 
گفت: اصل موضوع برگزاری تجمعات در قانون اساسی آمده و پذیرفته شده است 
لذا اکنون دولت باید برای تدوین نحوه برگزاری تجمعات ورود کرده و مشخص کند 

که تجمع در کدام مکان،  خیابان و در چه زمان و با دادن چه شعارهایی برگزار شود.
نماینده ارومیه در مجلس شورای اسلامی اعتراض را نشان دهنده بیداری، بصیرت، 
هوشمندی و نظارت مردم بر مسوولان و کارگزارن نظام دانست و افزود: اعتراض یک 
فرصت و نه یک تهدید است و ما این را غنیمت و نه بلا می دانیم لذا بانوان، جوانان، 
دانشجویان و دانش آموزان در تریبون های آزاد و کرسی های آزاداندیشی شرکت کرده 
و انتقادات و اعتراضات خود را بیان کنند، مسوولان هم باید حرف ها و انتقادات را 
شنیده و آن ها را در عملکردش پیاده کند البته اگر اعتراض همراه به خسارت به اموال 
مردم و حتی به خود معترض باشد بدان معناست که فرد مسیری غیر از اعترض را 
در پیش گرفته است. ذاکر در جمع بندی گفت: با توجه به اینکه در قانون اساسی 
به صراحت به موضوع برگزاری تجمعات اشاره شده است، باید دولت زمینه برگزاری 
اعتراضات را از طریق تدوین آیین نامه اجرایی برگزاری اعتراضات فراهم کند و خیلی 
هم در دادن مجوز برگزاری اعتراض سخت گیری نداشته باشد. وی با تاکید بر اینکه 
باید حق اعتراض به رسمیت شناخته شود، افزود: البته نباید اعتراضات به گونه ای 
باشد که در آن شعارهایی برخلاف ارزش ها، امنیت و حجاب داده شود. در تمام دنیا 

هم اجازه سردادن شعارهایی برخلاف مبانی و مکاتب شان را نمی دهند.
 

تفرشی کارشناس مسایل سیاسی:

 دوران سختی پیش روی بریتانیاست
یک کارشناس مسایل سیاسی تاکید کرد: دوران سختی پیش روی بریتانیاست و تا 
عید پاک )فروردین( سال آینده هر دولتی بر سر کار بیاید با واقعیت تلخی رو به روست 
اما معتقدم هنوز هم قدرتمندان سیاسی قوی فعلا نمی خواهند وارد فضای سیاسی 

رسمی و قدرت شوند.
مجید تفرشی در گفت وگو با ایسنا درباره استعفای لیز تراس بعد از ۴۵ روز و تاثیر 
آن بر فضای داخلی این کشور گفت: بعد از بحران کرونا، مسایل داخلی و سیاسی 
و اقتصادی بریتانیا و مساله اوکراین، تحولات سطح رهبری دولت به اوج رسید. بعد 
از چند مرحله عدم صداقت یا آن چه دروغگویی از سوی بوریس جانسون خوانده 
باید  به استعفا شد، کسانی معتقد بودند بلافاصله  می شد که در نهایت مجبور 
انتخابات برای انتخاب نخست وزیر جدید انجام شود تا فرصت نشود جانسون برای 
مدتی سرپرست دولت باقی بماند اما نتیجه این شد که مدتی جانسون سرپرست 
دولت باشد. وی ادامه داد: در ماه های گذشته شرایط سیاسی بریتانیا به گونه ای 
بوده است که در عمل هیچ سیاستمدار قدرتمند و وزنه های قوی حزب محافظه کار 
در پی کسب قدرت نبودند چون شرایط سیاسی و اقتصادی برای در اختیار گرفتن 
پست نخست وزیری را مناسب نمی دیدند و معتقد بودند بهتر است با یک دولت 
محلل مدتی ادامه کار دهند تا شرایط برای تشکیل دولت و نخست وزیری قوی مهیا 
شود. آنها بر این نظر بودند که اگر دولت وقت توانست شرایط را دست بگیرد که برای 

پنج سال می ماند اگر نتوانست آن وقت برای تشکیل دولت دست به کار می شوند.
تفرشی درباره تاثیر شخصیت لیز تراس در اداره دولت و شرایط فعلی اظهار کرد: 
سوابق چپ و میانه تراس و خانواده اش و اینکه نسبتا تازه کار بود و از تجربه کافی 
برخوردار نبود در ایجاد شرایط فعلی تاثیر داشته است. در سابقه لیز تراس تجربه چند 
رفتار نامتعارف وجود داشته است که به اخراج از حزب کار برای مقطعی منجر شد و 
به خاطر افشای روابط نامشروع این فشارها در آن مقطع هم زیاد شد که برای یک 
سیاستمدار این رفتارها پذیرفته نیست. لیز تراس تجربه کوتاهی در وزارت خارجه 
بریتانیا داشته است اما از نظر برخی اینکه یک دفعه در جایگاه نخست وزیر قرار گیرد 
زود بود. خیلی ها معتقد بودند او مارگارت تاچر جدید است اما بیشتر اقتصاددانان و 
سیاستمداران با سابقه در این کشور معتقد بودند که برنامه و سیاست های او شکست 

خواهند خورد.

در حالیکه تا دو سه ماه گذشته به نظر می رسید کار مذاکرات 
احیای برجام به پایان رسیده، اکنون، اما هیچ خبری از آن 
نیست و در حالی که روسیه تاکید می کند که مذاکرات از سر 
گرفته می شود، آمریکا آن را تمام شده می داند. آمریکا معتقد 
مالی  رابرت  چنانچه  نابجاست؛  ایران  خواسته های  است 
نماینده آمریکا در امور ایران گفته »دلیل به بن بست رسیدن 
گفتگو ها و اینکه تمرکز ما دیگر بر آن نیست این است که 
ایران در دو ماه گذشته موضعی را در پیش گرفته که اساسا 
به بازگشت به توافق نامربوط است. خواسته هایی را مطرح 
کردند که هیچ ربطی به برجام نداشت.« و از سوی دیگر ایران 
معتقد است آمریکا به حرف هایش پایبند نیست. در چنین 
شرایطی اعتراضات مردم در ایران نیز رخ داد که کار را بسیار 
چیست؟  برجام  تکلیف  شرایطی  چنین  در  کرد.  سخت تر 
امیرعلی ابوالفتح کارشناس مسائل بین الملل در پاسخ به این 
سوال به رویداد۲۴ می گوید که برجام مرده است، ولی هیچ 
یک از طرفین حاضر به اعلام آن نیستند و دیگر به احیای آن 

نمی توان خوشبین بود.
اعتراضات در ایران باعث شده طرف غربی 

به سمت تحریم برود
وجود  برجام  برای  روشنی  چشم انداز  می گوید:  ابوالفتح 
ندارد و به فضای موجود خوشبین نیستم زیرا دو اتفاق رخ 
داده است یکی اعتراضات در ایران است که باعث شده طرف 
غربی به سمت تحریم برود. مورد بعدی اتهام جدیدی است 
که ایران به روسیه پهپاد می دهد تا به اوکراین حمله کند که 
علاوه بر تحریم های دیگر، یکسری تحریم های پهپادی هم بر 
ایران تحمیل کرده است. این فضا، فضای دوستانه و فضای 
کاهش تنش نیست و تنش بیشتر می شود. او می گوید: ایران 
را اعمال می کند  در مقابل تحریم های غربی، تحریم هایی 
و هر اقدامی را پاسخ می دهد و در این فضا به نظر نمی رسد 
برجام  به  بازگشت  برای  انگیزه ای  و  نه غرب چشم انداز  که 
دارد و نه ایران چشم و امیدی به برجام دارد و احتمالا این 
وضعیت ادامه دارد. البته شاید شکست و مرگ برجام اعلام 

نشود، اما احتمال بازگشت به برجام نسبت به دو سه ماه قبل 
بسیار کمتر شده است. این کارشناس با بیان اینکه انتخابات 
عامل تعیین کننده ای نیست، تصریح کرد: طبیعتا زمانی که 
انتخاباتی وجود دارد، تمرکز بر مسائل داخلی است و وارد 
حوزه های چالش برانگیز هم نمی شوند و برجام هم موضوع 
اما  آمریکا نیست.  برای مردم  و  آمریکا  برانگیزی در  چالش 
اینگونه هم نیست که آمریکایی ها بخواهند بعد از انتخاباتشان 
به برجام برگردند، موضوع برجام و اختلافاتش زیاد است و 
همانطور که الان نسبت به احیای برجام خوشبین نیستم، بعد 

از انتخابات در آمریکا نیز خوشبین به احیای آن نیستم.
او با اشاره به اظهار خوشبینی مدام روسیه مبنی بر احیای 
را  جبهه ای  یک  اگر  گفت:  مذاکرات،  سرگیری  از  و  برجام 

می گیرند.  قرار  یک سو  چین  و  ایران  روسیه،  کنیم،  ترسیم 
آمریکا و کشور های اروپایی هم طرف دیگر. در جبهه ایران 
ابراز خوشبینی می کنند که توافق برجام قابل حصول است 
و مبتنی بر منافع ملی کشور ها است و روسیه و چین از احیای 
برجام متنفع خواهند شد. بالعکس طرف دیگر مدام ابراز 
بدبینی می کنند و می گویند دیگر نمی شود توافق را انجام داد. 
در این صورت روسیه مجبور است مدام اظهار خوشبینی کند 
و مسئولیت عدم احیای برجام را متوجه آمریکا کند. از همان 
زمان که آمریکا از برجام خارج شد تاکنون موضع روسیه همین 
است، اگرنه روسیه هم می داند با این وضعیت، خیلی نمی توان 
به توافق خوشبین بود و این اختلافات حل و فصل شود. 
ابوالفتح می گوید آمریکا برای بازگشت به برجام خواسته هایش 

را مطرح کرده است و به دنبال برجام پلاس و برجام ۶ و ۷ هم 
هست. این آن چیزی است که آمریکا می خواهد که اگر ایران 
می خواهد به برجام برگردد، باید شروط پمپئو را کم و بیش 
انجام دهد. یعنی در متن برجام تغییراتی انجام دهد و تعهدات 
زمان بندی و محدودیت ها تغییر کند و یک سری برجام های دو 
و سه است که باید رویه ایران در موضوع موشکی، پهپادی و 
... تغییر کند. ایران به خواسته های فرابرجامی تن نمی دهد 
و اینگونه نیست که یک شبه این اختلافات قابل حل شدن 

باشد.
اعلام مرگ برجام مخاطراتی به همراه دارد 

وی در پاسخ به این سوال که آیا باید خودمان را برای شرایط 
نمی دانم.  کنیم، گفت: خیلی محتمل  آماده  برجام  بدون 
گرچه امیدی به بازگشت آمریکا به برجام ندارم، اما هیچ یک از 
طرفین هم نمی خواهند به دوران بدون برجام برگردند. شرایط 
بدون برجام از دید آمریکایی ها یعنی ایران بمب اتمی خود را 
می سازد و آمریکایی ها باید در برابر آن یک مقابله انجام دهند 
که آن جنگ است و چون نمی خواهند این اتفاق رخ دهد، 
همچنان تاکید دارند مذاکرات برجام وجود دارد، حتی اگر 
مذاکرات به نتیجه نرسد، اعلام مرگ برجام مخاطراتی را به 
همراه دارد که هیچ یک از طرفین نمی خواهند. همانطور که 
در این چند ماه می بینیم که هیچ قدمی در راستای احیای 
برجام و توافق صورت نگرفته است. این کارشناس با اشاره 
به اینکه در شرایط بلاتکلیفی ادامه خواهیم داد، گفت: از 
چون  نیستیم،  بمب  ساخت  سمت  به  ما  آمریکایی ها  دید 
اگر بخواهد این را اعلام کند باید وارد جنگ با ایران شود، از 
همین رو مدام اعلام می کند که گریز هسته ای ایران کمتر 
شده یا در آستانه ساخت هسته ای قرار دارد، ولی مستقیما 
نمی گویند و صرفا هشدار می دهند. ولی همانطور که آژانس 
گزارش می دهد، وضعیت ایران در حال افزایش اورانیوم است 
و نسل های جدید سانتریفیوژ به کار گرفته می شود و به لحاظ 
کیفی و کمی شرایط ایران ارتقا پیدا کرده است، اما این شرایط 
آن چیزی نیست که آمریکایی ها به آن بگویند سلاح هسته ای.

در گفت گو با ابوالفتح کارشناس مسائل بین الملل بررسی شد؛

پرونده مذاکرات احیای برجام مختومه شد؟ 

حجتی  وکیل دادگستری:
حق حکمرانی مطلوب از حقوق مردم بر حاکمان است

یک وکیل دادگستری گفت: قدرت سیاسی در هر کشوری، مشروعیت خویش 
را از مردم کسب می کند و بدیهی است که صاحبان قدرت در تعامل با مردمان 
تحت حاکمیت خویش می بایست با توسل به روش ها و تأسیسات دموکراتیک که 
ظرفیت های آن در قانون اساسی تبیین شده است، اداره امور کشور را ریل گذاری 
و سیاست گذاری کرده و مسیری مبتنی بر اراده عمومی را برای حکمرانی انتخاب 

کنند.
سیدمهدی حجتی در گفت وگو با ایلنا، در تحلیل وقایع اخیر در کشور گفت: 
آنچه که یک ماهه اخیر در کشور رخ داد را صرفاً نباید ناشی از خروجی اقدام 
گشت ارشاد در بازداشت یک بانو به لحاظ بدحجابی و وقایع پس از آن دانست. 
در واقع موضوع اخیر صرفاً موجبی برای از سرگیری اعتراضات جسته و گریخته 
ای بود که سال ها توسط طیف های مختلف مردم و در قالب های متفاوتی ابراز 
اما مورد بی توجهی مقامات رسمی و دولتمردان قرار گرفته بود و لذا طبیعی است 
که اگر باز هم صدای این اعتراضات شنیده نشده و حاکمیت بخواهد بر همان 
مدار گذشته بر شهروندان تحت حاکمیت خویش حکمرانی کند، حادثه یا واقعه 
دیگری مجدداً موج دیگری از اعتراضات را در کشور ایجاد و باعث گسترش آن 

شود.
این وکیل دادگستری با اشاره به اینکه پاک کردن صورت مسأله و عادی جلوه 
دادن شرایط کشور دم دستی ترین و کم کارآمدترین تدبیر برای حل و فصل 
مشکلات و معضلاتی است که رفع آن توسط مردم از حاکمیت مطالبه شده است، 
افزود: وقت آن رسیده که دولتمردان و کسانی که در ارکان قدرت حضور دارند با 

درنظر گرفتن شاخص های حکمرانی خوب، کشور را در مسیری قرار دهند که 
بحران های اجتماعی و تغییرات میان نسلی و فشارهای اقتصادی وارد بر طیف 
گسترده ای از شهروندان به نحوی مطلوب مدیریت شود و رضایتمندی عمومی 
در کشور به نحوی که برای عموم قابل درک و لمس باشد حاکم شود والا تردیدی 
نیست که فروکش کردن مقطعی اعتراضاتی که حتی در چارچوب اصل ۲۷ قانون 
اساسی مجرایی برای اعمال و اعلام آن در عمل تدارک دیده نشده است، صرفاً به 
مانند یک داروی مسکن که موقتاً دردی را درمان می کند عمل خواهد کرد و  در 

آینده ای نه چندان دور از سر گرفته خواهد شد.
حجتی گفت: در حال حاضر، هم در قانون اساسی و هم در سایر مقررات، 
ظرفیت های لازم برای تغییر رویکرد و حرکت از وضع موجود به سمت و سوی 
وضع مطلوب وجود دارد به این شرط که وضع مطلوب، وضعی نباشد که صرفاً 
توسط صاحبان قدرت ترسیم می گردد بلکه باید در این حوزه مردم و دولتمردان 
با گفت وگو و تبادل نظر به نقطه مشترکی رسیده و پس از آن با اعمال و اجرای یک 

مدیریت مشارکتی، چرخ اداره امور کشور را به گردش درآورند.
وی یادآور شد: بدیهی است که قدرت سیاسی در هر کشوری، مشروعیت 
خویش را از مردم کسب می کند و صاحبان قدرت در تعامل با مردمان تحت 
حاکمیت خویش می بایست با توسل به روش ها و تأسیسات دموکراتیک که 
ظرفیت های آن در قانون اساسی تبیین شده است، اداره امور کشور را ریل 
گذاری و سیاست گذاری کرده و مسیری مبتنی بر اراده عمومی را برای حکمرانی 

بر کشور و مردم تحت حاکمیت خویش انتخاب کنند.

عضو سابق هیأت مدیره کانون وکلای دادگستری مرکز با اشاره به اینکه حق 
حکمرانی مطلوب از جمله حقوق مردم بر حاکمان و دولتمردان و متقابلًا از جمله 
وظایف و تکالیفی است که دولتمردان نسبت به مردم و شهروندان کشور تحت 
حاکمیت خویش دارند، افزود: به موجب ماده 1۹ منشور حقوق شهروندی، 
شهروندان از حق اداره شایسته امور کشور بر پایه ی قانون مداری، کارآمدی، 
پاسخگویی، شفافیت، عدالت و انصاف برخوردارند و لذا رعایت این حق )حق بر 

حکمرانی مطلوب( توسط همه مسئولان الزامی است.
حجتی تاکید کرد: تردیدی وجود ندارد که حکمرانی بد در عرصه های مختلف 
سیاسی، فرهنگی، اقتصادی و اجتماعی طبعاً نارضایتی عمومی و اعتراض را در 
پی دارد و بدیهی است چنانچه حکومتی بدون شنیدن صدای اعتراضات و نظرات 
مخالفین شیوه حکمرانی خویش، تغییری در رویکردهای اتخاذی خویش ایجاد 
نکند و به جای برگزیدن روش های حکمرانی مطلوب به روش مورد نظرخویش در 
حکمرانی که مقبولیت عمومی ندارد ادامه دهد، نتیجتاً با بحران مشروعیت مواجه 

خواهد شد که طبعاً ترمیم آن متعذر است.
وی گفت: شنیدن صدای اعتراض شهروندان و تغییر در روش های حکمرانی 
باید در دستور کار ارکان قدرت باشد و حاکمیت باید با به رسمیت شناختن فعالیت 
نهادهای واسط و میانجی و استعانت از مدیریت مشارکتی، از کمک و مساعدت 
نهادهای مدنی برای اداره امور کشور و تنظیم گری و پاسخگویی و کنترل فساد و 
ثبات سیاسی نهایت بهره را ببرد تا امور مشترک مردم به نحوی تمشیت و مدیریت 

شود که کمترین سطح از میزان نارضایتی را در کشور شاهد باشیم.
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< کرمانی:

مرغ و تخم مرغ گران نمی شود 
معاون بازرگانی وزارت جهاد کشاورزی با بیان اینکه کمبودی در عرضه مرغ و تخم مرغ نداریم، گفت: قیمت 
مرغ کماکان ۵۹ هزار و ۸۰۰ تومان است و افزایشی در قیمت مرغ و تخم مرغ نداریم.محسن شیراوند با بیان 
اینکه کمبودی در زمینه تأمین نهاده های دامی جو، ذرت و کنجاله سویا نداریم، گفت: کشور به لحاظ ذخایر 
راهبردی در شرایط مطلوبی قرار دارد.وی افزود: حدود ۹۴ درصد تعهدات در زمینه تأمین نهاده های دامی 
محقق شده و مابقی تعهدات هم در حال اجراست و نهایتاً تا اوایل آبان تمام تعهدات محقق می شود.معاون 
توسعه بازرگانی وزارت جهاد کشاورزی گفت: تخم مرغ در نیمه اول سال به دلیل کاهش تقاضا این صنعت با 
کمترین سود و یا با ضرر به نیمه  دوم سال برساند.شیراوند تصریح کرد: سوددهی صنعت تخم مرغ با افزایش 

مصرف در نیمه دوم سال همراه است چرا که همیشه شاهد افزایش قیمت هایی در نیمه دوم سال بودیم.

 آخرین وضعیت بیماری کرونا در استان قم 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان قم گفت: طی شبانه روز گذشته فوتی ناشی از کرونا در قم نداشتیم و 
در مجموع 11۹ بیمار مشکوک به کرونا بستری هستند.مهدی مصری در گفتگویی، در مورد آخرین وضعیت 
بیماری کرونا در استان قم اظهار داشت: در ۲۴ ساعت منتهی به ٣٠ مهرماه، 1۶ بیمار با علائم کرونا مثبت 
در قم پذیرش سرپایی شدند.وی با بیان اینکه در این مدت ۷ بیمار جدید با علائم قطعی بیماری کرونا 
بستری شدند، عنوان کرد: طی شبانه روز گذشته فوتی ناشی از کرونا نداشتیم و در مجموع 11۹ بیمار 
مشکوک به کرونا بستری هستند و حال ۳ نفر نیز وخیم است.رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه از 
۶۰ تست انجام شده، نتیجه ۲ تست مثبت اعلام شده است، افزود: تاکنون یک میلیون و ۹۴۴ هزار و ۴۴۲ 

دوز واکسن کرونا در استان قم تزریق شده است.

تکذیب خبر حمایت وزیرکشور از یک خودروساز 
 مرکز اطلاع رسانی وزارت کشور در اطلاعیه ای خبر منتسب به وزیر کشور در حمایت از یک شرکت خاص 
تولید کننده وسایل نقلیه عمومی را تکذیب کرد. وزارت کشور روز شنبه در اطلاعیه ای اعلام کرد: احمد 
وحیدی وزیر کشور روز جمعه در بازدید از هجدهمین نمایشگاه حمل و نقل، عمران و خدمات شهری گفته 
بود که »اتوبوس سازان داخلی مورد حمایت ما هستند و تاکنون قراردادهای مختلفی منعقد شده که پیش 
از این در کشور سابقه نداشته است.«وزارت کشور تاکید کرد: همانگونه که از اظهارات وزیر کشور پیداست، 
هیچ اشاره ای به شرکت خودروسازی خاصی نشده است و آنچه که حمایت وزیر کشور از خودروسازی بهمن 

خوانده شده، تکذیب می شود.

یکی از مسئولان سازمان بدر ترور شد 
 منابع عراقی از ترور یکی از مسئولان سازمان »بدر« در شرق بغداد خبر دادند.به گزارش ایسنا به نقل از 
پایگاه شفق نیوز، یک منبع در پلیس عراق اعلام کرد که افراد مسلح ناشناس علی العذاری، یکی از مسئولان 
سازمان »بدر« را در منطقه الکمالیه در شرق بغداد ترور کردند. هادی العامری، رهبر ائتلاف الفتح، ریاست 

سازمان بدر را برعهده دارد.

مسدود شدن حساب ۶000 صادرکننده و تاجر پسته 
حسین رضایی سرپرست فرمانداری رفسنجان گفت: امسال از صادرات پسته بیش از ۶۰۰ میلیون دلار 
ارزاوری نصیب کشور می شد در حالی که حساب ۶ هزار صادرکننده و تاجر خوشنام را مسدود کردند تا بحث 
تعهد ارزی خود را انجام دهند البته عمده این صادرکننده ها از خیّرین هستند و می توانستند در امور لازم و 

ضروری شهرستان و کشور کمک کننده باشند.

چقدر کارت بانکی داریم؟
مانده کارت های بانکی صادر شده بانک ها تا پایان شهریور امسال حاکی از آن است که در حال حاضر 
معادل ۴1۹ میلیون و ۴۳۵ هزار و ۹۷ عدد کارت بانکی در قالب کارت برداشت، اعتباری، هدیه و کارت پول 
الکترونیک در کشور وجود دارد.در این زمینه، بررسی آمار بانک مرکزی نشان می دهد که بانک ملی با صدور 

انواع کارت بانکی در رده نخست صدور انواع کارت بانکی قرار دارد.

کسب اولین سهمیه المپیک 2024 پاریس
 هانیه رستمیان نخستین سهمیه المپیک ۲۰۲۴ پاریس را در رشته تیراندازی برای کاروان ایران به دست 
آورد.به گزارش ایسنا، در دهمین روز از مسابقات تیراندازی قهرمانی جهان مصر، هانیه رستمیان در تپانچه 

۲۵ متر زنان به عنوان نخستین ورزشکار ایرانی موفق به کسب سهمیه المپیک ۲۰۲۴ پاریس شد.

سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم خبرداد:
 نوسازی ناوگان تاکسیرانی با حمایت مدیریت شهری قم

 سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم از فراهم نبودن زمینه نوسازی تاکسی 
در کشور خبر داد و گفت: مدیریت شهری آماده نوسازی بخشی از ناوگان با اعتبارات داخلی است.

علی نیک با اشاره به اهمیت نوسازی ناوگان تاکسیرانی اظهار داشت: در دهه هشتاد نوسازترین 
تاکسی ها در شهر قم بود، اما در انتهای دهه نود جز فرسوده ترین خطوط تاکسی در کشور بودیم و در 

پایان سال ۹۰ بیش از نیمی از تاکسی های قم از عمر استاندارد که 1۰ سال بود، عبور کرده بودند.
وی با بیان اینکه متأسفانه در این سال ها دولت اقدام مؤثری در این رابطه نکرده است، ابراز کرد: 
متأسفانه طرح مناسبی برای رانندگان که اکثراً از قشر پایین درآمدی جامعه بوده ارائه نشد و طرح های 

ارائه شده همگی نقدی بود و برای رانندگان تاکسی قابل استفاده نبود.
سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم ادامه داد: در این راستا با همکاری 
مدیران شهرداری و شورای اسلامی شهر، مقرر شد سرمایه گذاری توسط شهرداری و سیستم مدیریت 
شهری صورت بگیرد و ۲۰ میلیارد تومان در اختیار سازمان تاکسیرانی قرار داده شد تا در یکی از بانک ها 

سپرده گذاری صورت بگیرد و به رانندگان تاکسی وام پرداخت شود.
وی با تأکید بر اینکه بسته بودن سایت خودروسازان و قطع تولید دو خودروی سمند و پژو در نظر 
گرفته شده برای تاکسی، باعث شد نتوانیم موضوع نوسازی ناوگان تاکسیرانی قم را ادامه دهیم، یادآور 
شد: منتظر هستیم که خودروی جایگزین این دو خودرو مشخص شود، زیرا کار در استان کامل انجام و 
پول در بانک مسدود شده و آماده بحث نوسازی ناوگان تاکسیرانی است و منتظریم خودروساز با توجه به 

اینکه با اتحادیه های سراسر کشور قرارداد  منعقد کرده است خودرو جایگزین را معرفی کند.
نیک اضافه کرد: ثبت نام رانندگان تاکسی انجام شده و تعداد زیادی نیز استقبال کرده اند و حدود 

1۰۰۰ راننده متقاضی دریافت تاکسی های نو و جایگزینی با تاکسی های فرسوده هستند .

در جلسه هیات مدیره سازمان قطار شهری قم تاکید شد؛

 افزایش سرعت پروژه مترو در بخش های مختلف
 جلسه هیات مدیره سازمان قطار شهری شهرداری قم با حضور دکتر سقائیان نژاد شهردار و معاون 

استاندار قم برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی شهرداری قم، جلسه هیات مدیره سازمان قطار شهری شهرداری قم با حضور 
دکتر سقائیان نژاد شهردار، معتمدی معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری، دهناد رئیس کمیسیون 
عمران و حمل ونقل شورای اسلامی شهر و دیگر اعضا در سالن جلسات سازمان قطار شهری قم برگزار 
شد. در این جلسه محمدرضا انگشت باف، سرپرست سازمان قطار شهری قم و عضو هیأت مدیره ضمن 
ارائه گزارش از پیشرفت و وضعیت کنونی پروژه های مترو و مونوریل، از فعال شدن بیش ازپیش پروژه مترو 
علی الخصوص در ایستگاه میدان کشاورز و فعالیت شبانه روزی پیمانکار در جبهات مختلف این ایستگاه 
خبر داد. اعضای هیأت مدیره، ضمن تبریک انتصاب محمدرضا انگشت باف به سرپرستی سازمان قطار 
شهری، از برنامه ریزی ها و تصمیمات اتخاذشده در جهت افزایش سرعت عملیات اجرایی برای پیشبرد 
پروژه های مترو و مونوریل و همچنین تکمیل موارد باقیمانده ایستگاه های مطهری و کشاورز به عنوان ۲ 

ایستگاه مسافرگیر فاز نخست خط یک مترو حمایت نمودند.

در جلسه کمیته اضطراری بیماری آنفلوآنزا مطرح شد؛

ممانعت ازحضور دا نش آموزان مبتلا به آنفلوآنزا 
درکلاس های درس 

جلسه کمیته اضطراری " بیماری آنفلوآنزا" با حضور سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم تشکیل و بر 
لزوم اتخاذ تمهیدات لازم برای کنترل این بیماری تأکید شد.

دکتر مهدی مصری در جلسه کمیته اضطراری" بیماری آنفلوآنزا " که با حضور برخی معاونین و 
روسای بیمارستان های قم برگزار شد، بر لزوم مدیریت به وجود نیامدن شرایط بحران در جامعه با توجه به 
گسترش بیماری آنفلوآنزا تأکید کرد و گفت: جامعه پزشکی نقش ویژه ای در کنترل و مدیریت این شرایط 
دارند. وی افزود: متخصصان و پزشکان معالج باید در درمان آنفلوآنزا و تجویز سرم و آنتی بیوتیک ها به ویژه 

برای کودکان به استانداردهای درمانی توجه کنند.
دکتر مصری با اشاره به فعالیت و بازگشایی مدارس و دانشگاه ها از والدین و مسئولان مدارس خواست 

از حضور دانش آموزان مبتلا به علائم بیماری آنفلوآنزا در کلاس های درس ممانعت کنند.

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم گفت: هر نوع خرید و فروش امتیاز طرح نهضت 
ملی مسکن غیر قانونی بوده و تمام عواقب حقوقی و قضایی ناشی از آن متوجه 

فروشنده و خریدار است.
محمد صادقی روز شنبه در گفت و گو با خبرنگاران افزود: علی رغم اطلاع رسانی ها 
و هشدارها، براساس پایش و رصد میدانی شاهد افزایش خرید و فروش امتیاز طرح 

نهضت ملی مسکن در استان هستیم.
وی گفت: متقاضی صرف پرداخت آورده اولیه وارد گردونه و چرخه طرح مسکن 

نهضت ملی می شود و این به معنای مالکیت بر واحد نیست.
مدیرکل راه و شهرسازی استان در هر نوع خرید و فروش واحد های مسکونی، ثمن 

معامله یعنی جزییات واحد مسکونی از جمله خیابان، کوچه، بلوک، طبقه، شماره 
واحد، متراژ و… باید مشخص باشد.

صادقی تاکید کرد: امتیاز طرح نهضت ملی مسکن قابلیت خرید و فروش ندارد و 
تا زمان تحویل واحد به متقاضی، هر گونه خرید و فروش باطل و غیر قانونی خواهد 

بود.
وی در پایان خاطر نشان کرد: البته این نوع خرید و فروش در گذشته و در طرح 
مسکن مهر نیز توسط طرفین انجام می شده است که با گذشت بیش از یک دهه از 
شروع آن طرح، موارد شکایات حقوقی کماکان ادامه دارد و در اغلب موارد حقوق 

خریدار و یا فروشنده تضییع شده است.

مدیر کل راه و شهرسازی استان قم هشدار داد:

خرید و فروش امتیاز طرح نهضت ملی مسکن غیرقانونی است

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم خبرداد:

رشد ۵۰ درصدی جمعیت
 حیات وحش منطقه پلنگ دره

 مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: براساس بررسی های انجام 
شده، جمعیت حیات وحش منطقه حفاظت شده پلنگ دره این استان حدود ۵۰ 

درصد رشد پیدا کرده  است.
سید رضا موسوی مشکینی در گفت وگویی افزود: گونه های منطقه حفاظت 
شده پلنگ دره از گستردگی زیادی برخوردار است و انواع پستانداران، پرندگان، 

خزندگان و گونه های گیاهی ارزشمند را شامل می شود.
وی ادامه داد: قوچ و میش، کَل و بز، گرگ، گربه وحشی، گراز، روباه، انواع مار، 
کبک و تیهو و انواع پرندگان شکاری از گونه های موجود در این منطقه حفاظت 

شده به شمار می آید.
وی احداث پاسگاه سمندری در این منطقه را مورد توجه قرار داد و گفت: پاسگاه 
راهجرد در منطقه حفاطت شده پلنگ دره که کمی مستهلک شده بود نیز، 

بازسازی و درحال حاضر فعال شده است.
منطقه پلنگ دره قم با وسعتی معادل ۳1 هزار و ۷۳۵ هکتار در جنوب غربی و 
پنجاه کیلومتری شهرستان قم قرار دارد. این منطقه به علت وجود پلنگ و داشتن 

زیستگاه های جانوری و گیاهی از دیر باز به این نام شهرت یافته است.
در  وسف  پاسگاه  شد:  یادآور  همچنین  قم  زیست  محیط  حفاظت  مدیرکل 
منطقه شکار ممنوع کهک که مدتی در اختیار این اداره کل نبود، نیز دوباره طی 

تفاهم نامه ای در اختیار قرار گرفت.
وی اضافه کرد: طی یک سال گذشته بیش از ۲۰۰ عدد از انواع گونه های 
پرندگان و پستانداران موجود در استان قم آسیب دیده، تیمار و تحت مراقبت و 

نگهداری قرار گرفتند.
وی ادامه داد: 1۰۰ عدد از انواع جانوران نیز در زیستگاه های اصلی رهاسازی 

شدند.
موسوی در عین حال بیان داشت: ۲۷1 گونه از انواع پرندگان رصد و شناسایی 
شده اند که ۸1 گونه از انواع پرندگان آبزی و کنار آبزی بوده و عمدتا مهاجر هستند.
وی در ادامه افزود: ۲۸ گونه نیز انواع پرندگان شکاری است که در برگیرنده تنوع 

گسترده ای از پرندگان است.
مدیرکل محیط زیست استان با اشاره به شناسایی بیش از ۴۰ گونه خزنده تصریح 
کرد: این خزندگان بیشتر در محدوده شرقی استان و در منطقه کویر و دشت مسیله 

مشاهده می شوند، ضمن آنکه دوزیستانی مانند قورباغه و وزغ نیز وجود دارد.
وی انجام پنج نوبت سرشماری تابستانه و زمستانه در مناطق حفاظت شده 
و ممنوع مانند پلنگ دره، کهک و تالاب مره را مورد توجه قرار داد و گفت: این 
سرشماری از انواع گونه های جانوری به ویژه کَل، بُز، قوچ و میش صورت گرفته 

است.
وی با ذکر اینکه 1۰ دستگاه موتورسیکلت به مناطق حفاظت شده استان 
تحویل داده شد خاطر نشان کرد: سه تَن به تعداد نیروی محیط بان استان هم 
اضافه شد، و اکنون ۲۳ محیط بان در مناطق حفاظت شده مشغول به دیده بانی 

و خدمت می باشند.
 

معاون آموزش وپرورش استان قم :

سرانه ورزشی هر دانش آموز قمی
 ۵۰ سانتی متر است

 معاون تربیت بدنی و سلامت آموزش وپرورش استان قم گفت: با احتساب ۲۸۰ 
هزار جمعیت دانش آموزی، سرانه ورزشی هر دانش آموز در قم ۵۰ سانتی متر است 

که باید به سرانه یک مترمربعی که در کشور هدف گذاری شده است، برسیم.
مجتبی رمضان بیگی در گفت وگویی افزود: آموزش وپرورش قم قبل از استان 
شدن فقط یک زمین چمن و ۲ سالن ورزشی داشت، ولی هم اکنون این تعداد ۵۰ 

برابر افزایش یافته است.
از  فضاهایی  شامل  قم  آموزش وپرورش  ورزشی  سالن های  کرد:  اضافه  وی 
جمله استخرهای سرپوشیده، زمین چمن، زمین ساحلی و کلاس های درس 

تربیت بدنی است که در داخل مدارس و یا جوار مدرسه احداث شده است.
به گفته وی، خانه ژیمناستیک اختصاصی آموزش وپرورش قم به نام شهید 
امجدی برای نخستین بار در شهر قم و در جوار دبیرستان امام صادق)ع( در حال 

تجهیز است که امیدواریم تا 1۳ آبان ماه افتتاح شود.
رمضان بیگی بیان کرد: باید به موازات ساخت هر مدرسه، یک سالن ورزشی 
نیز ایجاد شود که این مساله در دستور کار وزارت آموزش وپرورش به عنوان متولی 

اصلی ساخت ها و سازها قرار دارد.
وی افزود: از سوی دیگر،  هر کجا مدرسه ای ساخته می شود و امکان ایجاد سالن 
ورزشی داشته باشد، از طریق خیران اقدام می شود؛ کلاس درس تربیت بدنی 
به صورت استاندارد تاثیرگذار است و کمک به رشد و توسعه همه جانبه دانش آموزان 

می نماید.
حوزه  در  ساخت وسازها  این  تمامی  وجود  با  قم  استان  کرد:  تصریح  وی 
تربیت بدنی و ورزش، به دلیل مهاجرپذیر بودن و افزایش سالانه تراکم دانش آموزی، 

سرانه ورزشی کمی دارد.
معاون آموزش وپرورش قم افزود: با احتساب ۲۸۰ هزار جمعیت دانش آموزی، 
به سرانه یک  باید  سرانه ورزشی هر دانش آموز در قم ۵۰ سانتی متر است که 

مترمربعی که در کشور هدف گذاری شده است، برسیم.
به گفته وی، تقریبا در چند سال گذشته سالانه حدود 1۰ هزار دانش آموز به 
جمعیت دانش آموزی قم اضافه می شود؛ به همین علت هر چه سالن ورزشی 
استاندارها  حدنصاب  به  نیاز  مورد  سرانه  لحاظ  به  می شود،  مدرسه ایجاد  و 

نمی رسد.
وی تاکید کرد: نهضت همه جانبه می طلبد تا به همان اندازه که به ساخت 
کلاس های درس معمولی اولویت دادیم به کلاس های درس تربیت بدنی 
نیز اولویت دهیم تا در آینده نزدیک شاهد باشیم هر مدرسه ای در جوار 
یا داخل خود یک فضای ورزشی مناسب برای اجرای درس تربیت بدنی 

داشته باشد.
 

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار قم :

کوچک ترین بحران برای قم
 تمام کشور را درگیر می کند

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار قم با اشاره به اینکه کوچک ترین بحران 
برای قم تمام کشور را درگیر می کند، گفت: باید از تمام ظرفیت ها برای رفع 

بحران های استان قم استفاده کنیم.
ابراهیم معتمدی در جلسه ستاد مدیریت و پیشگیری از بحران استان قم که 
در سالن جلسات امام جواد)ع( استانداری قم برگزار شد، با اشاره به اینکه نظام 
مسائل بحران استان قم تهیه شده است، اظهار کرد: این نظام مسائل شامل کلیه 

نکات و مواردی است که در سالیان گذشته در استان قم رها شده بود.
وی با بیان اینکه برخی از بحران های استان باید در سطح ملی برطرف شود، 
مطرح کرد: برخی دیگر از مشکلات نیز مانند کانون های گرد و غبار استان فراتر 

از سطح ملی است.
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم با اشاره به اینکه در استان قم شاهد 
عقب ماندگی های مختلفی هستیم، عنوان کرد: برای جبران این عقب ماندگی ها 

نیازمند تغییر نگاه های ملی به این استان هستیم.
وی با تاکید بر اینکه استان قم حدود 1.۵ میلیون جمعیت ثابت دارد، خاطرنشان 
کرد: وجود اتباع خارجی در این استان ضرورت نگاه ویژه در حوزه بودجه ریزی و 

رفع مشکلات استان را ایجاد کرده است.
با اشاره به اینکه کوچکترین بحران برای قم تمام کشور را درگیر  معتمدی 
میکند، تصریح کرد: باید از تمام ظرفیت ها برای رفع بحران های استان قم 

استفاده کنیم.
وی با بیان اینکه باید در خصوص مسائل بحرانی استان تعیین تکلیف لازم را 
انجام دهیم، یادآور شد: موضوع امداد و نجات در جاده های استان نیز یک بحث 

حیاتی است که جلسات مرتبط با آن به صورت ماهانه برگزار می شود.

تولیت حرم مطهر بانوی کرامت با بیان اینکه خدمات اقتصادی باید عدالت 
محور دنبال شود، گفت: عدالت به معنای تقسیم و توزیع مساوی نیست بلکه به 

معنای گذاشتن هر چیز در جای خودش و به مقدار نیاز خودش است. 
آیت الله سید محمد سعیدی در دیدار احمد عبدی مدیرکل ستاد اجرایی 
فرمان امام استان قم با بیان اینکه اگر انسان با فکر و تدبیر برای رضای خدا 
کار کند کارش ماندگار خواهد شد، اظهار کرد: قرآن و اهل بیت علیهم السلام 
ما را در انجام کارها هدایت کرده اند و یکی از هدایت های قرآن این است که در 
کارهای خیر همکاری و مشارکت داشته باشید و از همکاری در گناه و معصیت 

خدا پرهیز کنید.
وی با بیان اینکه در فعالیت های اقتصادی باید تلاش کنید که خدمات شما 
عدالت محور باشد، افزود: عدالت به معنای تقسیم و توزیع مساوی نیست بلکه 

به معنای گذاشتن هر چیز در جای خودش و به مقدار نیاز خودش است.
تولیت حرم مطهر بانوی کرامت گفت: برخی کمک های عام باید به صورت 
مساوی توزیع شود ولی اگر به دنبال نخبه پروری و استعداد یابی هستید باید 
امکانات و مراقبت ویژه از برخی افراد داشته باشید و این به رصد و کنترل نیاز 

دارد.
وی با بیان اینکه در اول انقلاب نهادهایی مانند جهاد سازندگی علاوه بر انجام 
وظایف خود به سایر ارگان ها هم کمک می کردند، گفت: تعاون و همکاری در 

انجام کارهای کشور برکات فراوانی دارد که باید به آن توجه شود.
آیت الله سعیدی ادامه داد: در عین حالی که خدماتی به سایر نهادها ارائه می 
شود باید از کارهای پراکنده اجتناب کنید و در هر عرصه ای که خدمت می کنید 

بر کار خود متمرکز باشید تا توقعات از شما منظم و حساب شده باشد.
وی افزود: باید نگاه خدمات رسانی به مردم به گونه ای باشد که نیازمندان به 

سمت استقلال بروند.
توزیع بیش از ۱۰ هزار بسته لوازم التحریر میان دانش آموزان قمی

مدیرکل ستاد اجرایی فرمان امام)ره( استان قم  نیز دراین دیدار با اشاره به 
اقدامات انجام شده در حوزه های مختلف اجتماعی گفت: در حوزه آموزش 
بیش از 1۰۰ میلیارد ریال در قم هزینه شده است که از جمله فعالیت ها می توان 
به توزیع 1۰ هزار بسته لوازم تحریر، ساخت ۵ مدرسه و توزیع بسته تحصیلی 

پشتیبان علمی میان ۴۰۰ دانش آموز مناطق محروم اشاره کرد. 
احمدعبدی اظهار کرد: ستاد اجرایی فرمان امام از سال گذشته وارد حوزه 
معیشتی  و  امدادی  حمایتی،  های  حوزه  در  و  شده  اجتماعی  مسئولیت 

توفیقاتی داشته است.
وی با بیان اینکه در سال های گذشته چندین رزمایش و پویش در استان 
قم برگزار کرده ایم، گفت: توزیع بسته های معیشتی، وسایل سرمایشی و 

گرمایشی، نوشت افزار، کیف و لوازم تحریر، لواز خانگی و جهیزیه، بسته های 
امداد رسانی در سیل و حوادث  و  آوری، خدمات حوزه سلامت  ویژه فرزند 

طبیعی از جمله فعالیت های اجتماعی و اقتصادی ما بوده است.
عبدی اظهار کرد: ما در حوزه های مختلف اجتماعی فعالیت داریم و فقط 
در حوزه آموزشی بیش از 1۰۰ میلیارد ریال در قم هزینه کرده ایم که از جمله 
می توان به توزیع 1۰ هزار بسته لوازم تحریر ایرانی در بین اقشار مستضعف، 
ساخت ۵ مدرسه در استان قم در حوزه مهارت آموزی تولید محور و توزیع بسته 
تحصیلی پشتیبان علمی در میان ۴۰۰ نفر از دانش آموزان محروم و مستضعف 

که هر بسته به ارزش 1۰ میلیون تومان است اشاره کرد.
در ادامه حجت الاسلام امیر امیرگان معاون امور اجتماعی ستاد اجرایی 
فرمان امام در استان قم با بیان اینکه تلاش ما بر این است که ستاد اجرای 
فرمان امام راهبر موضوعات فرهنگی اجتماعی در سطح استان و کشور باشد، 
افزود: این ستاد محل تعامل حوزه های علمیه و ستاد اجرای فرمان امام و 
محلی برای تولید محتوا و محصول فرهنگی برای کل کشور است و گروه های 
عدالت آموزشی از بین طلاب و دانشجو های بسیجی و انقلابی و گروه های 
جهادی تخصصی در حوزه آموزشی و صنعتی را در این استان تشکیل داده ایم.
معاون امور اجتماعی ستاد اجرایی فرمان امام در استان قم افزود: در بحث 
فرزند آوری و جمعیت برای حمایت از خانواده هایی که فرزند سوم می آورند 
۲ هزار و ۴۰۰ بسته شامل احتیاجات کامل بچه تا سن دو سالگی در استان 
قم توزیع شده است و خانواده هایی که فرزندان سه قلو به بالا دارند را تا ۶ ماه 

حمایت مالی می کنیم.
وی با اشاره به فعالیت ستاد اجرای فرمان امام در حوزه اشتغال زایی ابراز کرد: 
در حوزه گروه های جهادی نیز بیش از ۶۰۰ گروه جهادی و مردمی را در قم 

ساماندهی کردیم و از ظرفیت گروه های جهادی استفاده می کنیم.

آیت الله سعیدی:

خدمات اقتصادی باید عدالت محور باشد

وطن گل ها

برگزاری  از  قم  استان  نخبگان  بنیاد  سرپرست 
مراسم بزرگداشت »حجت الاسلام والمسلمین احمد 
شریفی« نخبه برگزیده سال قم پنجشنبه هفته جاری 

از سوی این بنیاد در استان خبر داد.
به گزارش ندای قم ، محمد حسین ظریفیان ظهر 
شنبه در جمع خبرنگاران اظهار داشت: نخبگان هر 
جامعه به عنوان سرمایه های انسانی و اجتماعی آن 

جامعه در راستای پیشرفت کشورها به شمار می روند.
سرپرست بنیاد نخبگان استان قم گفت: با تأسیس 
بنیاد ملی نخبگان در نیمه دهه ۸۰ در کشور موجب 
شد تا موضوع تکریم نخبگان و سرآمدان علمی کشور 
مورد توجه بخش های مختلف حاکمیتی قرار گیرد که 
این امر به واسطه تدبیر رهبر معظم انقلاب بوده است.
اساس  بر  جاری  سال  برای  داشت:  عنوان  وی 
میان  از  است  داشته  وجود  که  معیارهایی 
حجت  قم،  استان  علمی  برجسته  شخصیت های 
الهیات  استاد  شریفی  احمد  والمسلمین  الاسلام 
کاربردی به عنوان نخبه برگزیده سال 1۴۰1 استان قم 

برگزیده شده است.
ظریفیان با اشاره به ویژگی های این استاد الهیات 

احمد  والمسلمین  الاسلام  حجت  داشت:  بیان 
شریفی معیارهای نخبگی فراتر از یک استان را دارا 

می باشد و کارنامه پرافتخاری در عرصه علمی دارد.
سرپرست بنیاد نخبگان استان قم ادامه داد: حجت 
الاسلام شریفی از جمله رشد یافتگان حوزه علمیه 
و مراکز علمی استان قم است که این امر نشان از 
ظرفیت بالای مراکز علمی و پژوهشی موجود در قم 
است. وی افزود: حجت الاسلام والمسلمین احمد 
از ۳۰ عنوان کتاب و مقالات  تاکنون بیش  شریفی 
متعدد منتشر کرده که از چهره های شناخته شده 

حوزوی و دانشگاهی است.
حجت  نکوداشت  مراسم  داشت:  بیان  ظریفیان 
الاسلام والمسلمین احمد شریفی روز پنجشنبه 1۲ 
آبان سال جاری در مؤسسه آموزشی و پژوهشی امام 
خمینی )ره( قم برگزار می شود و آیت الله رجبی رئیس 
این مؤسسه و غلامی رئیس مجمع عالی علوم انسانی 

اسلامی نیز به ایراد سخن می پردازند.
سرپرست بنیاد نخبگان استان قم بیان داشت: در 
این مراسم از سوی بنیاد ملی نخبگان لوح ارج نامه 
بنیاد به وی ارائه می شود و مستندی از فعالیت های 

این نخبه برگزیده سال استان قم به نمایش گذاشته 
می شود.

وی افزود: در حاشیه برگزاری این مراسم نمایشگاهی 
از آثار علمی حجت الاسلام والمسلمین احمد شریفی 

در معرض دید علاقمندان قرار می گیرد.
ظریفیان با اشاره به نحوه چگونگی انتخاب نخبه 
سال بیان داشت: برای این منظور آئین نامه ای تعریف 
شده است که بنیاد ملی نخبگان در هر استان نسبت 
به انتخاب نخبه سال و برپایی مراسم نکوداشت اقدام 
می کند که البته در سال های گذشته شخصیت هایی 
در حوزه های پزشکی و اقتصاد در استان قم انتخاب 

شده بودند.
وی گفت: هم اکنون تعداد ۴۲۶ نفر از استعدادهای 
برتر و سرآمدانی که در سه سال اخیر پرونده آنان در 
جریان بوده عضو بنیاد ملی نخبگان استان قم هستند 
در عرصه های علمی  بیشتر  آنان  نخبگی  که حوزه 

هستند.
کرد:  تصریح  قم  استان  نخبگان  بنیاد  سرپرست 
نخبگان حوزه علوم انسانی بیشتر در قم هستند و قم 

در این حوزه مزیت نسبی دارد.

سرپرست بنیاد نخبگان استان قم:

مراسم بزرگداشت نخبه برگزیده سال استان قم برگزار می شود

مدیرکل ثبت احوال استان قم از اجرای طرح تعویض 
شناسنامه های قدیمی در استان خبر داد. 

دارای شناسنامه  که  افرادی  تیموری گفت:  منوچهر 
قدیمی ودست نویس هستند به دفاتر پیشخوان خدمات 
دولت که دارای مجوز ثبت احوال هستند مراجعه و بایک 
قطعه عکس درخواست خود را ثبت کنند و شناسنامه 

جدید در عرض یک هفته ازطریق پست به درب منزل 
آن ها ارسال می شود.

تیموری ادامه داد:۲۰ دفتر پیشخوان دولت در شهر قم 
آماده تعویض شناسنامه های قدیمی هستند.

تیموری با بیان اینکه ۹۵۰ هزار شهروند بالای 1۵ سال 
در استان قم واجد شرایط دریافت کارت ملی هوشمند 

هستند، افزود: ۹۴۰ هزار نفر از این افراد تا کنون برای 
درصد  نود  و  اند؛  کرده  نام  ثبت  ملی  کارت  دریافت 

کارت های ملی هوشمند در استان صادر شده است.
مدیرکل ثبت احوال قم افزود:استان قم هم در زمینه 
نام وهم در زمینه صدور کارت ملی هوشمند جز  ثبت 

استان های پیشرو در کشور است.

مدیرکل ثبت احوال استان قم  خبرداد:

اجرای طرح تعویض شناسنامه های قدیمی

معاون فنی مرکز بهداشت قم هشدارداد:

شیوع چشمگیرآنفلوانزا میان دانش آموزان قمی
 معاون فنی مرکز بهداشت قم گفت: با توجه به شیوع چشمگیر آنفلوانزا میان دانش آموزان، 

والدین باید نسبت به رعایت دستورالعمل های بهداشتی از سوی فرزندانشان حساسیت بیشتری 
داشته باشند. 

محمدجواد باقریان در گفت وگویی اظهارداشت: حضوری شدن کلاس های درس موج بیماری 
آنفلوانزا را افزایش داده و تعداد زیادی از دانش آموزان و همچنین خانواده ها با علایم سرماخوردگی 

درگیر این بیماری شده اند. 
معاون مرکز بهداشت قم از شهروندان درخواست کرد: زدن ماسک را برای فرزندانشان الزام نمایند و 
دانش آموزان بیمار را تا زمان بهبودی از مدرسه رفتن منع نمایند. به گفته وی، در حال حاضر مراجعه 
سرپایی به مراکز درمانی افزایش چشمگیری داشته، ولی تعداد بستری ها کم است. وی با بیان 
این که وضعیت کرونا نسبت به هفته های قبل در استان ثابت است، گفت: ویروس کرونا ریشه کن 

نشده، ولی در هفته های گذشته افزایشی نیز نداشته است.

طراح: علی عسکری


